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Me satsar på landbruket

Ryfylkebanken 
- alltid tett på

Lokalt og digitalt. 
Me hjelper deg der du er.

Ta kontakt.
Telefon 51 75 44 00
hjelmeland-sparebank.no
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Årsmøte for 2022 Rogaland Sau og Geit    

Scandic Stavanger Forus, Bjødnabeen 2.

Møteleiar : Hanne Elise Lindal.

SAKLISTE FREDAG 10. FEBRUAR.

Kl.10.00 - 12.30

 1. Opning og velkomst av Sandnes Sau og Geit v/Odd Einar Lundervold.

 2. Godkjenning av Innkalling og Saksliste.

 3. Opprop.

 4. Val av to personar til å skrive under møtebok.

 5. Tale ved leiar i Rogaland Sau og Geit, Kjell Åge Torsen.

 6. Årsmelding for 2022.

 7. Rekneskap for 2022 og budsjett for 2023.   Vedl. 1&2

 8. Spørsmål og kommentarar.

Kl.12.30 -13.30 LUNSJ

Kl.13.30 - 14.30  Tillitsvald-rolla: Kommunikasjon og forventningar.                             
    Astrid Liland, Fagsjef kompetanse i Norsk Landbrukssamvirke.

Kl.14.30 - 14.45  Handlingsplan. Framlegg og godkjenning av årsmøtet.  Vedl. 3.

Kl.14.45 - 15.00  Pause

Kl.15.00 - 15.45 Innkomne saker  

    1. Sør-Jæren: Kåringssak.     Vedl. 4 & 5. 

    2. Styret i RSG: Leiarmøte som dagmøte i framtida?  Vedl. 6. 

Kl.15.45 - 16.00 Jordbruksforhandlingane   

Kl.16.00 - 16.15  Pause

Kl.16.15 - 17.00  NSG besøk: Marte Lang Ree, nestleiar sentralstyret i NSG.

Kl.17.00 - 19.30 Sauasnakk og sosial forsterkning

Kl.19.30  MIDDAG og sosial forsterking vol.2.

SAKLISTE LAURDAG 11. FEBRUAR.

Møtestart kl. 09.00

09.00 - 10.00  Psykens Immunforsvar. Fredrik Frøyshov, Jæren DPS.

10.00 - 11.00     Val    Valnemndas innstilling:        Vedl 7.

11.00 - 11.30  Oppsummering ved avtroppande leiar, Kjell Åge Torsen.

11.30   LUNSJ  og  vel him!   
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Då var ennå eit år omme - 2022 er blitt 
historie.

Me måtte dessverre ha årsmøtet på teams, 
dette året og.

Nytt av året er at me har fått innleigt se-
kretærhjelp - Hilde Elin Østerhus.

NSG sitt årsmøte vart gjennomført på 
Gardermoen, heile RSG styret reiste for 
å delta på det. Me starta årsmøtet med 
mykje god debatt. Viktighet er at me må 
prøve å opprettholda medlemstalet. 

RSG hadde stort fokus på jordbruks-
forhandlingane. Dette er ein viktig plass, 
der me kan uttrykka oss om kva me 
meiner om økonomien i småfenæringa. 
Me vil takka lokallaga for gode innspel, 
som RSG jobba videre med inn til NSG 
og Bondelaget.

Aktivitetar dette året i RSG regi: 

Dommarsamling for kåringsdommerar.

Leiarmøte i kombinasjon med veraringar 
og avlsutvalget.

Har og deltatt på samling med lokallag og 
nemder for gjetarhundlag (RGL).

Dette året har me jobba mykje med to 
saker som har krevd mykje av RSG styret. 
Der me har måtte hatt kontakt med NSG 
for å klare å løysa sakene. Ein stor takk 
til Hilde Elin som var med å formulere 
diverse brev.

RSG hadde stand på Agrovisjonen, med 
mange folk innom, og god respons der 
me hadde dagsquizar og fine premiar.

Slakteriovervåkinga med tanke på fotråte 
har gått sin gong i år også. RSG takkar 
slakteria, og dei som var med på gjen-
nomføringa av dette. I 2023 er det også 
bevilga pengar til overvåking av fotråte.

Kåringa 2022 vart gjennomført frå 
september til november. Det vart halde 
kåringsjå hos alle lokallag, unntatt eit, dei 
velgte heimekåring. Tilbakemeldingar 
seier at det har vore svært vellykka 
kåringssjå , med mange folk tilstades 
på kåringa. Mange gode lam vart stilt til 
kåring. Dette er ein positiv aktivitet for 
lokallaga!

Dette året har det vore ein del konfliktar i 
RGL, med utfall at leiar i RGL trekte seg. 
Nå håpar RSG at konfliktar og alt er løyst, 
sånn at me kan jobba videre med det som 
gjeld gjetarhund i 2023.

Ellers har RSG hatt godt samarbeid med 
Rogaland Bondelag, Rogaland Bonde og 
Småbrukarlag og Statsforvaltaren. 

Styret i RSG har jobba godt saman i år.

Vil også takka lokallaga for gode innspel 
og saker, som me har jobba med.

Takkar også NSG for den hjelpa me har 
fått i tunge saker.

Til slutt vil me takka samarbeidspartnerar 
og sponsorar for god støtte!

For RSG 
Leiar Kjell Åge Torsen

Melding frå styret
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Styret i Rogaland Sau og Geit 2022 

Leiar: Kjell Åge Torsen
 Tlf. 975 12 814 - E-post: kjell.torsen@lyse.net
Nestleiar: Hanne Lundal
 Tlf. 93088345 - E-post: hanne.lundal@gmail.com
Kasserar:  Hallvard Veen
 Tlf. 992 37 481 - E-post: hallvard@veengard.no
Styremedlem:  Jon Egil Østerhus
 Tlf. 952 31 416 - E-post: j-egiloe@frisurf.no
Styremedlem:  Iren Vestersjø Hidle
 Tlf. 412 99 390 - E-post: iren_vesthi@hotmail.com
Sekretær (ikkje vald)  Hilde Elin Østerhus
 Tlf: 48165311 – Epost: rogalandsauoggeit@gmail.com 

1. vara:  Elin Fuglestad
 Tlf. 476 63 613 - Epost: elinfuglestad@gmail.com
2. vara:  Dagfinn Knutsen
 Tlf. 907 90 639 - E-post: daffy73@live.no
3. vara:  Odd Einar Lundervold
 Tlf. 911 90 945 – Epost: odd.einar.lundervold@lyse.net

Leiar Avlsutvalet:  Per Johan Lyse
 Tlf. 52 77 99 60 / 470 36 006 - E-post: pejl@online.no
Rogaland Gjetarhundlag:  Anita Vikingstad, Leiar Rogaland Gjeterhundlag til 
 Tlf.915 22 908 - Epost : rogaland.gjeterhundlag@gmail.com
Geitenæringa:  Jon Arvid Vassbø
 Tlf. 957 09 969 - E-post: jonavassbo@gmail.com
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Året 2022
Rogaland Sau og Geit består av 28 lokallag med 1658 medlemmer, 68 færre enn i fjor.   
Størst nedgang i Time og Bjerkreim som begge har gått ned med 10 medlemmer kvar. 
Gledelig med Forsand og Nedstrand som har økt med 3 medlemmer kvar. Godt jobba. 
Dette er pr 16.01.23.  Rogaland Sau og Geit har 5 æresmedlemmer, lokallaga har 10 
æresmedlemmer.   

Valnemnda for Rogaland Sau og Geit

Valde for Årsmøte 2021
Nord Rogaland: Hilde Kalleklev Håland tlf. 940 78 301
Vara:  Emilie Moi Eikje,  Tlf. 932 16 339
Dalane:  Leif Håkon Korsbø  Tlf . 928 28 420
Vara:  Svend Georg Apeland Tlf. 481 57 641

Valde for Årsmøte 2022
Ryfylke:  Bjarne Østerhus, Tlf . 482 29 992
Vara:  Dagfinn Birkeland, Tlf. 913 83 059    
Nord-Jæren: Odd Einar Lundervold, Tlf. 911 90 945         
Vara:  Erik T. Ravndal, Tlf. 900 92 233
Sør Jæren: Knut Åge Gjersdal, Tlf. 926 89 714
Vara:  Tonje Nærland Kloster, Tlf. 977 67 020  

Valregionar i Rogaland Sau og Geit: 
Dalane:  Bjerkreim, Egersund, Helleland, Sokndal/Heskestad og Lund.
Sør-Jæren: Sør-Jæren og Time.
Nord-Jæren: Gjesdal, Sandnes, Rennesøy/Mosterøy, Finnøy og Kvitsøy
Ryfylke:  Forsand, Strand, Hjelmeland, Halsnøy, Suldal og Sauda.
Nord-Rogaland: Bokn, Tysvær, Skåre, Karmøy, Nedstrand, Skjold, Vikedal/Imsland,   
  Vats, Sandeid, Ølen
Avlsutvalet for sau i Rogaland:
Leiar:  Per Johan Lyse, Nedstrand
RSG:  Lars Nevland, Helleland
Vara:   Bjarne Østerhus, Erfjord
Nortura: Stian Espedal.
KLF:  Hilde K. Håland
Observatør
Fra styret RSG: Jon Egil Østerhus
Sekretær:  Hilde K. Håland



 Årsmelding og rekneskap - 2022 9

Styret har i 2022 hatt 12 styremøte og delteke på X møter i andre fora. 

1 Innkalling, godkjenning

2 Gjennomgang av referat / saksliste frå  
 førre møte

3 Faste saker:                                                                                                                                          

 a) Rekneskap & Budsjett

 b) Handlingsplan

 c) Styreaktivitet / Møteverksemd

 d) Neste styremøte

4 Årsmøte 2021 RSG

5 Årsmelding 2021

6 Semin 2021

7 Budsjett og Handlingsplan 2022   
 (før årsmøte 2021)

8 Hundeloven- Bandtvang

9 Årsmøte RGL

10 Evt

11 Innkomne saker 2022 

12 Årsmøte RSG: Program 

13 Søknad om dispensasjon frå    
 Kåringsreglementet. 

14 Jordbruksforhandlinga 2022

15 Evt

16 Kontinuering Styret RSG 2022

17 Samarbeidsavtale RGL & RSG

18 Innspel nye kåringsdommarar og   
 medlemar i Avlsrådet.

19 Dialogmøte med MT 

20 Ungdomskontigent

21 Lokallagsrunden

22 Økonomi i Avlsrådet

23 Rovvilt-orientering

24 Årsmøte NSG- tilbakemelding

25 RGL innspel til Gjeterhundrådet om   
 styrings-signaler og kommunikasjon

26 Samarbeid og kommunikasjon   
 mellom RSG og Avlsutvalet

27 Agrovisjon 2022

28 Høring Instruktørutdanning    
 Gjeterhund

29 Leiarmøte 2022

30 RGL i krise. 

31 Dyrevelferdsmeldinga

32 Orientering av valnemnda

33 Årsmøte for 2022

34 Kåringsavgift, spm frå Sør Jæren

35 Innspel om nye rådsmedlem i   
 NSG-råd

36 Årsmelding 2022

37 Jordbruksforhandling 2023

38 Nytt styre i RGL

39 Organisasjonsmessig høyring vedr.  
 NOU 2022: 14 Inntektsmåling i 
 jordbruket

40 Samarbeidsform og Møtestruktur   
 i styret

41 Årsmøte i lokallaga

42 Handlingsplan 2023

43 Seminkvalitet 2022

Saker handsama i  2022
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Drikkeutstyr for sjølvmontering

Vi har alt du treng for montering av drikke-
utstyr til husdyr.  Mange modellar drikkekar, 
stål- og plastrøyr, røyrdelar m.m.

Hengemaskiner, handklippemaskiner med 
batteri eller 230 V, knivar, kammar m.m.

Klippeutstyr

Sjøarsv. 5, 6994 Nessane, Tlf. 57 69 48 00

Gjerdeutstyr

Mjølkepumpe for sau og geit.  Enkel i bruk.
Råmjølkserstatning - reddar tusenvis av lam.
Lammebar - med 5 eller 10 smokkar monterte oppe.  
Størrelse 20 til 65 liter.   

www.nessemaskin.no

Aktuelt til lamminga
Vi har det meste rimelegare enn dei fl este!

Stort utval i elektrisk gjerdeutstyr.
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Rogaland Sau og Geit Handlingsplan 2022

Aktivitet Ansvar Start Slutt Plass Kommentar Evaluering

Medlemsverving Alle Januar Desember Rogaland Verveåret går frå oktober 
til oktober.

Styremøte Styret Januar Januar Sandnes Årsmelding sendes i 
posten.

Styremøte Styremøte Februar Februar Sandnes I forb med årsmøte

Fylkesårsmøte Styret August 
2022

Februar 2023 Teams Sende ut program og 
invitere gjester på Teams 

Gjeterhundarbeid RSG/RGL Januar Desember Godt sammarbeid

Regionmøter RSG/Lokallagene Oktober November Lokallaga er annsvarlig. 

Styremøte Styret Mars Mars Rogaland Nytt og gammelt styre + 
leiaravlsutvalg og kåring-
sansvarlig

Agrovisjon Styret/lokallag Mars 2022 November 
2022

Stavanger Ønsker innspel frå 
lokallag.

Årsmøte NSG Styret Mars 2022 Mars 2022 Kløfta 15- 16 Mars

Styremøte Styret Mai Mai Rogaland

Styremøte Styret Juni Juni Rogaland

Organisasjonkurs Styret/lokallag August November Rogaland Saman med NSG

Dommarsamling Avlsutvalet/ 
Kårings 
dommarar

August August Rogaland Kurs for oppfrisking/ Dag 
møte. Annsvar Kåring-
sansvarlig/leder

Styremøte Styret August August Rogaland Planlegge leiarmøte

Styremøte Styret September September Rogaland Planlegge leiarmøte

Styremøte Styret Oktober Oktober Rogaland I samband med leiarmøte

Leiarmøte Styret Januar 
2022

Oktober 
2022

Kvitsøy 
Hotell Forus

Sende program. Invitere 
gjester i aug. 

Innspel til jordbruks 
forhandlingane

Lokallaga/ 
Fylkeslage

Oktober 
2021

Februar 2022 Rogaland Til orientering 
Lokallag/fylkeslag

Sauekontrollen Alle Januar Desember Større oppslutning til 
sauekontrollen

Styremøte Styret November November Rogaland

Møte valnemnda Valnemnda November Februar

Styremøte Styret Desember Desember Rogaland årsmelding/jordbruks
forhandlingar

Rovdyr Styret/
Rovdyransvarlig

Januar Desember Gje beskjed til 
Rovviltkontakten

Magne 
Jakob 
Bjørheim

Info skriv 
lokallagene?

Styret/ sekretær Januar Desember Sende ut 3 infoskriv i 
løpet av året
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Lokallaga i RSG 2018 2019 2020 2021 2022  Endringer

Bjerkreim 173 168 166 172 162 -10

Bokn 24 25 22 25 24 -1

Eigersund 80 74 71 64 62 -2

Finnøy 43 49 50 50 46 -4

Forsand 31 31 32 32 35 3

Gjesdal 105 99 98 98 98 0

Halsnøy 14 14 11 10 11 1

Helleland 69 71 79 79 81 2

Hjelmeland 82 78 70 66 63 -3

Karmøy 95 94 93 89 84 -5

Kvitsøy 10 9 10 10 10 0

Lund 38 33 33 31 30 -1

Nedstrand 29 32 33 33 36 3

Rennesøy & Mosterøy 70 67 64 63 62 -1

Sandeid 21 18 15 13 15 2

Sandnes 156 143 139 134 128 -6

Sauda 48 48 50 48 49 1

Skjold 34 35 35 34 27 -7

Skåre 15 13 13 12 10 -2

Sokndal & Heskestad 57 55 51 53 49 -4

Strand 68 68 66 60 54 -6

Suldal 99 103 110 110 102 -8

Sør-Jæren 162 170 178 171 166 -5

Time 138 141 141 132 122 -10

Tysvær 53 50 49 49 49 0

Vats 28 26 24 24 22 -2

Vikedal & Imsland 36 35 33 31 32 1

Ølen 38 36 33 33 29 -4

Antall medlemmer 1847 1810 1767 1726 1658 -68

Medlemsoversikt Rogaland Sau og Geit fra 2018-2022
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Styret i RSG 2022

Æredsmedlem

Styret i Rogaland Sau og Geit 2022, frå venstre Hanne Lundal, Jon Egil Østerhus,  
Elin Fuglestad, Kjell Åge Torsen, Iren Vestersjø og Hallvard Veen.

Knut R Tunheim blei på Ledermøtet 2022 utnevnt til Æredsmedlem i Rogaland Sau 
og Geit. Her har han mottatt diplom mm og står saman med Leiar Kjell Åge Torsen og 
nestleiar Hanne Lundal.
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Årsmøte Rogaland Sau & Geit 
26.februar 2022  | Digitalt møte på Teams 

Referent: Hilde Elin Østerhus 
Ordstyrar: Hanne Elise Lindal  

Program for årsmøtet 

• 08.45- 09.00 Pålogging 
• Velkomst og Informasjon ved Leiar RSG Kjell Åge Torsen 
• Opprop 
• Val av 2 stk. til å skrive under møteprotokoll 
• Gjennomgang Årsmeldinga 
• Rekneskap 
• Budsjett 
• Innkomne Saker 
• Val 
• Innlegg frå NSG ved Ketil Trongmo 
• Oppsummering og avslutning ved leiar. 

Velkomen & Opprop 

Hanne Elise Lindal ynskjer velkomen og tek oppropet.  

Antal stemmeberettiga: 47 

 

Sidan førre årsmøte i Rogaland sau og geit , har me mista to profilerte og vel kjente medmenneske og 
medlemar. 

Anne Cath Grimstad, medlem i Sør-Jæren sau og geit.  

Anne Cath var levande oppteken og interessert i alt som rørde seg i organisasjonen vår. Ho var sekretær  i 
lokallaget i ei årrekkje og hadde lang fartstid som ansett i NSG som Informasjonsrådgjevar. Ho var nok 
mest kjend som journalist i Medlemsbladet Sau og Geit,  frå 2019 var ho også redaktør av medlemsbladet. 

Anne Cath Grimstad døydde 22. april etter eit kort sjukeleie. 

 

Jan-Tore Brattebø, medlem i Bjerkreim sau og geit. 

Mange sauebønder i Sør-Norge kjende han som ein stabil og god fosterteljar.  Han var ein særs interessert 
og aktiv gjetarhundfører. Drivande flink på sauesank såvel som i konkurranse både på fylkes- og 
landsplan.  Han var og leiar i Rogaland Gjetarhundlag i ein periode. 

Jan-Tore Brattebø omkom og døydde brått i ei tragisk arbeidsulykke 25. november. 

 

Våre tankar går til dei etterlatne. 

Årsmøtet markerer og minnest Anne Cath Grimstad og Jan-Tore Brattebø med eitt minutts stillheit. 
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Side 2 

Val av to til å skrive under på møteprotokoll 

Forslag om Nils Ivar Sundfør frå Skjold og Even Jakobsen frå Ølen, begge vedtatt. 

 

Tale ved leiar         v/ Kjell Åge Torsen 

Kjære småfefolk, Sau og Geit. Vil på ny få ønske velkomen til årsmøte i sau og geit, nok ein gong på 
Teams. NSG sitt årsmøte blir i år fysisk. Året som har vore, har gitt oss desse arbeidsoppgåvene:  

Arbeid for god dyrehelse og dyrevelferd. Målet er å betre nivået av dyrevelferd. Har sett at det har hatt 
god effekt.   Leiar for dette arbeidet har vore Rolf G Husveg. Leiarmøte i haust vart eit veldig godt møte, 
tilbakemeldingar frå leiarar og NSG og avlsutvalet som hadde møtedel dag 2, var gode. Bondelaget, MT 
og NSG var alle med og bidrog til eit godt og tett program. Dette tek me med oss vidare til årets 
leiarmøte.  

Kåring: alle stader med unntak frå ein plass. Fantastisk at me kan samlast, koma med innspel til 
kvarandre og dele gleda. Jobba mykje i haust med saker til jordbruksforhandlingane. Småfenæringa ligg 
som kjent langt etter resten av næringa når det gjeld lønsemd. RSG kjende at NSG var for lite på banen 
med omsyn til kostnadsauke til kunstgjødsel og straum,- klaga på dette til NSG, som melde attende at dei 
meinte me ikkje var i den gruppa det var vondt for. RSG klaga på ny på denne avgjersla, me er skuffa 
over NSG som me opplever kryp under vengene til faglaga. Dette har me gitt klart uttrykk for til NSG 
sentralt. Våre forslag er sende til NSG og Rogaland Bondelag, som mogleg tek med seg dette vidare. Me 
må vera tydelege og visa att. Vonar på eit godt oppgjer og auka inntekt.  

Sentralt: kven ynskjer me å ha i dei sentrale råd, der må me alle vera vakne og koma på banen, slik at me 
får inn dei potensielt beste folka, som kan gjere ein god jobb for oss i RSG. Ber dykk alle om å kome med 
gode innspel til folk som kan vere med i dei sentrale råda i NSG.   

Vonar alle har fått årsmeldinga, styret vil sende ut til dei som evt. ikkje har motteke denne. Lokallaga er 
ansvarlege for at alle adresser er rette. Elles har me vorte involvert i augesalvesaken i Aust Agder. Litt 
mykje ut mot ein inspektør i MT. Me som småfeprodusentar er heilt avhengige av at dyrehelsejournalane 
våre er korrekt utfylde.  

Produksjonsråd for sau- utarbeidd frå Norges Bondelag, skal passe på at me ikkje kjem i ein sit med ny 
overproduksjon. Me må alle passa på at me har ei akseptabel stor produksjon.  

Ynskjer nye leiarar i lokallaga velkomen. Oppmodar dykk om å kome med innspel til saker, at de sender 
inn årsmøterapport med godkjent rekneskap for å få utbetaling av medlemskontingent frå NSG.  

2022: styret har fått sekretær, innleigd på timebasis. Hilde Elin Østerhus har vore sekretær tidlegare, 
startar i dag. RSG har tankar om å vere med på Agrovisjon, for å framheve sauenæringa. Oppmodar 
lokallaga sterkt om å kome med innspel til korleis me skal fronte sauenæringa på Agrovisjon.  

Kommentarar / spm frå årsmøtet:  

Sven Vestersjø, Hjelmeland:  innspelet RSG har gitt til jordbruksforhandlingane, er dette sendt til 
lokallaga? Svar: Er utsendt ilag med referatet frå styremøtet februar.   

Gjennomgang Årsmeldinga                        v/Hallvard Veen 

3 lokallag med auka medlemstal, Bokn, Bjerkreim og Sokndal?  

Geitenæringa opplever at neste generasjon vil overta.  

Beite og Sankelaga: mykje feil i listene over kven som er leiar. Her kan det bli betre rapportering til RSG 
om kven som er leiar kor. Me treng dette til samarbeid og informasjon.  
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Gratulasjonar til Guttorm for den beste veren.  

Kommentarar eller spm til årsmeldinga: 

Sandes Sau og Geit: kan det vere mogleg å sende årsmelding på e-post, til årmøtedeltakarane. Og er det 
naudsynt å gjennomgå den så nøye, det er tidkrevjande. Svar: annonsørane har ei forventning om å bli 
annonserte, og det er tradisjon for det. Viss årsmøtet vil noko anna, kan me mogleg endre denne 
praksisen.  

Emilie Moi Eikje, Bokn: Kan det vere ein ide å bruke %rekning med omsyn til auka medlemstal, framfor 
antal nye medlemmar? Eitt medlem i eitt lag er ikkje like mykje i dei andre laga. Hurra for begge dei 
andre laga med 3% auke, og Bokn med 12% auke.  

Årsmeldinga med tilhøyrande kommentarar vart vedteken utan innvendingar.  

Tilleggskommentar frå Ordstyrar Hanne Elise Lindal: Valregionar: Sør-Jæren, Nord Jæren og Ryfylke skal 
alle skifte ut sine representantar i valkomiteen. Kun fått inn forslag på 1 person, treng 2 til.  

Rekneskap           v/ Arne Berge 

Inntekter Totalt i 2021:   1 mill. 946 kr 

Utgifter Totalt i 2021:   883854 kr  

Resultat Overskot:   125.792 kr 

Aktiva status:    1.927.141 kr 

Revidert 17.jan 2022 med kommentar om at det i framtida ikkje kan krevjast årsmøtegodtgjersle for 2 
dagar, når årsmøtet vert halde på teams. Kasserar Berge sitt svar til dette: me brukar dagen før til 
førebuingar, uavhengig av om møtet vert halde digitalt eller fysisk.  

Kommentarar:  

Sven G Westersjø, Hjelmeland:  er det like store kostnadar til leiarmøte som årsmøte? Jmf. kostnadar i 
2020 mot 2021. Svar: grunnen til dette er fordi leiarmøtet vart utvida. Me betalte også for ein utsending til 
årsmøte. 

Årsmøte kostar: 91.000 ( 2020) 

Leiarmøte kostar:   122.000 (2021, kombinert med møte i Avlsutvalet) Denne gongen vart leiarmøte dyrare 
enn vanleg pga. RSG  betalte for 1 utsending per lokallag og vêraring.  

Per Johan Lyse, Avlsrådet: Kva er skilnaden på inntekter og utgifter på postane til kåring og avlsarbeid? 
Svar: ca. 100 000 kr i skilnad. Overskot i kåringa pga. covid19. Lyse: møtene vart oppretthaldt, alle møter 
vart haldne. Ville berre ha dette klart, i høve til kva som blir kravd i kåringsavgifta.  

Rekneskapen frå 2021, inkl. kommentarar frå revisor og to innspel frå lokallag, vart av årsmøtet godkjent.  

Budsjett 

Prisen på annonser bør opp, støtte til sekretær er innkomne midlar som er øyremerka til dette, er såleis 
låste midlar til denne oppgåva. Rest på 46000 frå i fjor, pluss dei 60000 som kjem inn som avtalt. Dette er 
midlar låste til sekretærarbeidet, det er mykje etterslep og arbeid som skal gjerast.  

Årsmøte / Leiarmøte: 140.000, Møtekostnadar 25.000 til styremøte og regionmøter, Set av 60.000 til 
Agrovisjon,  Godtgjersle tillitsvalde: 209.000, Reiseutgifter, forventa auke pga. Agrovisjon: 50.000, 
Årsmeldinga kjem truleg på 67.000, Forventa auke i utgifter til gjetarhundlaget, på kr 10.000 +15.000 oppå 
desse. 

Underskot er lågare enn synleg pga. sekretærhonoraret, men skal me gjere noko med revepremien? Skal 
den vere på 75.000 kroner eller aukast til 150.000 kroner?  
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Før godkjenning, må årsmøtet diskutere korleis me skal budsjettere revestøtta?  

Innspel/ kommentarar:  

Jone Birkeland, Helleland: bør auke revepremiar til 150.000. Dette er noko lokallaga treng. Evt. heller sjå 
på andre utgifter.   

Catrine Undheim, Sør-Jæren: skal me ikkje ta inn etterslepet frå 2020, i 2021?  

Svar: Det vart gjort eit årsmøtevedtak i 2020, då var summen 150.000. frå 2021 skulle summen vere 75.000, 
for så at årsmøtet skulle endre summen opp att viss det vart overskot. Derfor har me no ei moglegheit til å 
auke revepremien att.  

Sven G Westersjø, Hjelmeland: reven gjer mykje skade, eg støttar Birkedal si uttale. Spørsmålet er om det 
finns andre måtar å auke inntektene til RSG? Kan me få inn meir midlar frå annonsørar?  

Svar: kan auke prisen på annonsane, dette har allereie stige frå 50.000 til 67.000 denne gongen. Ulempa 
med å auke støtta til lokallaga no, er at alt overskot frå kåring går til utbetaling av revepremiar, vil me ha 
det slik? Dette må årsmøte ta stilling til.  

Emilie Moi Eikje, Bokn: er det kun medlemmar som kan få utbetalt revepremie? + innspel om å spare 
utgifter til å trykka årsmeldinga, her kan ein spara mykje midlar. Evt. berre trykke årsmeldinga til 
årsmøte-deltakarane.  

Svar: om digital årsmelding, svar frå Torsen: lokallaga må då få inn rette e-postadresser, men då må heile 
lokallaga melde inn oppdaterte e-postadresser. Svar om revepremiar frå Arne Berge: einigheit om å fjerne 
av- kryssings-boksen for å få utbetalt revepremie. Ein treng derfor ikkje vere medlem for å få premie.  

Mette Karin Rovik, Sokndal & Heskjestad: dette forutset at alle medlemmar har e-post, tenkjer det må 
ligge litt fram i tid. Svar frå Torsen: vesentleg viktig innspel, det vert dobbelt arbeid å dele opp i både 
bøker og digital årsmelding.  

Torbjørn Nordmark, Suldal: ein kan legge ut årsmeldinga på heimesida, så kan dei vel finne den der, på 
nettsida, eller i postkassa eller på e-post: dette kan me få til! Sau og Geit må sjå verdien i den reven som 
vert teken ut. Det er av stor verdi og RSG bør finne ein måte å finansiere dette på.  

Magne Jakob Bjørheim, Rovdyransvarleg: årsmeldinga er sjølvfinansierande, annonsane betalar både 
trykking og utsending. Ei skriven årsmelding i nevane gjer i tillegg god nytte som oppslagsverk.  

Emilie Moi Eikje, Bokn:  viss lokallaga skal ha moglegheit til å endre / skaffe e-postadresser, så bør me få 
tilgong til Min side. Svar frå Torsen:  som lokallagsleiar har ein tilgong til sine lister. Støtte frå ordstyrar 
Lindal ang dette.  

Ketil Trongmo frå NSG: ser på moglegheita til å kunne gjere noko med dette som Eikje spelar inn, må 
finne ein måte å gjere det på som ikkje råkar personvernet.  

Avstemming ang revepremie: forslag om 150.000 eller 75.000. Avstemming ved bruk av Smartvote og 
munnleg for dei som ikkje fekk Smartvote til å verke.   

47 stemmeberettiga, Forslag om 150.000: 33stemmar, Forslag om 75.000: 14 stk.  

Årsmøtet vedtek å auke revepremiebetaling til 150.000 kr. Dette vert budsjettert.  

Avstemming ang Godkjenninga av budsjett med ovannemnde endring, avstemming gjort ved 
handsopprekking, årsmøtet vedtek budsjettet for 2022.   
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Innlegg frå Leiar i Avlsrådet           v/ Per Johan Lyse 

Årsmøte, me har hatt eit hendingsrikt år. Etter møte med Blichfeldt, vil eg referere frå dette møte.  

Semin: tilslagsprosenten fall drastisk, mykje dårleg tilslag. Mest truleg fortynningsvæska det er svikt i. 
Det vart frose ned dosar med både ny og gamal dose fortynningsveske, stor skilnad på tilslaget for dei 
dosane (av same ver) som hadde den gamle veska. Derfor no gjort avtale med ny leverandør av 
fortynningsveske. Møte i avlsrådet i februar: innstilling til NSG at dei som hadde dårleg tilslag i vinter, 
skal få gratis leige og frakt av semin-dunk neste sesong.  

Nokre besetningar i ringane skal ha utvida registreringsansvar. Dette gjeld eigenskapar som 
produsentane etterspør. Dei blir spydspissar i avlssamanheng. Nokre få utvalde besetningar som skal 
gjere dette arbeidet, etter eige innspel om ønske om å vere med. Besetningane blir utvalde etter kor god 
kontroll dei har i sauekontrollen. 200 besetningar ønskte å vera med, nokre fall frå pga. registreringar, 
hadde derfor dobbel så mange besetningar som det var behov for. Treng geografisk spreiing, kontroll på 
sauekonrollen, og helst 1 besetning i kvar ring. Truleg vil alle desse 192 besetningane få tilbod om å vere 
med. Alle får tilbod om å få genteste minimum 20% av påsettlamma, vonleg opp mot 30%. 50% av 2019, 
2020 og 2021 årgangen skal også gentestast i desse besetningane. Dette vil ha ei kostnad på 2,5 mill. 1 mill. 
av desse vil takast frå granskingstilskotet. Resten vil takast frå Avlsfondet.  

Har håp om å få starta med genomisk seleksjon også på spæl. Utsett oppstart til 2023, mogleg oppstart i 
uttak av genprøvar i 2022. Kostnadar til å laga ein referansepopulasjon kan mogleg takast frå Avlsfondet. 
Tilbod om å få vere med i denne populasjonen, vil bli utsendt ila dei komande vekene.  

Det er utarbeidd arbeidsinstruks til avlsrådet, frå NSG.  

Samarbeid med RSG har gått greitt, saknar at våre referat vert lagt ut på RSG sine nettsider.  

Kommentarar :  

Vil det bli nokon kompensasjon til oss for dette? Svar: det vil bli gratis leige av semin dunk. Det kostar 
betydeleg å leige ut semin-dunken gratis, er ikkje rom for meir enn dette.  

Er det teke omsyn til haldbarheit når genprøvane vert tekne? Svar: langsiktig arbeid, om dyret ligg på 
rygg er det lite me kan skulda genetikken for det.  

Torsen: RSG sende innspel til NSG om denne saka der fortynningsveska var eit faktum, og etterspurde 
kvifor NSG ikkje informerte tidlegare i prosessen, slik at me kunna haldt eit infomøte, og forhindra mykje 
omløp? Saknar at NSG er raskare på ballen før dei kjem ut offentleg, me meiner det burde vore møte 
allereie 10.-12.des. Oppfordring frå RSG: viktige saker som medlemmane bør få ta del i på eit langt 
tidlegare tidspunkt! Svar: eg skal ta med meg dette vidare, til avlsrådet, det er NSG sentralt som skal 
adresserast i denne saka.  

 

Innlegg frå Kåringsansvarleg                       v/ Eirik Gilje 

225 utstillarar til kåring, 19 rasar, 1875 bedømde lam, 1599 lam vart kåra, 127 kåra på dispensasjon, 149 
lam vraka. 15 kåringssjå mot 11 året før.  

Ynskjer at lokallaga kjem med innspel til kåringsdommarar. Fleire i fråfall i år, ber om 4 nye dommarar. 
Meld også inn dato for kåring, fristen er 1.juli 2022.  

Kommentarar:  

Torbjørn Nordmark, Suldal: kan ein dommar ha kåring to dagar på rad, framfor ein enkeltdag her og der, 
i ei elles veldig travel tid? Samla arbeidspresset litt meir. Svar: det vil me gjerne få til.  

Ottar Endresen, Eigersund: sender du ut denne oppfordringa til alle? Svar: Ja, sender til alle lokallag.  
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Dagfinn Knutsen, Karmøy: kan lokallaga få beskjed når det er endra kven som skal koma på kåring? Som 
lokallagsleiar er det frustrerande å ikkje få tak i den personen som skal koma?  Svar: bekreftar at det vart 
veldig rotete på eine kåringssjået i haust, eg vil gjerne få retta på dette til komande haust.  

Kjell Åge Torsen: Takk til Per Johan og Eirik Gilje, me må alle ta ansvar no og koma med innspel til evt. 
ny person i avlsutvalet  pluss namn på nye kåringsdommarar innan 1.mai!  

Torbjørn Nordmark, Suldal Sau og Geit: ynskjer at lokallaga veit kven som kjem på kåring, samt dei som 
er innstilt til dommar? Svar: det skal me fikse til hausten.  

 

Innkomne saker  

1. RSG har vedteke at det skal vere kåringsjå slik regelverket frå NSG og vedtaka frå styret i RSG 
seier det skal. Til dette emnet er det innkome to saker, fyrst: 
 
Innkomen sak nr 1 KÅRINGSJÅ: Time Sau & Geit ved Elin Fuglestad:  
Time Sau og Geit ber om at årsmøtet har avstemming på om Time Sau og Geit skal få 
tilbakebetalt kåringsavgift på kr 8000  pga. urimeleg høg utgift i samband med gardskåring 
2021.    

Kort om saka: Time Sau & Geit heldt gardskåring i 2021. Dei ynskjer summen på 8000 kr. ( som er 
ei urimeleg ekstra avgift) for kåringsavgifter i 2021, tilbakebetalt fra Rogaland sau og geit i 2022. 
Dette på grunn av, at det er heilt urimelig at utgiftene rundt dommere og kåringer, skal bli dekka 
av  "kårings gebyr" som utstiller betaler i kåringsavgift per kåra lam. Vi mener den reelle utgiften 
for Rogaland sau og geit ikke stemmer med innkrevd sum. 

RSG styrets respons ved handsaming 15.sept 2021: Time Sau og Geit fekk beskjed  om å 
gjennomføre ordinært kåringsjå, med mindre mattilsynet hadde ilag restriksjonar. Dei valde 
likevel å ikkje tilby medlemane sine kåringsjå, og gjennomførte gardskåring. RSG vedtok, og 
svarde til Time Sau og Geit,  at om dei valde å gjere det slik, må dei sjølve dekke dommarutgifter 
på to lag (4 dommarar x 2000 kr per dommar)  

RSG sitt svar v/ Kjell Åge Torsen: RSG svarde på denne saka allereie 15.9.2021 der den auka 
utgifta pga. eige ønske om å heller arrangere gardskåring. Kåringsreglane, paragraf 1 seier: «NSGs 
fylkeslag er ansvarlig for at det gis et tilbud om kåring av værlam i fylket. Fylkeslaget skal 
oppnevne én kåringsansvarleg og informerer NSG om hvem som er oppnevnt. Kåringsansvarleg 
bestemmer hvor det skal holdes kåringsjå, hvem som skal være lokalt ansvarlig for gjennomføring 
av kåringssjået (et lokallag av NSG og/eller en vêraring), og oppnevner styrer og dommer(e) for 
kåringssjået. Kåringsansvarleg kan, i samråd med avlsutvalget/styret i fylkeslaget, bestemme at 
det skal avholdes gårdskåring i stedet for kåringsjå der dette er ønskelig ut fra smittehensyn 
og/eller økonomiske hensyn. Kåringsansvarleg kan også i spesielle tilfeller gi tilbud om 
gårdskåring til enkeltmedlemmer. Fylkeslaget er ansvarlig for økonomien i avlstiltaket kåring. 
Som hovedregel skal innkrevd kåringsavgift dekke kostnadene med kåring og opplæring av 
dommerne, men fylkeslaget kan velge å støtte tiltaket. Fylkeslaget fastsetter kåringsavgifta for å 
kåre på kåringsjå og ved gårdskåring. Kåringsavgifta skal være per kåra værlam (ikke per stilte 
lam). Fylkeslaget fastsetter også godtgjøringen som gis til kåringsdommerne og andre tillitsvalgte 
 
Kommentar frå andre: 

• Catrine Undheim, Sør-Jæren: RSG kan ha sine meiningar, men avlsutvalet støtta Time si 
avgjersle, kvifor går RSG ut og mot avlsutvalet, i denne saka?  

Svar frå RSG v Torsen: me er ikkje imot at dei arrangerer kåringa på sin måte, me vil berre 
presisere kva kåringsavgift me kan krevje.  
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Catrine Undheim, Sør-Jæren: blandar me korta litt her no?   

Svar frå RSG v/Torsen: heimekåring er vesentleg dyrare, det går meir tid.  

Per Johan Lyse, Avlsutvalet: me gjorde eit sameina vedtak i avlsrådet: Uavklart kva som var  
gjeldande reglar for 2021, avlsutvalet oppfordra laget til heimekåring i 2021 og så gå over til 
kåringsjå i 2022. Kåring er eit avlstiltak som skal gå i null, ein må derfor sjå fylkeslaget under eitt. 
Vedtaket frå avlsutvalet var einstemmig. Styret står over og kan setje kriteria over dette.  

• Odd Einar Lundervold, Sandnes: syns RSG opptrer urimeleg, dommarane får jo dekka 
heile dagen uansett, det er ikkje meir enn drivstoff som er ekstrautgift enn ved kåringsjå.  

• Alf Dybing, Helleland: kven som har misforstått eller ikkje er likegyldig nett no, me må sjå 
saka i samanheng med neste innkomande sak frå same laget, om fritt val av kåring i 
framtida?  

Svar frå RSG v/Torsen: dagsgodtgjersla aukar med antal timar på dømming.  
Per Johan Lyse, Avlsutvalet: reise til og frå skal ikkje ha mykje å seie, godtgjersla gjeld for heile 
dagen uansett.  
 
Avstemming: skal Time Sau og Geit få tilbakebetalt 8000 kr ?  
Resultat:  1 blank, 15 for , 30 imot tilbakebetaling.  
Vedtak: Time sau og geit får ikkje tilbakebetalt utgiftene sine.  
 

Innkomen sak nr. 2 Kåringssjå: Sør-Jæren Sau og Geit ved Catrine Undheim:                                 
Ønske om å fortsetje med gardskåring. Vil fyrst sei at det er leit at styret i RSG ikkje har teke 
kontakt med oss i Sør Jæren etter at me melde inn saka. Sør-Jæren sau og geit har under lang tid 
sidan 2007/2008 vært underlagt restriksjonar fra mattilsynet og har derfor utført gårdskåring. 
Dette er noe vi ønsker å fortsette med og derfor sender vi dette brevet. Viser til «Regler for kåring 
av værlam 2021» hvor det står følgende: «Kåringsansvarlig bestemmer hvor det skal holdes 
kåringsjå, hvem som skal være lokalt ansvarlig for gjennomføring av kåringssjået (et lokallag av 
NSG og/eller ein vêraring), og oppnevner styrer og dommer(e) for kåringssjået. Kåringsansvarlig 
kan, i samråd med avlsutvalget/styret i fylkeslaget, bestemme at det skal avholdes gårdskåring i 
stedet for kåringsjå der dette er ønskelig ut fra smittehensyn og/eller økonomiske hensyn.» Vi i 
Sør-Jæren i samråd med Hå vêraring ønsker å fortsette med gårdskåring som vi har hatt. Det har 
vært to team med dommere og skriver som vêra-ringen har stilt med som har vært i Hå og kåret. 
Dette har funket veldig bra og ønsker å fortsette med dette. Sør-Jæren sau og geit har også betalt 
lunsj hvert år for de som dømmer i Hå kommune.  

Grunnen til at vi ønsker å fortsette med gårdskåring er  
• Godt smitte hensyn da alle er hjemme hos seg selv • Stadig nye sykdommer med restriksjoner 
dukker opp i nærområde våres. (f.eks. fulgleinfluensa, og ringorm som har vært i område som 
gjør et handicap for vår næring) • Flere saueholdere kan kåre værlamma sine, for det er på dagtid 
en fast dag hvert år. Alle medlemmer vet når den er. • Sparer tid og kostnad med å fotbade hvert 
lam • Arbeidsbesparende • De som ikke har mulighet for å ta fri fra jobb, da er det lettere å få folk 
å møte opp for seg når de kommer.»  (Dei siste 5 åra har det i snitt blitt kåra 150 lam, fordelt på 15-
18 besetningar.)  
Sør Jæren sau og geit  kan sjå og forstå at det skapar sosialt lag og god aktivitet når det vert 
arrangert kåring. Me meiner likevel at det kan vere andre og betre moglegheiter når det gjeld 
kåring, til dømes kan ei arrangere temakveld om kåring og til dømes sjå på kva ein bør sjekke når 
ein ynskjer å kjøpe eit vêrlam. Kostnad. Utdrag fra «Regler for kåring av værlam 2021» Fylkeslaget 
er ansvarlig for økonomien i avlstiltaket kåring. Som hovedregel skal innkrevd kåringsavgift 
dekke kostnadene med kåring og opplæring av dommerne, men fylkeslaget kan velge å støtte 
tiltaket. Fylkeslaget fastsetter kåringsavgifta for å kåre på kåringsjå og ved gårdskåring. 
Kåringsavgifta skal være per kåra værlam (ikke per stilte lam). Fylkeslaget fastsetter også 
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godtgjøringen som gis til kåringsdommerne og andre tillitsvalgte. Ut fra regelverket kan 
kåringsansvarlig i samråd med Avlsutvalget/styret i fylkeslag bestemme om det skal avholdes 
gardskåring eller kåringsjå. Og da for å gjøre en forskjell mellom dem, siden det er en liten 
merkostnad på gårdskåring kan en forskjell i kåringsavgift være en god løsning. Dette slik at ikke 
fylkeslaget sitter igjen merkostnaden om ikke lokallagene ønsker å arrangere kåringsjå. Kan jo 
vurdere en kåringsavgift på gårdskåring og en kåringsavgift for kåringsjå. (som å dekke ekstra 
utgiften ved gårdkåring) Pr nå har fylkeslaget RSG sagt det skal koste 170 kr for å kåre et lam i Hå. 
Det vil si: Inntekt 20 825 kr 119 kåret lam i 2021. Utgift: 8000,- Dommer x4 Ekstra 
kjøregodtgjørelse: 500kr «For begge lagene» Totalt ca. 10 000 i pluss fra gårdskåring i Hå. Så 
utgiftene vedr gårdskåring kontra kåringsjå er ikke så store og greie inntekter for RSG med ca 10 
000 i pluss som skal dekke utgifter og opplæring av nye dommere, møteutgift etc. Håper RSG tar 
hensyn til lokallagene sine ønske og interesse med å ikke tvinge på de noe som de ikke vil. Det 
skaper i alle fall ikke interesse for kåring.  
 
Forslag til vedtak: Valgfritt om lokallag i Rogaland ønsker gårdskåring (hjemme kåring) eller 
kåringsjå, Alle lokallag sender dette inn i god tid før kåring hva de ønsker. 
 

• Svar frå RSG v/ Torsen: me vil gå attende til paragraf 1: der det står det at kåringsansvarleg 
avgjer kven som skal arrangere kåringsjå og kven som skal vere ansvarleg for 
gjennomføring. Denne paragrafen kjem frå NSG, som me forheld seg til. Hvis Sør Jæren 
sitt forslag no vert vedteke, må RSG no setje ned ein komité som utarbeidar eit forslag som 
så kan sendast inn til NSG som evt. kan godkjenne dette til neste årsmøte. I 
utgangspunktet ynskjer RSG at me held fram som før, med same linja der det står at 
kåringsansvarleg bestemmer kor det skal haldast kåringsjå.  

• Per J Lyse, Avlsutvalet: dette er ei sak med sterke kjensler kring. Me har ikkje behandla 
denne saka i avlsutvalet, eg forheld meg berre til saka på same måte som kåring generelt 
vart handsama i avlsutvalet. Eg trur at viss regelverket står slik det er no, så kan lokallaga 
sende førespurnad til avlsutval og kåringsansvarleg om å få halde gardskåring, så kan 
avlsutvalet kome med si anbefaling til styret i kvar sak. Dette er reieleg prosess, og er det 
gode grunngjevingar bør desse vere tungtvegande. Slik regelverket står i dag, er det ein 
god moglegheit alle lokallag har.  

• Ottar Endresen, Eigersund: innspelet mitt er allereie forklart av Lyse, hvis det er slik at 
lokallaga under gitte høve kan få søkje om å  halde heimekåring, meiner eg at det bør 
halde.  

• Andres Rettedal, Rennesøy & Moserøy: i høve til regelverk for kåring av vêrlam, så er det 
eit regelverk vedteke av NSG, så eg har litt vondt for å sjå at me i Rogaland har høve til å få 
endra på noko som allereie er vedteke der. Samstundes er eg einig i innspelet til Lyse. På 
Mosterøy og Rennesøy er me også svært hardt ramma av dei fleste smittsame sjukdomane 
på sau siste åra, og det var i fjor store diskusjonar om me skulle gjennomføre kåringsjå. Me 
tok oppfordringa alvorleg, og fekk god tilbakemelding både på det smitteverns faglege 
plan og det sosiale. Ein skal også vere påpasseleg med å lytte til dei som kvir seg for å 
gjennomføre vanleg kåringsjå, det er også viktig og maktpåliggande å ta omsyn til at flest 
mogleg lam vert kåra. Utviklinga siste åra med stadig aukande omsetjing av lam som ikkje 
er kåra, vil mogleg kunne utarme sauehaldet på den måten.  

• Alf Dybing, Helleland: Eg har sett litt på reknestykket med påstand om 10.000kr i pluss, og 
vil berre påpeike at det talet er heilt avhengig av at det blir kåra 119 lam. Viss ein skal 
halde  likskapsprinsippet framme, som seier at det skal koste like mykje uansett kor stort 
lokallag ein har. Om ein kårar 30 lam, så kjem ein fort i minus. Så det er klart at viss dei 
store laga som kårar mange lam, skal haldast utanfor rekneskapen, så vert det dyrare for 
dei mindre laga, det er noko eg har tenkt litt på.  
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• Catrine Undheim, Sør-Jæren: det blir ikkje dyrare for dei små lokallaga å kåre, når ein ser i 
rekneskapen t il RSG at dei går 100.000 i pluss, og dei har ikkje bruk for 100.000 til møter i  
avlsutval og kåringsmøter. Som lyse sa, så hadde dei har dei fastsette møtene sine. Så det 
må jo kunne dekke inn slik at fylkeslaget ikkje sit att i minus, det er jo der dei fastset 
kåringsavgifta, på 170 kr per lam, så om ein kårar 30 eller 150 lam, så går jo dette opp i 
opp. Så sjølv om me ynskjer gardskåring framfor kåringssjå, så kan jo me har ei litt høgare 
avgift for å dekke inn dei eventuelle meirkostnadane det ville gitt. Men, som det vart 
nemnt her tidlegare, det er berre kjøringa mellom gardane som er den reelle 
meirkostnaden.  

• Odd Einar Lundervold, Sandnes: ser tydeleg at det er mange omsyn å ta, og bruka tvang 
på dette bør vere imot det RSG skal jobbe for. Det bør vere viktigare å kåre flest mogleg 
lam, enn å tvinge gjennom ein viss måte å gjera det på.    

Presisering frå ordstyrar: det vert ein prinsippdebatt i RSG i dag, om det i framtida skal vere valfritt for 
lokallaga om ein skal halde kåringssjå, eller halde heimekåring. Det er i dag ei regel om at det skal vere 
kåringssjå, men leiar i Avlsutvalet har i dag sagt at det KAN vere ein moglegheit å gjer lokale tilpassingar 
under gitte føresetnadar.  

Avstemming: Skal me forhalda oss til regelverket slik det står i dag, eller skal me sleppe dette fritt?  

                   Smart Vote vil ha denne teksten: 1. For gamal ordning, 2. Valfri kåring ( Sør Jæren sitt forslag)  

Resultat: For gamal ordning med:  30 stemmar, For Valfritt korleis ein vil ha kåring: 17 stemmar.  

Vedtak: Sør Jæren sitt forslag til vedtak falt. 

Kommentarar etter avstemming og vedtak:  

• Catrine Undheim, Sør-Jæren: Då vil eg berre sei at RSG må tenkje litt på korleis dei skal avvikle 
kåringa i alle lokallaga i  september, slik at det vert nok dommarar i alle desse helgene. Eg reknar 
med at det vert utdanna mange og nok dommarar slik at det er nok folk å ta av til alle desse 
helgene.  
Svar frå RSG v/ Torsen, RSG: akkurat det med kva tid kåringane blir, er det kåringsansvarleg som 
avgjer, og det er både september og ut oktober at me kan kåra. I og med at Sør Jæren sitt forslag til 
vedtak falt, så vil eg påpeike det som Avlsutvalet sa i sitt innspel, at det er moglegheiter for dei 
som ikkje får det til vanleg, me er ikkje imot det, me må berre ha det klart for oss kva me vil.   

Ordstyrar ber kåringsansvarleg kome med kommentar.  

Kåringsansvarleg Eirik Gilje: trur ikkje helgene skal vere eit problem, men no når eg veit at dei 
fleste ynskjer å arbeide to dagar på rad, så ser eg ikkje at dette skal bli eit problem med omsyn til 
antal dommarar.  

Catrine Undheim, Sør Jæren Sau og Geit: kjempeflott! Attende til Torsen sitt innspel om at me kan 
sende inn spm om å få halde heimekåring. Det er jo topp for dei lokallaga som vil sende inn, men 
ein blir jo litt betenkt, når fylkeslaget går i mot forslaget frå kåringsansvarleg og avlsutvalet sitt 
forslag frå i fjor, at dei ville sleppe gardskåring. Ber om at fylkeslaget faktisk tek omsyn til dei 
innspel som kjem frå avlsutvalet i framtida, og ikkje går imot desse. Takk.  

Kåringsansvarleg Eirik Gilje: vil berre kommentere Undheim sitt innspel om Time i fjor, det er jo 
slik at det er fleire lokallag som var misnøgde med at dei ikkje fekk tilbod om kåringsjå, så det er 
jo mogleg at nokon overstyra der også. Det må vere mogleg for dei som VIL på kåringssjå, å få 
koma på kåringssjå.  
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2. Innkomen sak frå Time Sau & Geit, ved Elin Fuglestad:  
Desse sakene er vedtatt på Time sau og geit sitt årsmøte. Saka blir opp-lesen.  

Det er ønske om at Time sau og geit køyrer fram sak på RSG sitt årsmøte 2022, rundt kåring og 
framtidig kåring blir gjennomført på følgende måte: Ønsket går ut på at lokallag skal få avgjøre 
om de skal holde en åpen kåring eller gardskåring. og få retten til å vurdere dette selv, 
uavhengig av hva fylkeslag mener. Det er ønske om at Time sau og Geit ber Fylkeslaget sitt om å 
spille inn denne saken til Norsk Sau og Geit. Dette i håp om at lokallaga i framtida skal få legge 
føringene for måten de ønsker å avholde kåringer på selv.  

Svar frå RSG v/ Torsen: Fylkeslaget ser at Time ynskjer at saka skal spelast inn til NSG. Anten me 
gjere slik me gjer i dag, eller så må me gjere ei vedtaksendring, då må me setje ned ein komite.  

Avstemming på Smartvote: skal me sende forslag til NSG om endring i vedtekter, eller skal me halde 
fram med dei reglane me har i dag?  

Resultat: For at saka skal spelast inn til NSG: 20 Stemmer. For at me held fram med kåringsjå slik reglane 
er i dag: 27 stemmer.   

Vedtak: Time Sau og Geit sitt forslag til vedtak falt. RSG forheld seg til Kåringsreglane som i dag. 

Innspel om å hugse at det skal vere eit alternativ for å stemme blankt.   

3. Siste innsende sak: RGL, ved Anita Vikingstad.   
Søknad om tilskott til lokallagssamling for dei som driv med gjeterhund. Tilknytningsmodellen 
mellom RSG og RGL vart avklart på årsmøtet i 2020, der det vart utarbeidd ein arbeidsinstruks 
som konkretiserer samarbeidet.  Me har også fått eit bindeledd mellom desse to laga, Hanne 
Lundal. Dette sikrar ein god dialog. Me har lyst til å ta samarbeidet eit hakk vidare, og ynskjer no 
å ta kontakt med dei andre gjetarhundlaga/ nemndene, for å finne ut korleis me best skal 
kommunisere og samarbeide. Me treng å få avklart forventninger mellom lokallag og fylkeslag, og 
sjå på komande utfordringar og oppgåver, og samsnakke om korleis me kan samarbeide om 
desse. Til dømes: NM 2023, 50-årsjubileum osv. Me ser for oss ei lokallagssamling med 2-3 
representantar frå kvart lokallag og ein styrerepresentant frå RSG med særleg ansvar for 
gjetarhundarbeidet. Tenkjer ei dagssamling frå ca. 10-17.00, gjerne før sesongen startar (mai 
månad). Søkjer primært om kr 15.000 til dette, men har ei von om å kunne få det til på rimeligere 
vis.  

Kommentarar:  

• RSG v/ Torsen: styret går inn for å innvilge søknaden med kr 15.000 eller dei faktiske utgiftene.  
• Even Jakobsen. Ølen: Kor mange lokallag er det i RGL?  

RGL v/ Anita Vikingstad: Har ikkje talet eksakt, men det fins lag i Haugaland, Suldal, fleire lag i 
Ryfylke, Sandnes, Hå og Dalane.   

• Even Jakobsen korleis har samarbeidet fungert fram til no?  
RGL v/ Anita Vikingstad: variasjon korleis dette har fungert, både lokallag og RGL har søkt om 
arrangement. Utfordrande med kommunikasjonslinjer, å få kartlagt korleis me skal og kan 
kommunisere. 

• Tore Mattingsdal, Sør-Jæren: henvender meg til årsmøte: eg er veldig for at me skal støtte RGL på 
denne søknaden, me har ein god organisasjon i NSG som tek vare på oss, og har slitt litt med å 
finne denne samarbeidsavtalen. Eg er imot dagens struktur der RGL skal sitte og kreve inn eigen 
kontigent i tillegg til eksisterande kontigent i NSG. Var nett på instruktørkurs, og der vart eg 
nekta adgang pga. manglande medlemskap i RGL. Eg som enkeltperson har ikkje noko trong til å 
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vere instruktør, men eg tenkjer litt på lokalmiløet me har og den grasrota me forvaltar, som mistar 
ein instruktør dei kan spele på lag med. Synd også at dei medlemmane i RSG som også er aktive i 
RGL skal betale ekstra 400 kr medlemskontingenten i RGL og slik sitje att med heile kostnaden for 
alt gjetarhundarbeidet i Rogaland. Hvis det skal vere slik, kvifor skal eg då stille mine sauer og 
min kompetanse til treningsdagar?  
Svar frå RGL v/Anita Vikingstad: einig med Tore, ynskjer at RSG skal vise den arbeidsinstruksen. 
Har sjekka med andre fylke korleis dei arbeidar med dette, og fann då at det er 11 fylke som har 
det slik som oss, med eige gjetarhundlag, og så er det 6 fylke med nemnder. Det er faktisk vår 
modell som er vanlegast. Vedtaket i 2020 er jo ganske ferskt, men har nokre økonomiske 
konsekvenser. Korrigerer også påstand om at du vart nekta å vere med på kurset. Alle hadde 
moglegheit til å stille på kurset, medlemmar og ikkje medlemmar, det var det at ein måtte vere 
medlem for å få kurset DEKKA, som var skilnaden. For at RGL skal kunne halde fram med dette 
arbeidet, er me nøydde til å ta ein kontigent på kr 300, noko som vart vedteke på årsmøte med 
stort fleirtal å auke til 400 neste år. Me utdannar dommarar og instruktørar, det kostar pengar. Dei 
som velde å betale avgifta, kunne såleis få dekka utgiftene sine til kurset. I høve til 
arbeidsinstruksen, kan RSG sei noko om dette?  Ordstyrer: me kan ikkje gå vidare i debatten på 
denne måten, den opprinnelege saka gjeld økonomisk støtte til ei gjeterhund-samling.  

Tore Mattingsdal, Sør-Jæren: skal me vere samla i dette arbeidet, må me stå saman. Skal det vere slik som 
dette, så kan me kanhende ha ei eiga avgift til dei som driv med avl, dei som driv med geit. Anten bør dei 
auke for alle eller ikkje, og halde organisasjonen som ein.  

Ordstyrer påpeiker at dette vert ein større debatt, som RSG bør ta vidare. 

RGL v/Anita Vikingstad: det vart avgjort i 2020 i RSG, korleis tilknytingsmodellen skulle sjå ut. No vonar 
eg me kan få ro til å arbeide fram ein god struktur og finne vår arbeidsmåte, slik det ser ut til at 11 andre 
fylkeslag får til.  

Avstemming via Smartvote. Alternativ: 1. 46 stemmer for å gje støtte til GHL på 15.000 kr.  Alternativ 2. 1 
stemme: Ikkje gje støtte. 3. 0 Blank. 

Resultat: 46 stemmer for å støtte RGL, 1 stemmer for å ikkje støtte RGL, 0 blanke stemmar.  

Vedtak: RGL blir innvilga økonomisk støtte på inntil 15.000 kr til Lokallagssamling for 
gjetarhundarbeidet.  

Kommenter etter vedtak: Tore Mattingsdal, Sør-Jæren: kommentar ang kåringa i haust: 3 nye medlemmar 
her i Hå hadde ikkje kåra lamma sine, om dei hadde måtta stille dei på kåringsjå.  

 

Val  

Leiar i Valnemnda, Ådne Undheim presenterer innstillinga, årsmøtet føretek valet via ordstyrar. I 
vedtektene til NSG er det eit eige kapittel om fylkesval, Undheim orienterar om desse, og om valnemnda 
sitt arbeid fram mot valet. Har samarbeidd litt på sms og e-post, fysisk møte 10.desember der me kom 
fram til eit samrøystes forslag til valet.  Valnemnda gir styret i oppgåve å sjølve velje årsmøteutsendingar. 
Det blir skriftleg val via Smartvote på leiar og alle styremedlemar, etter at Undheim har presentert 
valnemnda si innstilling.  

Leiar :   Kjell Åge Torsen   Gjenval 1 år  

Styremedlem: Anders Schanche Rettedal Ny 2 år Valnemnda sitt forslag til nestleiar for 1 år  

Styremedlem: Iren Vestersjø Hidle   Ikkje på val  
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Styremedlem: Hanne Lundal   Gjenvalg 2 år  

Styremedlem: Hallvard Veen   Ikkje på val  

Nestleiar :  Anders Schanche Rettedal  Ny 1 år  

1. vara:  Jon Egil Østerhus   Gjenvalg 1 år  

2. vara:  Dagfinn Knutsen   Gjenvalg 1 år  

3. vara:  Elin Fuglestad   Gjenvalg 1 år  

Ordstyrar:  Hanne Elise Lindal   Gjenvalg 1 år      1.vara: Jostein Eiane Gjenvalg 1 år  

Revisor: Egil Svela Gjenvalg 1 år og Tor Olav Gya Gjenvalg 1 år.  1.vara: Andre Kjørmo Gjenvalg 1 år 

Møteleiar spør årsmøtet om det har andre forslag til leiar ?  

• Magne Jakob Bjørheim, Rovviltansvarleg : har ikkje andre kandidatar, men me har i RSG 
vedtekter som seier at me er delte i fleire valregionar, og at me skal prøve å få styret samansett av 
representantar frå kvar region, noko eg ikkje kan sjå av valnemnda si innstilling. Manglar folk frå 
Ryfylke og frå Sør Jæren, det må me ta omsyn til, me må ikkje samle det på ein plass, og det bør 
me kunne få til. Eg syns det var slett arbeid frå valnemnda, med 1800 medlemar så er eg sikker på 
at det må kunne gå an å finne nokon frå kvar region.  
Svar frå Valnemnda ved Ådne Undheim: Når det gjeld valnemndene som me skal velje seinare, så 
er dei delte opp i ulike regionar. Men det andre blir jo meir tilfeldige og rådande kommunegrenser 
etter mitt syn. Samstundes var det ingen forslag frå Sør Jæren som mista sin representant, og så 
fekk me eit veldig godt forslag frå Nord Jæren, som me valde å støtte. Det er veldig mange gode 
folk overalt, men me hadde jo før eg møtte den 10.desember, spurt og diskutert mange i Sør Jæren 
då, aktuelle kandidatar som ville då, og det var ikkje veldig lett. Og så syns eg jo me hadde ein 
veldig god kandidat, trass i at han bur på Nord-Jæren.   
Magne Jakob Bjørheim: Det handlar ikkje om kor god kandidat det er, men det handlar om å 
spreie det utover fylket. Rogaland er eit stort fylke, og derfor er det bestemt at det skal vere 
representantar frå kvar region. Dette må det vere råd å finne i eit referat, frå årsmøtevedtak eller 
styremøte.  
Svar frå Valnemnda v/ Ådne Undheim: eg kjenner ikkje alle referata, eg forheld meg til vedtektene 
for val i fylkeslag i NSG. Eg er audmjuk viss det er andre køyrereglar.  

Ordstyrar grip inn og orienterar at avstemminga over leiar er ferdig, stemmegivinga lyd: 39 stemmar for 
Kjell Åge Torsen, 7 blanke stemmar. Dermed er Kjell Åge Torsen vald som leiar i RSG for 1 år.  

Mange årsmøtedeltakarar ber om ordet, ordstyrar melder at det per no kun er mogleg å kome til orde om 
det gjeld kommentarar til Ådne Undheim i valnemnda.  

• Sven G Westersjø, Hjelmeland: vil ta opp vidare det Magne Jakob Bjørheim seier, Ryfylke er ein 
kjempestor region, ca. 1/3 av Rogaland er Ryfylke.  Me hadde ein representant, men så kom det 
endring i kommunegrenser som gjorde at Iren Vestersjø Hidle brått ikkje var vår representant 
lenger. Så derfor føreslår eg at Jon Egil Østerhus som er innstilt som 1.vara frå valkomiteen, går 
inn som styremedlem. Det er mitt forslag til innstillinga.  

• Catrine Undheim, Sør Jæren: Me i Sør Jæren Sau og Geit fekk veldig kort tid på oss til å finna ein 
kandidat, på den korte tida fann me ingen, så då så støtta med valet om Anders når han hadde 
lyst å koma inn og gjer ein innsats, så då tenke me at det er kjempebra. Time og Sør Jæren Sau og 
Geit fekk litt lite tid på seg, det er berre ikkje kome inn tidleg nok, me har gjort ein innsats.   

• Elin Fuglestad, Time: eg er einig i Magne Jakob sitt innspel, det skal vere geografiske spreiing på 
dette. Det er ingen som er ringare enn andre, folk er gode, dei er berre frå feil kommune. Me må 
hugse det til neste år at me held ei spreiing. Det er synd viss me ikkje har det.  

• Kåre Nordbø, Strand: Viss det stemmer det Magne Jakob seier, så må me jo stille spørsmål om 
innstillinga frå valnemnda er gyldig?  
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Ordstyrar: me må forhalda oss til gjeldande innstilling, og gå ut frå at den er gyldig.  

Valnemnda v/ Ådne Undheim: Eigentleg er dette eit luksusproblem, eg vil ikkje gå inn i den debatten om 
regionane. No har me den innstillinga me har etter ei einstemmig valnemnd, og den må me forhalda oss 
til. Så då har me to forslag til nytt styremedlem etter Arne Berge, og det er Anders Schanche Rettedal og 
Jon Egil Østerhus.  

Ordstyrar: no skal me velje nytt styremedlem, forslaget er Anders Schanche Rettedal innstilt frå 
valnemnda, er det andre forslag?  

• Torbjørn Nordmark, Suldal: me hadde som sagt møte i Ryfylke-regionen 8.des, sende referatet frå 
dette møtet den 13.des, med innstilling om Jon Egil Østerhus. Han var litt usikker på det møtet om 
han ville ta gjenval. Bjarne Østerhus i valnemnda var med på dette møtet og skulle ta dette vidare 
inn i møtet med valnemnda den 10nde. Me har ingen negative tankar om Anders Schanche 
Rettedal si rolle, men me har eit sterkt ønske om å få Jon Egil inn i styret frå regionen vår. Kan 
hende det burde stå på lista, namn på regionen dei kjem frå, for slik å lette arbeidet for valnemnda 
også? Det er jo ikkje så enkelt å halde styr på kor folk kjem frå. Vårt tydeleg forslag er Jon Egil 
Østerhus.  

Ordstyrar: då er det som Ådne sa,- forslag til to kandidatar, Anders Schanche Rettedal og  Jon Egil 
Østerhus. Me stemmer på Smartvote. Avstemming: Anders Schanche Rettedal  fekk 13 stemmar, Jon Egil 
Østerhus 34 stemmar. Jon Egil Østerhus er dermed vald som styremedlem for to år.  

Avstemming: Styremedlem: Hanne Lundal Gjenvalg 2 år; vald med 47 stemmar, 0 blanke.  

Avstemming: 1. vara: Valnemnda føreslår å ta region-omsyna til etterretning, føreslår derfor at Elin 
Fuglestad flytter opp frå 3. til  1.vara, det er fast møte i styret. Elin Fuglestad blir spurt, og seier seg 
positiv til dette. Elin Fuglestad blir vald til 1.vara, 1 år, med 40 stemmer for, 6 blanke.  

Avstemming: 2.vara: valnemnda føreslår Dagfinn Knutsen 1 år, ingen nye forslag kjem inn, han blir vald 
utan avstemming.  

Ny på 3.vara: valnemnda ber årsmøtet koma med forslag til denne kandidaten.  Suldal føreslår Anders 
Schanche Rettedal, som takkar høfleg nei. Ordstyrar ber på ny om forslag og påpeikar at det er sjeldan ein 
må møte som 3.vara. Sør Jæren er no representert ved Elin Fuglestad, Nord Jæren er representert ved Iren 
Vestersjø Hidle, Ryfylke er representert ved Jon Egil Østerhus, Nord Rogaland er representert ved Hanne 
Lundal og til slutt Dalane representert ved Hallvard Veen. Det er dermed valfritt for alle å kome med 
innspel til kandidatar til 3.vara,  

Ottar Endresen,  Eigersund: eg kan vere hovmodig å stille til val.  

Sveinung Haukalid, Sandnes: speler inn Odd Einar Lundervold.  

Ordstyrar,- no har me to kandidatar til 3.vara, me går til avstemming via Smartvote.  

Avstemming 3.vara, 1 år: Ottar Endresen fekk 22 stemmar, Odd Einar Lundervold fekk 22 stemmar, 0 
blanke. Så då er spørsmålet om me skal gjere ei om-stemming, eller kva me skal gjere.  

Ottar Endresen trekkjer seg som kandidat, Odd Einar Lundervold blir dermed vald som 3.vara til 
styremedlem i RSG, 1år.  

Avstemming på Nestleiar. Undheim frå valnemnda orienterar om at innstillinga deira no er endra, 
ettersom deira kandidat ikkje vart vald som styremedlem likevel. Dermed må me ha ny. E-post 
innkomen, føreslår Hanne Lundal, ber årsmøtet om andre forslag? Ingen forslag kom inn, går rett til 
avstemming. Nestleiar vald, Hanne Lundal med 42 stemmar, 4 blanke stemmar.   

Valkomiteen føreslår å velje Hanne Elise Lindal til ordstyrar for neste årsmøte, ingen nye innspel til dette. 
Avstemming på Smartvote: 45 stemmar avgitt, 0 blanke, Hanne Elise Lindal vald til ordstyrar. Jostein 
Eiane vald til 1.vara som ordstyrar.  

Val av revisor; Egil Svela og Tor Olav Gya.  
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Arne Berge, Kasserar RSG: innspel til dette med å velje revisorar, føreslår å bruke rekneskapslag til dette 
arbeidet, istadenfor revisor i laget. Me er ei gruppe folk spreidde over heile fylket, skulle ikkje trenge å 
reise for å få dette sjekka, når rekneskapslaga kan gjere same arbeidet, dette er sjekka med NSG som seier 
det er lovleg. Det er veldig enkelt å byte rekneskapsførar når ein kan gjere det digitalt.  

Ordstyrar: no er det to forslag. Valnemnda v/ Undheim:  seier meg einig i at rekneskapslag godt kan gjere 
jobben, men ein kontrollkomité er på ein måte uhilda. Det blir derfor to forslag. Avstemming: forslag 1: 
Egil Svela og Tor Olav Gya, eller Rekneskapslag. 

• Emilie Eikje, Bokn: har de noko økonomisk betydning, desse forslaga?  

Svar frå Valnemnda: ingen kjend godtgjersle til revisor, rekneskapen kostar uansett. Dette har 
igjen verknad på at me uansett må velje mellom om me skal fortsetje med revisor, eller om me skal 
velje rekneskapslag alt etter kor kasserar held til.  

• Arne Berge, Kasserar RSG : de må ikkje blande inn val av rekneskapslaget inn i dette. Når eit 
rekneskapslag har gjort ferdig rekneskapen, så går ein annan rekneskaps-ansett i same laget inn 
og ser over bilaga slik Tor Olav og Egil har gjort.  Rekneskapslaget kostar litt, dei seier det vil vere 
1 times arbeid til dette.  

• Catrine Undheim,  Sør Jæren: Me har gjort dette i 2 år no pga. covid19, dei har ikkje villa hatt folk 
på kontoret. Derfor har 1 person ført rekneskapen, så har ein annan gått over, og det har fungert 
veldig bra. Dei har jo utdanning.  

Avstemming: for eller mot revisor i laget.  

Resultat: 9 stemmar får å fortsetje med revisor som før, 36 stemmar for å la rekneskapslag ta seg av 
revidering.  

Vedtak: Rekneskapslag tek revidering av rekneskapen i RSG neste år.  

 

Godtgjersle: Forslag frå valnemnda: Leiar: 30000,- Kr pr. år. Nestleiar: 15000,- Kr pr år. kasserar: 15000,- 
Kr pr år. Styremedlem: 8000,- Kr pr. år. I tillegg kjem kr 1600,- for møter/ fråvær over 6 timar og kr 800,- 
for møter/fråvær under 6 timar. Dette gjeld for inntil 8 dagar pluss årsmøtet pr. år. 

Er det andre forslag?  

• Liv S Borgersen, Gjesdal: har 1.vara møteplikt men ingen godtgjersle? Undheim: ja, det ser slik ut. 
Kan nokon i styret kommentere dette?  

Arne Berge, Kasserar RSG: 1.vara får løn på lik linje som styremedlem. Det har me praktisert.  

Catrine Undheim, Sør Jæren: har 1.vara møteplikt?  

Sven G Westersjø, Hjelmeland: då hadde det vel vore ryddig at dette stod i oppsummeringa, at 
det kjem tydelegare fram?  

Avstemming og Vedtak: godtgjersla er vald slik den var lagt fram, med kommentar om at 1.vara også får 
godtgjersle på  lik linje med styremedlemane. 

• Magne Jakob Bjørheim: vil minne om at det på heimesida til NSG, ligg vedtekter til NSG sine 
lovar for lands, fylkes og lokallag vedteke mars 2021. Nokre fleire skulle ha lese denne. Ordstyrar 
tek dette til etterretning.  
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Innspel frå NSG sitt sentralstyre       v/ Ketil Trongmo 

Kjære årsmøte og ordstyrar. Det er kjekt å bli invitert og få sjå og høyra kva som rører seg. Ketil Trongmo, 
sit i sentralstyret og som leiar i utmarksrådet i NSG. Det er eit stort fylke med mange småfebønder. 
Gratulera til dei nyvalde styremedlemane i styret, det er kjekt å sjå nye folk og ansikt. Kjell Åge har lagt 
sterke føringar for kva eg skal snakke om. Inn i styret sentralt, Tore Lundheim og Håvard Helgeland, sit 
begge i styret, så de har jo ganske kort veg inn til styret. Kjell Åge ville eg skulle snakke om 
jordbruksforhandlingane. Det brevet som de i RSG har sendt inn med tanke på kompensasjon for ekstra 
store gjødsel- og straum-utgifter. Vi meiner framleis at vi som faglag ikkje skal gå inn i slike diskusjonar, 
dei andre laga har heller ikkje spela inn noko til desse sakene. ( ref. Geno, Norsvin) Vi har dessutan meir 
enn noko å henge fingrane i, Rogaland var dessutan det einaste laget som spela dette inn som sak til NSG. 
Me skal arbeide med saker for heile landet, og alle innspela som kjem inn. Me forstår at det kjennest 
skuffande for RSG at me valde å ikkje arbeide vidare med innspelet dykkar.  

Jordbruksforhandlingane jobbar me med heile året. Det er vidare aktualisert gjennom bondeopprøret, og 
er svært aktuelt. 14 innspel frå fylkeslaga, innspela sprik i alle retningar, me sentralstyret skal sy saman 
for alle. Det er enorme forventningar frå mange hald, især mht ny landbruks og mat minister. I år er 
veldig viktig å få lande ei god forhandling. Me kjem til å krevje ganske mykje. Me har utfordringar i å gje 
gode resultat til alle, i eit langstrakt land. Innspela frå Rogaland, dei viktigaste sakene de har prioritert 
høgast, er  beite og utmarksbeitetilskot, kulturlandskapstilskot, produksjonstilskot, kvalitetstilskot og ull. 
I styret har me enno ikkje landa heilt ferdig, men noko kan eg enno diskutere med dykk, noko kan eg 
ikkje sei enno. Me bør sjå på moglegheitene til å sjå på om me skulle hatt eit driftstilskot. Som slår inn når 
du har eit visst antal sau, og opp til eit årsverk, i alle fall. Enkeltilskot som vil slå best ut, om det går 
gjennom, Beitetilskotet bør styrkast mykje. Bør ha ei prosentvis lik auka på begge tilskota. Me treng alle. 
Me kjem til å be om å få auka alle tilskota. Ang kvalitetstilskotet: kan vere rom for at dette verta auka til  
att, når det no er mindre slakt enn å det vart innført om inka til 450. Kvaltitetstilskot på kje slakt vil me ha 
auka, slik at det lår inn på 5 kg. Elles har me føreslådd auke på driftstilskotet på geitemjølk, og ull-
inntektene må opp.  

Organisert beitebruk vil me også ha orden på, det er store utfordringar. Me arbeidar ikkje berre for 
småfebøndene, det arbeidet me gjer for andre utmarksbrukarar, bør me kunne få att for gjennom 
øyremerka midlar til ei stilling for dette.  

Velferdsmidlane vil me også krevje auka, det er viktig for rekrutteringa og for å behalde dei bruka me 
har. Investeringsmidlar og tilskot ynskjer me skal kanaliserast mot generasjonsskifte eller allereie etablert 
drift, me er livredd nyetableringar slik me såg for nokre år tilbake.  

Er imot omfordeling innmark / utmark, me meiner at den strukturen me no har. Dyrevelferdstilskot  vil 
bli føreslått, 10 000 kr per bruk for dei som har gjennomført programmet, for å få flest mogleg med. M er 
oppteken av at alle skal bli med, og dette kan vere vegen å gå. Kjem ut med krav om 200.000 auke i 
inntekt, vi må opp med ganske mykje meir enn dei andre. Det er på ingen måte enkelt, emn me meiner 
me har ei god sak, er positiv stim mht miljøbiten og ligg langt etter inntekts messig over mange år.  

Ynskjer innspel til ei sak: Regulering av marknaden. Skal me klare å få ein sunn økonomi, må me finne 
ein god møte å styre dette på, me må klare å regulere marknaden på om me skal klare balansere med god 
inntekt framover.  

• Sven G Westersjø, Hjelmeland: Når du snakka, fann eg fram vedtektene. Der står det at NSG skal 
arbeide for eit rasjonelt og lønsamt saue- og geitehald. Då syns eg det er rart at de ikkje tek tak i 
dei ekstraordinære utgiftene me har hatt. Så lurte eg også på om dette med driftstilskot på sau, 
kan du sei noko meir om det? Dei krava de ville koma med, ville utgje 200 000 i pluss, er det for 
eitt eller to årsverk?  
Svar: alle tal er per årsverk. Kravet vil vere 200 000 per årsverk. Driftstilskotet; der vil me sjå om 
me krev 1000 kr per dyr, frå 35 til 156 eller der omlag. Har du over 35 sau, kan du få 35000 til 
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dømes. Dette Kna jo mogleg vere produksjonsdrivande, men likevel trygge eksistensen til dei som 
er med oss. Ang ekstrautgiftene, me er klar over at de forventar meir av oss, og me opplever at 
andre har teke denne saka. Alle saker som skal arbeidast med, tek tid og skal handsamast. Dette 
ser me tydeleg i sentraladministrasjonen. Der er vi for svak. NSG er i praksis berre to personar i 
administrasjonen, det er Hans Erik og Per. Me har ein sårbar organisasjon administrasjons messig, 
og skal mogleg inn med vidare utredning der. På årsmøtet vil det derfor kome forslag til auka 
kontingent, nett for å avhjelpe denne vanskeleg situasjonen. Me er nøydde til å styrke oss, om me 
skal møte dei forventningane  de har til oss.  
Sven Vestersjø: takk for svar, hugs at me ligg lågast på rangstigen og løns-stigen, me er 
norgesmeister i bruk av norsk kraftfôr, å beitebruk og kan godt få godt oppgjer no.  

• Ådne Undheim: overproduksjon, kva verkemedel har ein? I 2017 var det underskot, Listhaug sette 
gjorde sine grep, men ståa var, at det var tomt for småfe på lager, og lokale slaktarar i Rogaland 
selde alt sitt pinnekjøt frå Wales. Kva styring har NSG på slakteria sin import?  
Svar: auka frå Listhaug var direkte produksjonsdrivande. NSG har ingen andre verkemidlar. Vi 
kan kome med føringar og påverke, men det er tollvernet som skal styre dette. Svekka tollvern 
kan avhjelpe, men det er viktig at me kan importere, når det er vanskelege periodar. 
Markedsrådet vårt jobbar opp mot marknaden. Dei kjenner best på dette.  

• Håvard Helgeland: årsverk på sau, det er omlag 130 sau. Dei 156 sauene, er referansebruk. Det er 
det fyrste årsverket ei får greitt betalt for. Mange mistar interessa om ein skal få betalt for å bu, 
ikkje for å produsere. Svar: totaløkonomien vil likevel bli styrka, med eit slikt tilskot i botn.  

• Torbjørn Nordmark: Det verkar som me er så redde for å regulere det volumet me har. Nå ser me 
jo alle at veganarar og andre som brått skal ete det som berre liknar på kjøt, så får ein jo 
konkurranse der og, og mht rekruttering, så har ein større sjans til å planleggje, om ein kan kjenne 
kva produksjonen ein har å drive med. Svar: me er ikkje redd for å diskutere kvota, det er i 
grunnen noko som tvingar seg fram, om me skal klare å halde oss nokon lunde balansert, Men, 
korleis ein skal klare innrette dette på ei rettferdig måt, det er ei anna sak, det er veldig 
utfordrande. Personleg trur eg meir på kvoter i soner, enn på enkeltgardar. Då unngår me kjøp og 
sal av kvoter slik dei har opplevd på mjølka, noko me bør unngå. Men denne diskusjonen kjem, og 
den bør vi ta. Vi er positive til å ta denne diskusjonen.  

• Kjell Åge Torsen: Til årsmøtet: det er positive tal og ord frå Trongmo i dag, det gjeld å håpe at 
noko av det når fram, slik at me i denne næringa får ei inntekt på det me driv med. Verdien av å 
drive, Det å bevare bygdene og kulturlandskapet. Dette vonar me at går greitt vidare, sog at me 
kanskje kan få den støtta me treng gjennom jordbruksforhandlingane.  

Oppsummering og Avslutning       v/ Kjell Åge Torsen 

Takkar Ketil for godt innspel.  

Catrine Undheim: me har gløymt å godkjenne innkalling og saksliste til årsmøte. Ingen motstand til dette, 
dermed godkjent.  

Kjell Åge Torsen takkar årsmøte og møteleiar, og spesielt takk til Arne Berge som ikkje skal vere oss i 
styret lenger.  Arne får dikt av Arne Garborg opplesen for seg, pluss blomar og krus. Arne takka for seg, 
påpeikar at det har vore gilde år i styret. Takkar også for tilliten, og ynskjer Jon Egil velkomen i styret. 
Hanne er blitt nestleiar, gratulera til ho også. Me har nokre æresmedlemar me skal gjere litt stas på, ein 
æres diplom til Knut Tunheims, samt eit bilete. Dette vil bli overbragt til han på eit seinare tidspunkt. 
Takk til alle som møtte, og hjarteleg velkomen til neste år, då blir det fysisk møte, det gler me oss alle til!  

Referatet er funne godkjent, dato og signatur:  

Side 17 
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Lokalt tilstede 
for bonden
Våre ansatte på distriktskontoret 
for Sørvest er spesialister på 
finansiering, sparing, forsikring og 
eiendomsmegling for landbruket. 

Kontakt oss for gode råd, eller for å 
avtale et besøk hjemme på gården.

Sjekk mer på landkreditt.no
eller ring oss på 23 00 08 00

Harald Pedersen
 
Distriktssjef bank 
harald.pedersen@landkreditt.no
Tlf: 982 53 911

Rune Løge
 
Distriktssjef bank 
rune.loge@landkreditt.no
Tlf: 482 59 587

Jan Egil Fornes
 
Eiendomsmegler 
janegil@landkreditteiendom.no
Tlf: 900 79 994

Aksel Fiskaa 
Distritkssjef Forsikring 
aksel.fiskaa@landkreditt.no
Tlf: 969 07 727

Vi satser i 
Sørvest med 

to nye 
distriktssjefer!
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Leiar:  Kjell Åge Torsen        tlf: 975 12 814     E-post: kjell.torsen@lyse.net 
Sekretær:          Hilde Elin Østerhus    tlf: 481 65 311    E-post: rogalandsauoggeit@gmail.com 

  

 
Referat 
LEIARMØTE 21. & 22.okt. 2022  
Møtestad:  Scandic Hotel Forus 
Møteleiar:  Jostein Eiane dag 1, Elin Fuglestad dag 2.  
Referent:  Hilde Elin Østerhus 
 
DAG1:  
Opprop, desse møtte: Styret i RSG med 1.vara, Rogaland Bondelag, Rogaland Bonde og  
Småbrukarlag, 1.vara til styret i NSG, Mattilsynet, styremedlem i Rogaland Gjeterhundlag,  
leiar i Avlsutvalet i RSG, representant for vereringane i RSG, Nortura, Fatland, Prima,  
Rovviltkontakten. Lokallag representert: Bjerkreim, Bokn, Eigersund, Finnøy, Forsand,  
Gjesdal, Halsnøy, Helleland, Hjelmeland, Lund, Nedstrand, Sandeid, Sandnes, Sauda, Skjold,  
Sokndal og Heskestad, Strand, Suldal, Sør Jæren, Time. Vereringar representert: Bjerkreim,  
Hå, Sandnes, Time, Finnøy, Haugaland NKS ring.  
 
Leiar Kjell Åge Torsen ynskjer velkomen, og påpeiker kor kjekt det er å endeleg kunne møtast  
på vanleg vis att. Me er 1706 medlemmer, der over 400 er registrert utan e-postadresser.  
309 av medlemmene er kvinner, me har plass til fleire. Har i år fått sekretær, noko som har  
vore nyttig, med omsyn til struktur og arbeidsmengde. Jordbruksoppgjeret kravde arbeid,  
me fekk eit leveleg bra oppgjer, men så kom kostnadsveksten og slukte nær alt, for mange  
av oss. Det er særs viktig framover at me står saman, eit aukande antal gir no opp  
produksjonen sin. Me har fått med oss leiar i Gjeterhundrådet, Arvid Årdal. Han kan me  
gratulere med 2. plass i NM og 9. plass i EM i år. Me vil også gratulere Sven Kverneland som  
fylkesmeister. 
 
Kåringa har blitt styrt godt i år også, av Eirik Gilje. Mykje positive tilbakemeldingar med  
rapportar om godt besøkte kåringssjå og godt sal. Representantskapsmøte i NSG denne  
veka, med fokus på organisasjonsbygging og struktur, og fokus på å gjere oss synlege,- 
kåringssjåa er verkeleg ei slik arena me kan gjere NSG synlege. Stor nedgang i  
produksjonsdyr, meir enn forventa, dette er trist. Lammeslakta har ikkje kome inn så tidleg  
som dei plar, kva kan det skuldast? Er det svakare gjødsling med svakare tilvekst? Er det heia  
som ikkje leverer? Det er vanskeleg å vite kva det er som er årsaka. Heiasmalen er for det  
meste komen heim. Vonar leiarmøtet kan vere nyttig for alle, og at me kan sjåast att på  
Agrovisjon i november, de er hjarteleg velkomne på stand! 
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SSkkrrååbblliikkkk  ppåå  NNSSGG..  
Åshild Øritsland Våge, 1.vara til sentralstyret i NSG.  
 
Åshild fortel om korleis det var å vere sauebonde og fagperson i februar i år. Eit aukande antal sauer 
tek seg ikkje etter inseminering, samarbeidsavtalen med eit raselag vert avslutta, og det finst ikkje 
informasjon om noko av dette verken på nettsider, og det går ikkje an å få tak i tilgjengelege folk på 
telefon. Kvifor finn ein ikkje informasjon? I mars kom spørsmålet om ho ville stille som 1.vara til 
sentralstyret i NSG, Åshild takka ja. Etter kort tid endra kjensla seg frå frustrasjon, sinne og irritasjon, 
til forståing, medkjensle og stoltheit. Ho forstod mykje meir. Kva er dette her,- at ein kan endre synet 
på administrasjon og styre berre ein tek seg ein tur til austlandet i ny og ne??  
Korleis opplevast NSG for oss? Svaret er: Lite transparent, familiebedrift, arrogant. «Yttarst arrogant. 
80 dosar innkjøpt, ingen tilslag, NSG tek ingen ansvar når vara ikkje leverer.» 
Korleis er det å gå frå illsint oppgitt sauebonde til å bli 1. vara til styret? 150 timar brukt på å 
utarbeide innspel til dyrevelferdsmeldinga, utan å få ei krone betalt. Oppleving i NSG: det er flinke 
folk. Me kan sei kva me vil om den eine og den andre, men dei er dyktige, dei er flinke. Dei jobbar 
mykje. Dei er underbemanna. Dei brukar unødvendig mykje tid på konfliktar.  
Så alle saman:  
Korleis kan me bygge ein organisasjon der avstanden mellom oss heime og dei «der inne» blir 
mindre?  
Korleis skal me skape ein organisasjon der perspektivet kan bli likare?  
Korleis kan me sjå sakene meir på same måten, me her heime og dei «der inne» ?  
Konsekvensen av at me har så ulikt perspektiv: sinne, manglande engasjement , = utmelding. 
Frustrasjonen og konsekvensen av denne er så stor at økonomien i laget blør. Derfor må det no 
gjerast noko i og med organisasjonen.  
Salen: opplevingane på grasrota gjer at det blir konflikt, konfliktane aukar når det ikkje «skjer noko», 
er me konfliktsky? Irriterande når fleire negative småting legg seg oppå kvarandre, og det aldri skjer 
noko.. Viser til småraselag som kjenner seg avvist. Åshild poengterer at 8.nov skal det endeleg 
haldast møte der NSG og raselaga treffest. Intensjonen og viljen til å gjere ein jobb ER der, men me 
får ikkje vite om den? For minke opplevinga vår av at NSG er lukka, arrogant og lite transparent, har 
styret i NSG no bestemt seg for å kartlegge, finne fram til og prioritere nokre satsingsområde, og 
starte jobben med å bli betre. Dei tilsette i administrasjonen treff 10-15-20 av oss på telefon kvar 
dag, om ei sak som pågår. Ynskjer å bruke sinnet som eit signal, og som ei kraft. Påpeikast frå salen; 
det er med sinne, slik at du slår hardt i vatnet, så blir vatnet også hardt. Ein kan gjerne kjenne sinne 
som kjensle, men ikkje opptre sint, opptre heller tydeleg.  
 
Kommentar frå Åshild ang Fuglestadbrokete og Blæselaget, dei kan søkje om medlemsskap i NSG, og 
me ynskjer at dei søkjer. Styret i NSG skal snarast kontakte dei involverte i saka, og starte dialog om 
dette. 
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DDyyrreevveellffeerrdd,,  DDyyrreehheellssee.  
Geir Nødland, Avd. leiar i Mattilsynet Sør Rogaland.  
 
Me treng å forstå kvarandre, snakke med kvarandre. Temaet frå siste innlegg er midt i blinken som 
innleiing til temaet frå mattilsynet. Det er krevjande tider i MT og deler av landbruket, som no står i 
ei tid der sjukdomar truar ei heil næring. Nødland viser bilete av ei mor frå Ukraina, med ein unge på 
armen, ein unge i andre handa, ned lessa av posar og bagasje, og midt oppi alt: ein hund eller katt på 
lasset. MT er den instansen som skal ta ifrå denne mora, desse ungane, kjæledyra deira. Mattilsynet 
består av folk, desse folka som de møter på tilsyn, skal også ta ifrå ungar kjæledyra deira. Det er 
menneske som er glad i folk, som er glad i dyr. No er det så krevjande tider, det er komplekse 
samanhengar, treng hjelp frå mange.  
No treng me hjelp av dykk. Me treng at me kan snakke saman, når det er harde saker. Me treng å 
kunne snakke saman for å gjere den beste jobben. Døme: fugleinfluensa, Ukrainadyr, Atom-hendelse 
i Ukraina, Brann i grishus, mistanke om stort utbrot av fotråte, ILAhandtering, Matsmitteutbrot, 
Salmonella-utbrot, Newcastlesyke.  
MT jobbar utrøytteleg for å betre omdømet, eit arbeid som vil fortsetje. Arbeidsmengda er slik at dei 
som driv bra no vil få færre tilsyn, dei som driv dårleg, vil ha auka sjans for å få risikobasert tilsyn. Sau 
og geit er på toppen av dei sakene / henvendelsane som kjem inn til MT; det gjeld oftast saker om 
flytting av dyr. Mattilsynet sitt oppdrag er i prioritert rekkefølgje: 1. Faglege leveransar, 2. Beredskap, 
3. Utvikling, 4. Omdøme. Mattilsynet er det organet som skal sjå at standardar og reglar blir 
etterlevd. Desse er sett av EU og Norske storting / dept.  
Forsking viser at grunnen til å følge reglane for dyrevelferd er fyrst og fremst eit ønske om å 
behandle dyra godt. MT jobbar med å få alle inspektørar til å arbeide på ein formålstenlege måte, og 
minske den formalistiske måten som mange har opplevd at Mattilsynet har jobba etter. Etter å ha 
fått friske midlar frå LMD, har dei no starta «Kraftsamling Dyrevelferd» der nokre ansette jobbar 
dedikert med dette, som gir tettare oppfølging over tid. 2400 bønder driv godt, 1-3% av sauebruka= 
om lag 25-50 stk. driv jamt dårleg, og har det som Mattilsynet kallar kronisk dårleg dyrehald.  
Tips til oss i næringa:  

• slå ned på uakseptabel åtferd på internett og sosiale medier.  
    Bruk vet når de ser drittslenging på sosiale medier.  
• Inviter gjerne Mattilsynet på møter!  
    Nær sagt ingen av lokallaga har invitert MT ila det siste året.  

Spm frå salen om skilnaden mellom kjæledyr / produksjonsdyr, at bonden fort blir sett på som ein 
kjenslelaus sadist som med vilje slaktar dyra etter enda oppforing til matproduksjon, Kva kan me 
gjere? Råd frå MT: invitere dei inn, vis fram produksjonen di og korleis du steller dyra. Det er 
vanskelegare å slenge dritt om nokon ein har vore på besøk hjå, tatt i handa, og sett ei fin 
produksjonsform hjå.  
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NNSSGG  ssiitttt  aarrbbeeiidd  mmeedd  DDyyrreevveellffeerrddssmmeellddiinnggaa..    
Åshild Øritsland Våge, 1.vara til sentralstyret i NSG.  
 
Bakteppet for at det skal lagast ei dyrevelferdsmelding, er store dyrevelferdssaker som til dømes 
«Griseindustriens hemmeligheter», og pelsdyrnæringa som vart avvikla. Alle kan meine noko om 
dyrevelferd, og regjeringa har no bede om eit bilete av korleis det står til med dyrevelferda i landet. 
Dei ynskjer ein rapport om tilstanden, eit tilgjengeleg kunnskapsgrunnlag for endring i regelverk. I 
arbeidet har me jobba ilag med Animalia med fleire om det som gjeld sau. Viss alle instansar seier 
kvarsine ulike ting, er det mindre sjans for å bli høyrt. Me søkjer derfor saman, og finn felles saker der 
me ynskjer å stå saman, slik at det er auka sjans for å bli høyrt. Ei av dei største utfordringane våre, er 
at dei som står på utsida av dagleg husdyrdrift, i stadig aukande grad har ei meining, om jobben vår. 
Fem premiss for dyrevelferdsmeldinga:  

1. Framtidig matmangel: udiskutabelt, FN har sagt det høgt: ta i bruk kvar cm av jord til å 
produsere mat!  

2. Landbruket er eit fellesskap: korleis kan det ha seg, at det er bonden åleine som skal betale 
for at matproduksjonen i det heile eksisterar? Mange slit med å få tak i veterinærhjelp, 
fagfolk til reperasjonar, beitenekt til fordel for jakt eller reindriftsnæring med sjukdom, til og 
med rovdyr.  

3. Avklaring av ansvar: kven skal ha ansvaret for at matproduksjonen finns,- og at det er god 
dyrevelferd?  

4. Kunnskap før krav: me i næringa må kunne forvente at den som set fram krav, har kunnskap 
som bakgrunn for krava. Skal det vere krav til areal, må me vite noko som støttar det eksakte 
kravet.  

5. Bonden er nøkkelen til velferd: Bønder er under knallhardt press. Me arbeider utruleg mykje, 
me har jobb på sida, det er krav frå alle kantar, me har ikkje sjans til å ta ferie, me manglar 
velferdsordningar, får ikkje hjelp når me sjølv ligg nede. Korleis skal me kunne ivareta dyra, 
når me sjølv ligg nede?  

NSG sine prioriteringar i dyrevelferdmeldinga:  
• Velferd på beite. Sauer og lam på beite med utøving av naturleg åtferd. Dette vil me skal 

fortsetje, men opplever store truslar frå fleire hald. Sauebønder slit med rovdyrangrep, 
staten kjøper ut enkelte bønder, dette må me hindre skjer vidare. NSG vil krevje at dette 
skal vere eit offentleg ansvar: Rovvilt, Hund, Påkøyrsler, Beiterett. Vårt ansvar, må vere 
at me tek omsyn til dyras beitedyktigheit og tilsyn med dyra.  

• I dyrevelferdsmeldinga må me også seie noko om Bygg og Arealkrav. Sauen er det 
einaste dyret som ikkje er nemnt med spesifikke krav til areal i forskriftene. Det er derfor 
venteleg at dette vil kome, og her må me ha noko å seie! I Noreg: vanleg å tenkje at det 
skal vere 0,9-1 kvm m per dyr. I Sverige: 1,7 kvm. Me må arbeide oss fram til eit opplegg 
som gir sauen eit leveleg liv, men ikkje knekk næringa totalt. 

• Til sist: Kunnskap og haldningar. Vil føreslå at Dyrevelferdsprogrammet gjeld for bruk 
over 30 vfs, samt kompetansekrav ved oppstart av drift, dette vil gjelde alle. Per no er 
det slik at kven som helst kan starte produksjon utan å kunne nokon ting. Geita: hamnar 
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ofte bak kua, og på sida av sauen, me vil krevje at det vert tilgjengeleggjort ei eiga 
helseteneste for geit.  

Innspel frå salen: Farlegast for sauen i vår region, er flogemakk, flått og snyltarar. Me må 
også vere varsame med å la sauer med laus mage gå ubehandla. Dette er ringt for sauen og 
tiltrekk seg Dyrevelferds-varslar frå publikum.  
Å ta med laus hund inn på eit beite med dyr: er IKKJE lovleg.  
Det er svakt at me ikkje kan krevje at besetningar med færre enn 30 dyr, også skal 
innlemmast i dyrevelferdsprogrammet. Det kan veldig fort vere nett her i «hobbybruka» at 
dyrevelferda er svekka.  
 

NNoorrsskk  BBoonnddee  oogg  SSmmååbbrruukkaarrllaagg,,  RRooggaallaanndd.  
Stig Arild Helgesen  

 
Opplever ei aukande vilje i befolkninga til å betale for maten, optimismen auka etter pandemien. 
Men no har denne optimismen bleikna litt, etter all motstand me no møter. Energikrise, 
kostnadsgalopp, krig, og nett i dette biletet opplever me at verdikjeda er totalt snudd på hovudet. 
Me i primærkjeda opplever at me ikkje sit att med gevinst når vara er levert. Landbruket er inne i ei 
alvorleg brytningstid, dei som skal bere landbruket vidare har heilt andre forventningar til kva liv dei 
vil leve. Det er heilt på trynet at me ikkje kan føde ungar til verda, utan å måtte gå rett frå fødestova 
til arbeid i fjoset same dagen. Utvikling av og krav til levelege sosiale vilkår vil vere høgst viktig å 
arbeide med framover!  
Mange har i år opplevd å endeleg oppleve auka inntekt for varene me produserer, men det hjelper så 
lite når kostnadane slukar i seg all inntening og meir til. Det gjer livet vanskeleg for oss. Å oppleve å 
bli høyrt, lytta til, er så viktig for oss, som menneske, men især for oss som er under slikt press. 
Telefonar frå fortvilte bønder som står i uhyre vanskelege økonomiske situasjonar, gjorde at me i 
småbrukarlaget sette fram krav om tilleggsforhandlingar. Men, det møtte ikkje særleg jubel.  
Inflasjonen er høgare enn renta, mellomlegget her blir inntektsført for oss, dette blir brukt som 
argument for å ikkje gå i tilleggsforhandlingar. Marknadsreguleringa er også til diskusjon. Når me 
kjem til staten og ber om meir pengar til sauenæringa, er dei ikkje heilt vekke. Dei seier tydeleg, at 
det er begrensa kor mykjemidlar ein kan tilføre ei næring, når dei ikkje kan regulere produksjonen sin 
sjølv. Kan Rogaland setje seg i førarsetet i denne samtalen som kjem snart? Kan me utvikle ei 
regulering me kan leve med?  
Innspel frå salen:  

• Korleis kunne det ha seg at kostnadsinndekninga vart delt ut flatt på alle, anten dei hadde 
kjøpt gjødsel eller ikkje. Det at me «løner» dei som berre eig ein gard, framfor den bonden 
som driv garden. Veldig uheldig at dette skjer. Kan me forvente at de som forhandlar sikrar at 
dette ikkje skjer ?  

• Kva vil Norges bonde og småbrukarlag gjere for at eg ikkje skal byte ut NKS flokken min med 
villsau og berre heve tilskot? Svar: du skal ha betalt for det arbeidet du gjer uansett, me 
prøver å legge til rette for utmarksbeite-tilskot som ikkje favoriserer nokon framfor andre. 
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• Dette gjer at me må ta tak i produksjonsreguleringa, straks me legg opp til inntening, får me 
flokkar som kun heve tilskot utan å produsere særs med kjøt. Denne jobben må me gjere 
sjølv, me må passe på at me ikkje øydelegg for oss sjølv.  

 
KKoommmmuunniikkaassjjoonn  oogg  aarrbbeeiidd  ssoomm  ttiilllliittssvvaalldd..  
Astri Liland, Fagsjef kompetanse i Norsk Landbrukssamvirke.  
 
Astri starta med å lese opp kva forventningar ein hadde til tillitsvalde i 1969, det er svært likt dei 
krava me har i dag. Folkeskikk, bruke hjarte og hjerne, kombinere kunnskap og kommunikasjon. = 
samarbeidsevner. Å få representere ein organisasjon er ei stor ære. Det å forvalte den tilliten ein er 
gitt, det er ein nøkkelegenskap. Drivkraft er ei kraft me nyttar oss av i dette arbeidet. Kva er det som 
gjer at det sit ein masse folk i eit rom på ein fredag ettermiddag,- når ein kunne lagt på sofaen og 
kvilt? Det er tydeleg ein motivasjon i botn.  
 
Kva vil det sei, å vere tillitsvalt på dei ulike nivå i ein organisasjon? Ein tillitsvalt skal operere på så 
mange arenaer, sosialt sett. På sosiale medier er me private, me er profesjonelle, me er sosiale, og 
me på den offentlege arenaen, via deling av kronikkar, nyheitsmedia osv. Korleis vite kva ein kan og 
ikkje kan gjere? Kvifor kan ein ikkje dele noko som privat person, utan å skade vår «offentlege» 
profil?? Testspørsmål ein bør stille seg sjølv før ein postar ein kommentar eller anna på sosiale 
medier: er det behageleg for meg om dette blei offentleg? -eit godt råd: La demokratiet haldast/ 
utspele seg inne i møtene, ikkje slepp det ut i sosiale medier.  
 
Styre og utval bør avtale ein instruks for kva som skal handsamast og korleis me skal arbeide ilag. Ein 
tausheits-erklæring er god å ha. Dette gir tryggheit for å vite kor stor takhøgd det skal vere. Å bli 
tillitsvald betyr at nokon har gitt deg tillit til å representere dei = dei har gitt frå seg sin eigen 
innflytelse. Det er forventa at du representerer NSG på ein måte som er i samsvar med NSG sin 
visjon. Det er forventa at du er eit forbilete, og det er forventa at du har ein produksjon til 
inspirasjon, og som fremjer norsk kjøttproduksjon.  
Oppgåver for tillitsvalde:  

• Fylkes- og lokallag skal utarbeide årlige arbeidsplaner  
• Opplæring av tillitsvalgte  
• Troverdig, synlig og åpen kommunikasjon både utad¬ og mellom alle ledd i organisasjonen  
• Arbeide for at alle småfeholdere skal være medlemmer i NSG  
• Skape forståelse i storsamfunnet for at norsk småfeproduksjon krever gode, trygge og 

langsiktige rammebetingelser  
 

Kva moglegheiter har du som tillitsvald for å utvikle NSG?  
Årsmøtet vel eit styre, og ein valnemnd. Bruk desse, bruk stemmen din. Eit styre blir ikkje betre enn 
det arbeidet valnemnda legg inn i å finne dei rette folka, og korleis dei utøver rolla si. Ta vare på det 
gode ryktet.  

 



38 Årsmelding og rekneskap - 2022                                                                          Rogaland Sau og Geit 
 
 

 

 
Leiar:  Kjell Åge Torsen        tlf: 975 12 814     E-post: kjell.torsen@lyse.net 
Sekretær:          Hilde Elin Østerhus    tlf: 481 65 311    E-post: rogalandsauoggeit@gmail.com 

  

Kommunikasjons-straum i ein organisasjon. Sjå figur under.  

 
Figuren til venstre er den strukturen me ynskjer, her er klart skilje og tydeleg struktur. Til høgre: u-
ønska. Her er det mange verv som overlappar kvarandre, det er svak struktur, misbruk av 
informasjon, og tillitsvalde som snakkar med fleire stemmar.  
Viktig å skilje det du får av kunnskap frå ulike kjelder.  
Som bonde og tillitsvald får du informasjon frå mange ulike kjelder. Hugs å telje til minst tre før du 
snakkar. Opptre varsamt- især om du er ein som er glad i å snakke. Fortel du dette for å ha noko å 
fortelje, eller for at det gjer saka klarare? Er det faktisk sant? Kan det vere nyttig å dobbeltsjekke 
kjelda, og finne ut kvifor du fekk nett denne informasjonen?  
 
Eit styremøte er ikkje som andre møter. = juridisk bindande arena.  
Eit styremøte skal ha ei tydeleg rame for kven som er med, start og slutt-tidspunkt. Det kan gjerne 
kombinerast med andre aktivitetar, men desse må kome før eller etter styremøtet. Styremøte skal 
protokollførast, som v\tydeleg viser kva ein har blitt einige om. Protokollen / referata kan i etterkant 
nyttast for å vise styret sine beslutnigar i saker, for å gje ansvar eller ta ansvar. Har styret handla, når 
ein har handlingsplikt?  

 
Verdiskapande organisasjonsarbeid,- kva er det?  
Det er å drive kunnskapsformidling, lytte til medlemmane, utvikle organisasjonen strategi, mål og 
handlingar, det er å rådgje administrasjonen og verve nye medlemmar.  

 
Innspel frå salen:  

• Kor lenge kan ein sitje som leiar i eit styre. Svar: max åtte år. Dette er ingen regel, men ein 
vert råda til å snakka om kor lenge er lenge nok, i alle organisasjonar. Valkomiteen bør kunne 
argumentere for kvifor dei ikkje vil innstille deg vidare. Vedtektsgjennomgang i NSG- 
naudsynt.  

• Kva kan ein dele frå eit styremøte? Svar: Alle i styret har teieplikt, det er forventa handling ut 
av det ein avtaler, og reaksjon viss nokon sprer vidare info som ikkje skulle delast. Ved 
ukultur med lekkasje frå styre, er det veldig vanskeleg å få framdrift i arbeidet, eller effekt av 
styrets arbeide. Alle bør spør seg sjølv før ein deler vidare om det som skjer i styremøtene: 
kva gagnar det at denne informasjonen kjem ut?  

• Økonomisk ansvar- kva rolle har ein som styremedlem? Kan ein ende opp med personleg 
økonomisk ansvar? Svar: Somme gonger kan ein ha gjort noko galt sjølv, andre gonger skjer 
det u-forutsette ting som påfører organisasjonen økonomisk negativ effekt. Protokollføring 
som viser handlekraft, er utruleg viktig. Viss det ikkje kan dokumenterast at det finns 
fornuftig handlekraft, er det svært uheldig. Jmf. saker med organisasjonar, der det vart gjort 



 Årsmelding og rekneskap - 2022 39Rogaland Sau og Geit 
 
 

 

 
Leiar:  Kjell Åge Torsen        tlf: 975 12 814     E-post: kjell.torsen@lyse.net 
Sekretær:          Hilde Elin Østerhus    tlf: 481 65 311    E-post: rogalandsauoggeit@gmail.com 

  

underslag over tid, styret var klar over at det var mogleg å gjere underslag, og ikkje sikra at 
dette ikkje skjer.  

Oppsummert:  
• Å være tillitsvalgt gir innsikt, påvirkningsmuligheter, nettverk og egenutvikling  
• Å være tillitsvalgt betyr at noen har gitt deg tillit til å representere dem, ta vare på og 

videreutvikle organisasjonen  
• Å være tillitsvalgt medfører ansvar for andre.  

 
 
RRooggaallaanndd  BBoonnddeellaagg,,    
Bente Gro Slettebø, Styremedlem i Rogaland Bondelag  
 
Sau og geit: de er ei viktig gruppe, for de er så mange! De gjer eit viktig arbeid som ingen andre i 
næringa gjer!  
Bondelaget presenterer sine ynskjer for næringa, og kjem raskt inn på den kritiske sikkerheits-
situasjonen som gjer at matproduksjon no har fått eit meir alvorleg bakteppe. Alle kjenner at 
likviditeten er strammare enn før, etter å ha snakka med fleire rekneskapslag, finn me at det er stor 
usikkerheit på om me ender opp med hovudet over vatnet, når alle kostnadane er lagt inn. 
Utbetalinga av kostnadskompensasjon- som skulle løfte oss, vart berre ei utbetaling som held hovuda 
knapt over vasskiljet.  
Bondelaget har utarbeidd «plan for inntektsjobben», dei tek seg av Grytten-utvalets rapport, og skal 
gjere ein jobb med denne. Jobbar også med Dyrevelferdsmeldinga, som vart kasta fram i langt 
høgare fart enn ein kunne ynskje seg. Bondelaget erfarer også, at dei står ovanfor eit enormt arbeid 
som me må ta på alvor. Det er viktig at me er i førarsetet i denne saka. Noah og andre, har mange og 
sterke meiningar i denne saka, dei må møtast med reell kunnskap. Sitat som at næringa vår 
«tilrettelegger for lidelse», er alvorleg vanskelege å lese. Snakka også om samarbeid, 40 % 
organisasjonsgrad i sauenæringa, Bondelaget har ikkje slike tal å vise til. Viser til Bjerkreim, der 
Bondelaget og Sau og geit årleg samarbeider om eit felles arrangement for 10.klassar som får 
oppleve sauen frå jord til bord. Bondelaget jobbar for å få fram forståinga for at innmark og utmark 
kan gå hand i hand , mange deler av landet. Langt rolegare på rovdyrsida i sommar,- langt på veg på 
grunn av at Landbruks og matdepartementet og Miljødepartementet i noverande regjering har eit 
betre samarbeid. Jobbar også for betre merking av maten, når ein kjøper noko skal det vere veldig 
tydeleg kor maten kjem frå,- er den norsk, eller ikkje?? Det bør ikkje vere så vanskeleg å finne ut av. 
Tipsar også om Landbruksspelet- sjekk ut www.landbruksspillet.no. Kanonbra for elevar i 
ungdomsskulen og vidaregåande skule. Rogaland får 8% av dei norske investeringsmidlane. Dette er 
høgst betenkeleg låg andel. Me har ein mykje større andel av den norske husdyrproduksjonen. 
Utfordrar styret i RSG på å arbeide fram kriteriar for at sauebonden skal få tak i deler av desse 
investeringsmidlane.  
Kor har sauebonden mest å hente- hjå seg sjølv, politisk eller i sitt eige miljø? Oppfordring frå 
Slettebø: ta kontakt med alle du kjenner som har eit politisk verv. Dei kjenner nokon som kjenner 
nokon, plutseleg kan du har lært i frå deg noko som kan bety noko der slutningane blir tatt.  
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KKåårriinngg  22002222, Kåringsansvarleg Eirik Gilje.  
 
Eirik starta med å syne fram bilete frå kåringssjå på Gjesdal, det er per d.d. det største sjået i 
Rogaland, på grunn av at mange frå Fuglestadbrokete og Blæselaget også kjem her, slik at det er 
mange samla av same rasen på same kåringssjået. På Gjesdal er det mykje publikum, det vert 
arrangert ein laurdag og mange kjem med familien. I år vart det seld 120 komle middagar. Gilje syner 
bilete som viser logistikken og smitteverns-omsyn, med bruk av grindar og sperreband. Det kjem 
fram at det er behov for å samle bilete og gode råd til arrangering av kåringssjå, Gilje tek på seg 
ansvaret for denne jobben, og vil skrive ned tilrådingar for logistikk og smittevern, andre gode tips, 
samt samle bilete. Dette skal leggjast tilgjengeleg på nettsida til RSG. Lokallaga vil få tips når dette er 
på plass.  
Innspel frå salen:  

• Kåring på dispensasjon- kan det hende de slepp gjennom for mykje skavankar? -Dette er lam 
som allereie er selde, men NKS har allereie nok dyr i sin rase, det bør derfor vere varsemd 
ang fleire dispensasjonar her. Sjølv om næringa ikkje tek skade av at me unnlèt å kåre på 
dispensasjon, så kan folk især dei unge/ nye, ta skade av det! La dei koma til, og få prøve seg! 
Skulle reglane for å kåre lam på dispensasjon gjerast lettare tilgjengeleg for alle? Svar frå leiar 
i Avlsutvalet i RSG og medlem i Avlsrådet i NSG: å kåre på dispensasjon er ingen regel, det er 
ei moglegheit. NKS har så mykje gode lam tilgjengeleg at me bør kunne unngå å kåre desse 
på dispensasjon. Me kårar for å finne dei beste dyra, ikkje for å finne den finaste fenotypen. 
Kommentar: betre at dei er kåra når dei likevel blir brukt, så har me dei i systemet.  

• Viktig at me i Rogaland har dommarar som er samkøyrte, medlemmane legg godt merke til 
forskjellsbehandling, det må me unngå. Til dømes skal det noterast kvifor 7èr er gitt under 
kåring, ikkje alle gjer dette no. Svar frå Gilje: det kan hende at skrivaren ikkje har fått det med 
seg i farten.  

• Opplever at dommarar jamfører dyr i ein binge opp mot dei dyra som står oppstalla i 
nabobingen. An det vere tilfelle, og er dette rett? Dyra skal vel dømast etter ei oppsett 
kravliste, ikkje etter korleis dyra i nabobingen ser ut/gjorde seg på kåringa?? Svar frå Gilje: 
takk for tilbakemelding, dette skal eg ta med på neste dommarsamling, og minne om at er 
veldig viktig å unngå.  

• Gardskåring viser ikkje i kåringsstatistikken: Einaste besetningane som står oppført med 
gardskåring er besetningar med rennande auger eller skurv. Dei andre besetningane vert 
førte som del av statistikken med lokallaget sitt. Derfor er det ikkje reelle tal for kor mange 
som haldt gardskåring på viste oversikt.  

• Tilbakemelding frå kjøpar av eit kåra vêrlam på 30 kg, med 6`r i ull. Kjøpte lammet usett pga. 
gode tilbakemeldingar om seljar og tiltru til systemet. Er svært skuffa over NSG mht dette, 
det bør kunne forventast betre av fagfolk, det er manglande kommunikasjon og det krevst 
langt betre informasjon om kva ein skal og kan stille krav til! Viss det er NSG sitt ansvar å 
fremje avl,- så bør ikkje slike lam kårast!  

• Østerhus i styret: eg har vore på veldig mange kåringssjå i haust, og har sett mykje variasjon i 
lamma. Undrast: kvifor kåre lam med haustvekt under gjennomsnitt i buskapen?  
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GGjjeetteerrhhuunnddrrååddeett  ii  NNSSGG, Arvid Årdal, Leiar i Gjeterhundrådet.  
Høyrer til i Åseral beitelag, med 2500 sau, trivst med å jobbe der med hundane, har 8-10 hundar. 
I Gjeterhundrådet jobbar me for styret i NSG, alle vedtak skal gå gjennom dei. 6 personar i rådet. 
Under rådet har me to underutval, Prøvenemnda som tek seg av alt praktisk med tevlingar og 
seriar. Så er det avlsutvalet, som skal passe på avlsarbeidet. Det me brukar tid på, er RAS- for å ta 
vare på rasen. Me ynskjer å utvikle dei hundane som gjer den jobben dei er skapt til,- gjere ein 
god jobb for bonden. Me har årlege møter med dei fleste fylkeslaga på nyåret, der er det alltid 
mykje ris, og begrensa med ros. Me har også ansvar for utdanning / etterutdanning av 
dommarar. Det er for lite dommarar i Noreg, ansvaret for dette ligg på fylkeslaga, som også har 
det økonomiske ansvaret for dette. Har også brukt litt midlar til gjennomgang av 
dommarutdanninga, slik at me kan utdanne nye dommarar utan så høge kostnadar. Har også 
ansvar for instruktør-opplæring og etterutdanning. Det kjem også her nye krav, det er viktig at 
folk har nokon dei kan gå til for å få råd til å kome vidare ilag med sin hund.  
Tips: det er lett å søkje om midlar til samling der ein kan leige inn instruktør. Me har fleire gode 
instruktørar som er klar til å kome ut til dykk i vinter å halde kurs. Norgesserien er blitt ganske 
stor, no er det 238 hundar påmelde.  
Spm frå salen: er det auke i antal førarar også, eller berre i antal hundar? Svar: krav om max tre 
hundar per førar, i fjor var det 4 per førar, det var ikkje heldig. Norsk nursery er ein serie for 
hundar under 3 år, her er det 112 påmelde hundar, det vert arrangert på fem lokasjonar. 
Søknadar om NM skal også sendast til oss, me gjennomgår budsjett og rekneskap, fordele idear 
til premiar til gjetarhund. Får kritikk for at me brukar mykje tid på dei store prøvane, til ulempe 
for dei lokale arrangementa. Dette er fylkeslag/ lokallag som har ansvar for. NSG og 
Gjeterhundrådet som har ansvar for å få arrangert NM, både arrangement, sponsor, premiar og 
streaming. Neste år vert det NM i gjetarhund i Hå kommune, på Vigrestad. Me kan gjerne jobbe 
for å få fleire «Young handler» som har eiga gruppe å tevle i, den går opp til 23 år. Nokre fylke 
har god aktivitet, nokre fylke har veldig lite aktivitet, der tek me kontakt og prøver å engasjere 
dei på ny, slik at det er god aktivitet i heile landet. Kjenner meg heldig som kjem frå eit miljø med 
høg aktivitet, mykje treningar og god tone oss imellom. Oppfordrar alle lokallag til å få opp 
aktiviteten, der er så god hjelp i desse fine arbeidskompisane. Spør etter hjelp, få tak i ein trenar, 
få gang på treningane att. 
 

RRoovvvviillttkkoonnttaakktteenn,, Magne Jakob Bjørheim.  

Ørna tek lam, det er tydeleg. Jervespor er observert i Suldal men ingen tap er registrert etter den 
enno.  
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Hovedmål: Avlsarbeidet på sau skal bidra til å styrke økonomien i saueholdet.

Delmål: 

 1. Størst mulig avlsframgang innenfor rammene av bærekraftig utvikling og   
  god dyrevelferd.

 2. Framgang for egenskaper i avlsarbeidet som:

  a) gir produkter som forbrukerne etterspør.

  b) bidrar til redusert arbeidsforbruk i produksjonen, spesielt i lamminga.

  c) styrker bruken av beite og andre norske forressurser. 

  d) sikrer god dyrevelferd.

 3. Effektiv spredning av avlsframgangen fra avlsbesetningene til    
  bruksbesetningene.

 4. Et avlsarbeid som ivaretar interessene til NSG sine medlemmer, både
  bruksbesetningene(“de mange”) og avlsbesetningene (væreringsmedlemmene).

Mål for norsk saueavl
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DDaagg  22::  LLOOKKAALLLLAAGGSSSSAAMMLLIINNGG  LLaauurrddaagg  2222..ookktt  22002222  
 
Desse lokallaga var representert: RGL styret, Strand, Bjerkreim, Bokn, Eigersund, Finnøy, 
Forsand, Halsnøy, Helleland, Hjelmeland, Lund, Nedstrand, Sandeid, Sandnes,- Sauda, Skjold, 
Sokndal og Heskestad, Suldal, Sør-Jæren, Time.  
 
LLookkaallllaaggssaakkttiivviitteett  &&  MMeeddlleemmsspplleeiiee.  
Gjennomgang av frammøtte lokallag, alle deler kva laget har av aktivitet, bekymringar, gleder 
osv. Deling av idear og tips til aktivitet; desse blir det laga ein idébank av, som skal delast til 
alle lokallag og leggjast ut på nettsida til RSG. Fleire oppgir at det enno ikkje er skikkeleg 
aktivitet etter to år med pandemi.  
Hallvard Veen, sjølvutnemnt vervingsinspirator snakka om å hhaallddee  lliivv  ii  llaaggeett, korleis me kan 
hjelpe kvarandre. Lokallag som har lite aktivitet, eller har vanskar med å engasjere 
medlemmane, blir oppmoda til å ta kontakt med sin region sin representant i styret. Desse har 
eit særskilt ansvar for å ha kontakt med sine lokallag, og hjelpe desse. DDiiaalloogg:: ei veldig viktig 
oppgåve, me må snakke med kvarandre, det skapar sterkare kontakt. Som leiar er det viktig å 
vere bevisst på det ansvaret ein har, å ta spesielt godt vare på nye medlemar og nye folk som 
kjem på møtet.  
Gjennomgang av ««MMiinn  ssiiddee»»,, som er NSG sin medlemsportal for medlemmar og tillitsvalde. 
Alle medlemar kan logge inn på si side med medlemnr. og passord. Tillitsvalde må ha to-
faktor-innlogging, dette er fordi tillitsvalde har tilgang til andre medlemmar sine opplysningar 
om fødsselsnr. Med meir. Oppsettet av to-faktor innlogging må ein kun gå gjennom ein gong, 
deretter skal det vere enklare å logge inn, via ekstra app på telefonen. OBS! når du loggar inn 
på min side, er det på framsida link til instruksjonsvideo, bla litt ned på denne teksten. Den 
kan vere svært nyttig å sjå, slik at ein kjenner seg meir rusta til å navigere og nyttiggjere seg av 
sida slik det er meint.  
  
IInnnnssppeell  uunnddeerr  ssaammlliinnggaa::  
UUllll--iinnnnssaammlliinngg: Slakteria betala oss 85 øre pr kilo for at me organiserer ullinnsamlinga, med 
utplasserte containerar. Det blir opplyst frå slakteria, at det skal vere liste i kvar container; der 
ein kan skrive på eige namn, antal sekker og lokallag slik at lokallaget får denne inntekta.  
MMeeddlleemmssbbllaadd  ffoorr  hhuussssttaannddssmmeeddlleemmaarr  oogg  ssttøøtttteemmeeddlleemmaarr: oppdagar på nettsida til NSG at 
verken husstandsmedlemar eller støttemedlemar får medlemsbladet «Sau & Geit». Fleire ytrar 
ynskje om å kunne bestille dette til sine familiemedlemar / husstandsmedlemmar. Styret i RSG 
har i etterkant sjekka dette: det er ikkje automatikk i at alle husstandsmedlemar får 
medlemsbladet, men om ein tek kontakt med medlemsansvarleg i NSG så kan ein få ordne 
dette, når dei ser at vedkomande har vore hovudmedlem over mange år. Når eit medlem 
byter medlemsskap frå hovudmedlem til husstandsmedlem, til dømes ved generasjonsskifte, 
kan ein få medlemsbladet tilsendt som husstandsmedlem, men ikkje om ein bur i same huset 
som hovudmedlemet. Støttemedlemar er andre som ikkje er aktive bønder, samt ein del 
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gjeterhund-eigarar som ynskjer reduserte prisar på arrangement, ved å vere medlem i Sau & 
Geit.  
FFoorrddeelliinngg  aavv  mmeeddlleemmsskkoonnttiinnggeenntt: Fordelinga av medlemskontingenten mellom NSG, Fylkeslag 
og Lokallag skal vere slik:. https://www.nsg.no/opplaring-tillitsvalgte/medlemskap-i-nsg/ 
Det er %-vis skilnad for korleis kontigenten blir fordelt, i dei ulike medlemsskapa. For 
hovudmedlem inntil 50 vfs., får lokallaget 20 %, Fylkeslaget 28% og NSG 52%. For 
medlemmar med over 51 vfs, får lokallaget 15% av kontigenten, fylkeslaget 21% og NSG 
62%. For husstands- og støttemedlemmar er det 36%t til lokallaget, 28% til fylkeslaget og 
36% til NSG.  
 
VVeerrvviinngg:: det vert uttrykt sterk misnøye med at NSG krev mykje og detaljert informasjon av 
nye medlemmar. Dette medfører at ein kvir seg for å verve. I tillegg opplever nokre at dette 
vert eit irritasjonsmoment då det alltid vert ei sak på møtene, som tek mykje tid. Om NSG 
ynskjer at medlemmane skal verve nye medlemmar, bør dei ikkje krevje så mykje 
opplysningar for å kunne bli medlem. NSG er blitt ei treigare, vanskelegare, mindre 
løysningsorientert organisasjon, me bør kunne forvente at ei så stor organisasjon kan ha orden 
på dette. TIPS frå styret i RSG: ved verving, gå inn på nsg.no, trykk på grøn boks der det står 
«bli medlem», send denne som link til den du vil verve, så kan denne legge inn all informasjon 
sjølve, utan å måtte dele denne info til deg.  
 
EEiinn  ffoott  ii  bbaakkkkeenn--  kkoorrlleeiiss  eerr  sstteemmnniinnggaa  ii  RRSSGG  oogg  llookkaallllaaggaa??  
Viser her resultat frå avstemming på menti.com, der me etterspurde kva lokallagsleiarane 
tenkjer om RSG, og kva eigenskapar som tillitsvald dei kjenner seg att i: 
 
 

 



46 Årsmelding og rekneskap - 2022                                                                          Rogaland Sau og Geit 
 
 

 

 
Leiar:  Kjell Åge Torsen        tlf: 975 12 814     E-post: kjell.torsen@lyse.net 
Sekretær:          Hilde Elin Østerhus    tlf: 481 65 311    E-post: rogalandsauoggeit@gmail.com 

  

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
RReeffeerraatt  aavvllssmmøøttee  2222..  ookkttoobbeerr  22002222  
Samstundes som lokallagssamlinga føregjekk, hadde veraringane og avlsutvalet i fylket 
sitt eige møte.    
 
Referent:  Hilde K Håland.  
Møteleiar:  Martin Gløersen fra NSG, Sven Reiersen frå avlsrådet og  

Per Johan Lyse frå avlsutvalet. 
 

Martin Gløersen fekk mesteparten av tida og informerte om sikkerheten ved Genomisk 
Seleksjon. Han gjorde det tydeleg kva for lam NSG anbefalte å teste, og når på året det var 
mest hensiktsmessig å ta ut GS-test. Han orienterte videre med aktuelt frå avlsleiinga.   
Sven Reiersen, leiar i avlsrådet delte tankar rundt avl og ringdrift framover. Saueavlen i 
Noreg har ei spanande, men ôg krevjande, tid i møte mtp økonomien. Reiersen meiner det 
ligg eit stort potensiale i å selge fleire kåra vêrlam, og ga eksempel på korleis ein enkelt 
buskap kan auke eigen økonomi ved eksempelvis å auke lammetalet med 0,1 lam pr sau.  
Per Johan Lyse, leiar i avlsutvalet stod for vereringane sin time. Under møtet kom det flere 
saker som blir tatt opp i framtidige møte i avlsutval, evt avlsråd. 
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Helsing frå geitebøndene i Rogaland 2022
Hei, og takk for eit gildt år, med mykje glede og utfordringar. I Rogaland er vi 11 
geitebesetningar som driv med mjelk. I tillegg til nokre ammegeit besetningar.  
Beklagvis er det ein som slutta i 2022.De lika vi lite, vi treng dei vi har, vi har ingen å 
miste. De er fleire av oss som driv med vidareforedling av både kjøtt og mjelk, både i 
nord og sørfylke. Dei blir framstilt knall gode osta som har etablert seg, og nye produkt 
med nye smakar som er under utvikling og på ful fart inn.

Må ikkje gløyma Tine som lagar veldig mange kjempe gode osta, utfordringa er å få de 
ut til folk.

Heldigvis er de fleire av oss som satsa på kjekjøtt, både i sør og nordfylke. Men vi  
hadde sett stor pris på om slaktetillskotet hadde auka (no auka de med 50 kr i 2022) 
Då hadde økonomien vorte betre og det hadde også bidrege til at fleire kanskje hadde 
blitt med på satsninga. (mitt motto me må ikkje hive mat )

Utfordringer framover
1 Få opp salget på Geitosten. Få den ut og la barna få smaka.
2 Celletalsutfordringar.
3 Ei god og holdbar geit.
4 Få geitekontrollen til å sammarbeida med pograma til mjølkemaskin.
5 Seminkurs i 2023
6 prisauken på straum, drivstoff, gjødsel, Kraftfor.

Avlsarbeidet
Vi er 2 besetninga som er avlsbesetninga og ein som vil inn.
Der er noko eg ikkje forstår Bukkane dett slik i indx, spesielt de norske, no er de berre 
franske bukkar i seminkatalogen, som fleire av oss lika veldig lite. Kvifor har den  
norske geita vorte så dårlig? Er den snart verneverdig.?
Håper de ordna seg, når vi får Genomiske avlsverdiane fram.
Bukkane til semin tar no inn då dei er 1,5 år ikkje slik som før 2,5 år.
Håper på eit godt avlsår i 2023.

Vi kåra 21 bukkje i 2022, Dei beste er.
2022273 sum Kåring 136 Janne Marie og Gjermund
2022272 sum Kåring 131 Janne Marie og Gjermund
2022401 sum Kåring 131 Katrine og Martin
Beste bukk fødd 2020 Herry Veen 118 i indx. De var berre 5 bukker som fekk endelig 
indx.

Beste bukk i Rogaland er P veen 
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VI TAR GJERDING TIL ET NYTT NIVÅ 
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Årsmelding og rekneskap – 201870

Solide 
BATEMAN 
lammevekter

Store og små 
kraftfor-
automater til 
lam

Foringstralle
m/54
eteplasser

Vi er importør av Batemans produkter til 
Norge. Dette er solide og brukervennlige 
kvalitetsprodukter laget i England. Kontakt 
oss for priser og mer info. Besøk gjerne 
Batemans nettsider www.lmbateman.co.uk

Bateman behandlingsboks/ 
sauevender

Mange typer 
rundballe-
hekker

Stort utvalg i 
beitegrinder

Bønesvegen 70, 4260 Torvastad
Tlf. 52 84 67 88

Haugalandets råeste faghandel 
med eget serviceverksted!
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lammevekter
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lam

Foringstralle
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eteplasser
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kvalitetsprodukter laget i England. Kontakt 
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Batemans nettsider www.lmbateman.co.uk
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sauevender
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rundballe-
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med eget serviceverksted!
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Norge. Dette er solide og brukervennlige 
kvalitetsprodukter laget i England. Kontakt 
oss for priser og mer info. Besøk gjerne 
Batemans nettsider www.lmbateman.co.uk

Bateman behandlingsboks/ 
sauevender

Mange typer 
rundballe-
hekker

Stort utvalg i 
beitegrinder

Bønesvegen 70, 4260 Torvastad
Tlf. 52 84 67 88

Haugalandets råeste faghandel 
med eget serviceverksted!
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Nok et avls-år er forbi, og det er mye som 
skjer på avlsfronten for tiden. Tenkte jeg 
skulle komme med en liten oppsummer-
ing av året som har gått i år også. 

På ledermøtet på lørdagen var vi held-
ige å få besøk av Martin O Gløersen og 
Svenn Reiersen. Martin tok for seg tema; 
sikkerheten i genomisk seleksjon, hvem 
bør testes og når, samt aktuelt fra avl-
savdelingen. Svenn tok oss med inn i litt 
tanker om fremtiden til avlen, samt sette 
litt tall på verdien av avlsarbeidet. Det 
var godt oppmøte fra ringene og vi fikk 
en god faglig dag. Samt Avlsutvalget fikk 
noen innspill å jobbe videre med. Det er 
nyttig både faglig og sosialt å treffes på 
slike møter. Både for væreringene, men 
ikke minst for de ansatte i NSG.

På NKS er nå Registrerings besetningene i 
full drift. Disse skal registrere alle opplys-
ninger som avlsavdelingen finner nyttige. 
For eksempel, voksenvekt og lammings-
vansker på det enkelte lam. Registrering 
av ekstra spener kommer også, men først 
må sauekontrollen legge til rette for dette. 
Så får vi håpe at vi finner arvbarheter her, 
slik at vi kan få dette med i indekssys-
temet. Som kompensasjon for den ekstra 
jobben får de gentestet 0,2 lam pr. sau 
med registrert lamming. Vi har fått regis-
treringsbesetninger fordelt jevnt over hele 
fylket. 

På spæl så starter en også opp med geno-
misk seleksjon i disse dager. Tilbud om å 
være med som registrerings besetning er 
sendt ut, og en holder på å skrive avtale 
med dem nå. Avtalen og opplegget er 
noe lunne likt som det som er laget på 
NKS. Og vi reiner med at vi får genomisk 

forbedrete indekser fra sommeren/høsten 
av.

Avlsrådet bestemte i sommer å endre 
indekskravet for å kåre lam fra høsten 
2023. Dette ble igjen tatt opp på avlsråds-
møte i desember, med samme vedtak. Så 
kravet for å kåre NKS lam høsten 2023 
blir 120 med mulig dispensasjon på 115 
i O-indeks. For spæl blir også kravet 
høynet med 5 poeng, til 115 med dispen-
sasjons- grense på 110. Dette blir gjort 
for å heve kvaliteten på de kåra lamma. 
Jo høyere O-indeks et lam har, jo høyere 
er sannsynligheten for at det vil gi gode 
avkom. Denne økningen i indekskravet vil 
kanskje bli litt utfordrende i enkelte deler 
av fylket, men generelt sett er det rikelig 
med kåringskandidater som er over disse 
grensene. 

Semin sesongen er nå over, og vi 
begynner å få et bilde over hvordan det 
har gått. Det ser en del bedre ut enn i fjor, 
heldigvis. Endelige tall er ikke kommet 
enda, men jeg vil tippe vi ender mellom 
60 og 70 % tilslag. Her i Rogaland er 
bildet litt annet. Det ser ut til at de som 
inseminerer tidlig, får et dårligere tilslag, 
enn de som inseminerer litt ut i sesongen. 
Dette må vi nok finne litt mer utav. 

Avlsutvalget tok saken om at det begynner 
å bli litt magre lamm, videre til avlsrå-
det. Der fikk vi medhold i at en nå burde 
stabilisere fettet på lamma, og innførte 
denne egenskapen nå som en optimums 
egenskap. Dette vil si at de lamma som er 
enten alt for feite, eller magre, blir straffet 
i O-indeksen. Mens de som ligger på 
gjennomsnittet blir premiert.

Hilsen fra Avlsutvalget 2022
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Vi utfører alt innen 
bolig- og landbruksbygg
Nybygg - påbygg - rehabilitering 

VI FORHANDLER ALT AV BYGGEVARER: 
- Stålsperr - Limtre, stål og tre-åser
- Sandwichelementer - Eternittplater
- Plastmoplater - PVC vindu og dører.

Ta kontakt for pris.

Ta kontakt på telefon 991 57 987 
oskar@vigrestadbygg.no

Økonomien i NSG er under press, og det 
merkes også i avlsavdelingen. Dette vil 
videre merkes i ringarbeidet vårt. Vi er 
nødt til å få budsjetta våre i balanse, og 
da vil det merkes. En skal i 2023 legge 
planer for hvordan en skal drifte avlen på 
litt lenger sikt. Dette blir utfordrende, men 
også interessant. 

Til slutt vil jeg takke for alt arbeidet som 
dere legger ned i avlsarbeid. Og er det 
noe en lurer på, så ta gjerne kontakt. 
Dette gjelder alle, om en er i ring eller 
ikke, også alle raser.

Hilsen
Per Johan Lyse, Leder Avlsutvalget.
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Addera ble 50 år i 2021, og er eid av de bøndene 
som fører regnskapet sitt hos oss.

TRENGER DU 
EN ”JORDA”

REGNSKAPSFØRER?
- en som vet hva du driver med

og som kjenner ”lukten”?

  VI TILBYR OGSÅ:
- Driftsanalyser      - Driftsplaner
- Landbrukstakst   - Eierskifte-hjelp

Gjennom vår samarbeidspartner  
Duett, kan du også ha alt av regnskap 
og økonomi på mobilen. Da er vi med 
deg uansett hvor du bor.

52 75 40 10 - post@addera.no
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Kåring sesongen 2022 er over, og vi kan 
se tilbake på nok en høst med mange 
flotte lam! Det ble bedømt 1842 lam, 
fordelt på 215 utstillere. Og vi kan se på 
statistikken fra tidligere år at antall lam 
som blir bedømt i Rogaland er ganske 
stabilt. Mer statistikk kan leses på NSG 
sine hjemmeside eller andre steder i års-
meldingen. Det har vært gardskåring i et 
lag, og hele 17 lag har avholdt Kåringsjå i 
2022. Har fått mye gode tilbakemeldinger, 
så tror vi kan se tilbake på en vell  
gjennomført sesong!

Før høsten så fikk vi 5 nye dommere på 
laget, disse har i høst fått dømme ilag 
med erfarne dommere for å få god  
opplæring. Jeg har og her fått gode til-
bakemeldinger på at det er noen dyktige 
folk vi har fått med på laget. Etter mange 
år som dommer så går Øystein Bjelland 
av som dommer, vil takke for innsatsen 
han har gjort gjennom en årekke som 
dommer.

Er det noen som har tilbakemeldinger så 
er jeg alltid mottagelig for det. Det er ikke 
ønskelig at folk legg ut eller kommenterer 
negative ting på sosial media, vi vinner 
ingenting på sånn. Kom da heller gjerne 
med tilbakemeldinger til meg som kåring-
sansvarlig. 

Vil til slutt takke alle som er med og 
bidrar til at vi kan gjennomføre kåringene 
på best mulig måte. Lokallag, raselag, 
væreringer og dommere er alle med og 
bidrar til at kåringene kan ses tilbake på 
som en god opplevelse.

Eirik Gilje
Kåringsansvarlig i Rogaland

Kåring 2022
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Beitelag Adresse E-postadresse Kontakttelefon
VOTNA BEITELAG Hallgeir Rønnevik hal-ro@online.no 97629385

HILDEGUNN PAVLICA Gjedrem 53

JENSAHEIA BEITELAG SA Gjedrem 53 hildegunn@gjedrem.com 46746165

SEGLEM GÅRD V/ALF MAGNE SEGLEM Segleimsveien 59

HANS LENNART AKSDAL JENSEN Breivik 36 hans-lennart.jensen@gjensidige.no 99415150

RAMBJØRHEIA OG EIK BEITELAG BA Eikeland elin@stavtjornalpin.no 91569243

FORSAND BEITELAG c/o Kåre Oaland koaland@online.no 90132762

BRÅTVEIT SANKELAG c/o Sveinung Nessa sveinungn@hotmail.com 48003917

BREIBORG/SANDVATN BEITELAG Nyland 2 kjarly@gmail.com 47017849

BYRKJEDAL OG MAUDALSHEIANE BEITELAG BA Maudal, Kåre Maudal ol-an-by@online.no 92026833

VIGLESDAL BEITELAG v/ Øystein Valheim oystein@valheim.com 47469905

OGNEDALSTØLEN BEITELAG c/o Nils Are Hatteland arvid.haugstad@gmail.com 99163055

BRÅ BEITE OG SANKELAG FORENING Elgane 1 odd.arild.varhaug@gmail.com 97764521

SAMEIGE KVITLEN UTMARKSBEITE v/ Ivar Versland ingveigb@hotmail.com 95130591

ESPELAND SANKELAG SA c/o Svein Hetlesæter as-hetle@online.no 99298816

INDREJORD BEITELAG v/ Leif Arne Øvrebø leif.arne@hebnestre.no 98221059

ESPEDALSHEIA BEITELAG c/o Per Kristian Espedal perkristian74@gmail.com 47953773

JØSNESET BEITELAG c/o Sven Gil Westersjø sven.g.westersjo@gmail.com 92862410

LYSE OG FLØRLI SANKELAG Kvernevikveien 147 berloel@online.no 91661842

LUND NORDRE BEITELAGSFORENING Knodlen andr-kj@frisurf.no 95855580

STRAND SANKELAG c/o Eirik Mihle Strand eirik@eie-as.no 90755756

NILSEBU BEITELAG BA Svadberg t.sigve@hesbynett.no 91624802

MYREKVEVEN BEITELAG SA c/o Kjell Espevold kjellesp@hotmail.no 97561425

FOREININGA HAMRABØ BEITELAG Nestlaten kenneth.tveit@gmail.com 99244985

JÆRENS SMALELAG Søredalen 1220 j-seldal@frisurf.no 99269489

STOKKAFJELL BEITELAG SA Gyaveien 90 ole_gya@hotmail.com 90962351

KVILLDAL BEITELAG Kvilldal sigridbakka@hotmail.com 95897146

TØTLAND BEITELAG v/ Klarfrid Mæland klarfrid@online.no 98823547

VEM BEITELAG SA c/o Hallvard Veen hallvard@veengard.no 99237481

STØLADALEN BEITELAG Gidl 3 fbraatve@online.no 47646226

SAUDA BEITELAG v/ Ove Gulbrandsen ovgulbr@hotmail.com 99544635

STORE LILANDSHEIA BEITELAG SA Slevelandsveien 65 sleveland@yahoo.no 90151489

LUND ØSTRE BEITELAG c/o Tom Helge Moen thmoen@online.no 92420459

HEGELSTAD BEITELAG Hegelstad 31 bard.gravdal@gmail.com 95784976

HAGAFJELLET BEITELAG SA v/ Tor Jan Espedal tjanespe@online.no 95484779

UNDEKNUTEN SANKELAG v/Lars R Nesvik la-nes@online.no 47500989

BLESKESTAD SANKELAG SA johne.halsne@gmail.com 41547317

ØVRE ESPEDAL BEITELAG c/o Per Egil Espedal per.egil.espedal@gmail.com 97525091

STAKKEN OG STORHILLER BEITELAG SA c/o Nils Kjetil Nesssa nkjet@online.no 48051700

VANVIK SANKELAG v/Geir Ove Løland bjerga@hotmail.com 40880167

SONGESAND BEITELAG Ryfylkevegen 2510 jravnaas@hotmail.com 41562651

HESKESTAD BEITELAG SA v/Morten Hammersmark morhamm3@online.no 97088730

VEKA OG VALSKÅR SANKELAG c/o Gerd Helen Bø gerdheb@frisurf.no 41473037

GRASDELEN BEITELAG c/o Bjørn Laugaland aud.mel@frisurf.no 97035672

ØRSDALSHEIANE SAMEIGE V/JON ARVID VASSBØ Ørsdalen 880 jonavassbo@gmail.com 95709969

MAUDALSHEIA BEITELAG Gjedrem 81 post@gjedrem.no 90547688

ØYESTØL BEITELAG c/o Geir Brattebø hegebra@hotmail.com 90830032

BRATTEBØHEIA SANKELAG BA Odlandsvegen 7 ketilgjedrem@gmail.com 95974564

BJØDNALIA BEITELAG Maulandsvegen 26 paulfinn.torland@gmail.com 91360953

Beitelagsliste
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Husdyr ID - kvalitet fra øre til øre

MOEN  Ta kontakt med oss for bestilling:  Tlf 5140 1150
post@moenbjollefabrikk.no      www.moenbjollefabrikk.no
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Strekkmetall
stort lager, mange størrelser,  

kort leveringstid, rimelige priser

Netting og stolper – 

alle typer på lager!

Bateman 

lammevekt –

bestselger!

Bateman 
fôringstralle 
for villsau

FJERMESTAD AGRI AS
Bønesveien 70, 4260 Torvastad. Tlf.  481 02 390,  

post@fjermestadagri.no • fjermestadagri.no

Ta kontakt for pristilbud 
eller info om nærmeste  

forhandler! 

Gode fraktavtaler 
til hele landet!

Vi har flyttet til Karmøy!

Heavily galvanised

2000

2500

1000

1500

500

Crapal Optimum

Hours Salt spray test resistance
Produktbeskrivelse: PRAIRIE®

Kostnadseffektiv gjerde designet for å vare. 
Komplett utvalg egnet for alle slags dyr. 

Produsert av Crapal®Optimum, long-life 
technology tråd for en garantert forlenget 
levetid minst 5 ganger den kraftig  
galvaniserte tråd (EN10244-2 klasse A).

Miljøvennlig og 100% resirkulerbar.
Overholder alle relevante europeiske 
standarder.

CRAPAL® OPTIMUM

Crapal®Optimum
Zn/Al/Mg

Fe

Crapal Optimum C5-netting leveres i Norge kun av oss og våre forhandlere!
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Spælverer:
Kåringsnr: Navn O-ind Slakt Kjøtt Feitt Mor  

Vår
Mor 
Slakt

Antal 
Lam

Alar Ring

202141255 128 122 119 118 130 108 114 Johannes Marvik 127

202141449 Steinola 128 128 115 125 124 123 107 Bernt S Undheim 137

202140916 Kyllstein 127 131 127 115 115 108 107 Trond K Hetland 126

202141457 Steinhank 127 119 113 114 123 126 112 Bernt S Undheim 137

202140016 Nino 126 113 123 112 123 113 116 Ivar T Kyllingstad 126

202140958 Kyllesivar 126 133 107 117 119 115 119 Heidi og Kato Sinnes 126

202141257 124 110 118 110 125 116 113 Johannes Marvik 127

Pelssau-Verer:
Kåringsnr: Navn O-ind Slakt Kjøtt Feitt Mor 

Slakt
Mor 
Slakt

Antal 
Lam

Alar Ring

202140436 Hodne fjo 141 118 127 110 123 108 101 Guttorm Gudmestad 129

202140435 Hodne salu 138 119 105 93 136 123 108 Guttorm Gudmestad 129

202140438 Hodne salu 136 120 121 117 115 103 91 Guttorm Gudmestad 129

NKS-Verer:
Kåringsnr: Navn O-ind Slakt Kjøtt Feitt Mor 

Vår
Mor 
Slakt

Antal 
Lam

Alar Ring

202141600 Søyland S 144 131 103 121 163 165 96 Søyland Gård 134

202141188 Gullmoe N 143 129 130 111 145 146 108 Sverre Nordbø 128

202141254 143 127 145 120 136 136 133 Johannes Marvik 127

202141531 Herretusse 143 138 121 123 147 134 117 Kurt Herredsvela 137

202141307 Lille Leif 142 134 110 112 149 147 100 Leif Terje Aamot 139

202141514 Bøtussen 142 105 136 124 150 148 108 Leif Matningsdal 137

202140552 Hodne Kn 141 128 114 110 148 146 102 Guttorm Gudmestad 129

202140808 Tioball 141 153 130 116 121 127 110 Knut S Kleppa 128

202141905 Hamre T 141 125 114 123 144 144 114 Odd Magne Hamre 138

202141278 Zultan N 140 127 120 114 137 140 99 Lars Nevland 139

202141313 Reinsvold 140 126 121 114 146 136 108 Reinert Grønningen 139

Høgste nye indeksverer i Rogaland 2022
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medlem.tine.no

Kvifor skal eg være eigar av 
TINE-samvirket?
• Eit samvirke som arbeider for best mogleg økonomisk 

resultat frå din mjølkeproduksjon

• Trygg og forutsigbar avsetning av mjølka.

• Tilgang til verdfull kompetanse i alle deler av 
mjølkeproduksjonen.

• Ein gunstig startpakke som ny brukar.

• Eit godt fagleg og sosialt miljø i produsentlaget.

• Eit samvirke som sikrar deg konkurransekraft og 
påverking vidare i verdikjeda.

Saman skaper me eit levande Norge
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Øst
2634 Fåvang
Tlf. 61 28 35 00
ost@fjossystemer.no

Sør
3178 Våle
Tlf. 33 30 69 61
sor@fjossystemer.no

Vest
4365 Nærbø
Tlf. 51 43 39 60
vest@fjossystemer.no

Nordvest
6770 Nordfjordeid
Tlf. 57 86 25 05
nordvest@fjossystemer.no

Midt
7473 Trondheim
Tlf. 72 89 41 00
midt@fjossystemer.no

Bygg
2634 Fåvang
Tlf. 61 28 35 00
bygg@fjossystemer.no

www.fjossystemer.no

Med dobbel rist og tett bunn er FS rundballehekk  
en hygienisk løsning som gir mindre fôrspill.  
Kjegleformet bunn gjør at ballen «deler» seg,  
og dermed blir det ingen gjenstående rester  
av ballen som sauen ikke får tak i, og vi får god  
utnyttelse av grovfôret.

•   28 eteplasser
•   Tett bunn (fungerer fint til kraftfôr)
•   1,90 m diameter utvendig ring og 1,65 m innvendig ring
•   Totalhøyde 1,25 m 

FS rundballehekk
– gir minimalt fôrspill 

medlem.tine.no

Kvifor skal eg være eigar av 
TINE-samvirket?
• Eit samvirke som arbeider for best mogleg økonomisk 

resultat frå din mjølkeproduksjon

• Trygg og forutsigbar avsetning av mjølka.

• Tilgang til verdfull kompetanse i alle deler av 
mjølkeproduksjonen.

• Ein gunstig startpakke som ny brukar.

• Eit godt fagleg og sosialt miljø i produsentlaget.

• Eit samvirke som sikrar deg konkurransekraft og 
påverking vidare i verdikjeda.

Saman skaper me eit levande Norge
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Telefon: 982 59 800
bg@bgsuldal.no - www.bgsuldal.no

Karmøy Sveis & Landbruk

Telefon 917 30 910
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OS ID / MSD Animal Health                 Tlf. 62 49 77 00                 post@osid.no                 www.osid.no       

Å produsere nok av verdens viktigste 
vare – mat, mens vi samtidig beskytter 
naturen og tar godt vare på dyra, er blant 
de største utfordringene vi står overfor.  
I snart 90 år har vi i OS ID bidratt til at den 
norske bonden kan forbedre både 
produktivitet og lønnsomhet, og samtidig 
få en enklere hverdag. Det har vi tenkt 
å fortsette med! 
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Vi hjelper bonden til 
enda bedre 

resultater!
Fatland er Norges største private kjøttbedrift. Også i høst 
har vi opplevd stor etterspørsel etter lam. Vi takker våre 
gode leverandører for tilførselen av kvalitetslam.

Ta kontakt med oss for en hyggelig prat om våre svært 
konkurransedyktige priser og vilkår.

Fatland Oslo: 97 69 26 50
Fatland Ølen: 97 98 55 22
Fatland Jæren: 97 97 21 20

www.fatland.no
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FFaattllaanndd  JJæærreenn  AASS Hommersåkveien 250, 4311 Hommersåk  
Tlf: 51 68 21 00 • Org.nr.: 913 251 342 
 
Fatland Ølen AS Pb 241, 5588 Ølen 
Tlf: 53 77 55 00 • Org.nr.: 930 054 968 

FFaattllaanndd  OOsslloo  AASS Prof. Birkelandsv. 30 A, 1081 Oslo 
Tlf: 23 17 63 50 • Org.nr.: 934 469 801 
 
Fatland Sandefjord AS Klinestadmoen 13, 3241 Sandefjord  
Tlf: 33 48 52 00 • Org.nr.: 915 942 350 

FFaattllaanndd  SSaallgg  AASS Klinestadmoen 13, 3241 Sandefjord 
Tlf: 334852 20 • Org.nr.: 916 750 862 
 
Fatland Hud & Skinn AS Hommersåkveien 250, 4311 Hommersåk 
Tlf: 40 92 24 02 • Org.nr.: 956 982 715 

www.fatland.no 

 

 

  
SSMMÅÅFFEESSEESSOONNGGEENN  22001199  

2019 ble en meget god slaktesesong på sau og lam i Fatlandkonsernet. Vi kom tidlig i gang med slakting av lam. 
Lamma som kom til slakt i august og tidlig september (før heialamma kom) var av særs god kvalitet. Gode vekter, 
slakteklasser og jevne dyr ga oss svært gode råvarer til videreforedling. Produksjon av pinnekjøtt og fenalår startet 
tidlig, og ga oss et godt utgangspunkt for denne sesongen. Fra første uka i september og utover, har store mengder 
flotte lam fra utmarks- og heiabeite funnet veien til Fatland. I skrivende stund er slaktesesongen for småfe 2019 
avsluttet. Totalt slaktet vi 164.000 lam, 21.800 sauer og 900 værer fordelt på våre tre slakterier i Ølen, på Jæren og i 
Oslo. Dette er en liten reduksjon i antall dyr, men en prosentvis mindre nedgang enn gjennomsnittet for norske 
slakterier. Lamma er også tyngre i år, så vi har totalt sett en vekst både i tonnasje og markedsandeler. Takk til våre 
gode produsenter for så mange fine kvalitetslam! 
 
SSAALLGG  AAVV  SSAAUU  OOGG  LLAAMM  HHOOSS  FFAATTLLAANNDD  GGÅÅRR  BBRRAA 
Vi opplevde en litt treg start på fårikålsalget i høst, men dette har kommet seg utover i sesongen. Vi har fått en 
veldig god start på pinnekjøttsesongen med godt salg i butikk. Gode lam gir gode råvarer for denne viktige 
produksjonen – kvaliteten på årets produkter er høy. Det har vist seg igjen i flere gode test-resultater.   
Det er også gledelig at denne høstens fokus på kjøtt fra voksne sauer har gitt en merkbar økning i interesse for 
sauekjøtt i markedet. Vi har i flere år hatt godt salg på sauekjøttet vårt – men ser en enda større etterspørsel i år. 
Derfor kan vi fremdeles si at alt vi slakter av både sau og lam selges som ferskvare i det norske markedet! 
 
VVII  EERR  DDEERR  FFOORR  VVÅÅRREE  BBØØNNDDEERR 
Det er viktig for Fatland å være en seriøs samarbeidspartner for våre produsenter. Rådgiving, faglig støtte og 
veiledning skal vi være gode på. Vi har ulike hendelser og arrangementer året rundt rettet mot produsentmiljøet. Til 
eksempel hadde vi mer enn 300 deltakere på holdvurderingskurs i høst. Vi jobber året rundt med Sauekontrollen. 
Vårt ønske er at flest mulig av saueprodusentene er med i kontrollen. Vi hjelper gjerne deg som ønsker å ta i bruk 
dette gode produksjonsverktøyet. 

FFAATTLLAANNDD  SSAAUU  2200++2200  
I 2020 skal vi følge et årshjul som tar for seg de aktuelle tema og utfordringer som årstidene byr på. Vi kaller dette 
prosjektet Fatland Sau 20+20. Det er et ordspill på årstallet 2020 og tanken er hvordan få sauen vår til å produsere to 
lam med slaktevekt 20 kg. i året. Vi vil bevisstgjøre våre produsenter på hvilke grep han/hun kan gjøre for å heve 
kvalitet, lønnsomhet og produksjon i egen besetning. Faglige møter, kurs, artikler, fjosmøter og gardsbesøk vil bli 
brukt for å formidle dette til sauebonden. 
 
TTAA  KKOONNTTAAKKTT!! 
Til slutt vil vi benytte anledningen til å invitere nye produsenter med på laget! Det er flere gode grunner for deg til å 
bli Fatland-produsent: 

 Vi trenger kjøttet! Salget går godt og vi trenger mer ferskt kjøtt for å dekke opp om salget.  
 Som Fatland-produsent vil du få tilgang på god faglig støtte og veiledning gjennom våre produsentrådgivere 

og produsentmiljø. 
 Det lønner seg! Vi har svært konkurransedyktige priser, tillegg og bonusordninger.  

Ta kontakt for en spennende samtale om vilkår, priser og hverdagen som Fatland-bonde!  

Med dette takker vi Rogaland Sau og Geit for et godt samarbeid i 2019! 

Hilsen Hilde Håland og Tore Oftedal 

Kjære sauebonde! 
I skrivande stund er året slutt og 
me har lagt bak oss ein lang og 
travel småfesesong. Me gler oss 
over at samfunnet vårt så godt 
som er tilbake til normalen slik me 
kjende det frå før mars 2020, og at 
me igjen kan få treffast på møter, 
kurs og produsentsamlingar. Det 
er både godt og viktig for bonden 
igjen å få møta og dela erfaringar 
med andre bønder.  

Hjå Fatland har lammesesongen 
vore god, trass noko nedgong i 
slaktetal i forhold til 2021. Per 
veke 49 er det slakta til saman 
snaue 212 000 sau, lam og 
vær november hadde me slakta 
178.427 lam og 28.620 sau fordelt 
på dei tre slakteria våre i Noreg. 
Det er snaut 3% nedgang på 
både sau og lam samanlikna med 
fjoråret, sjølv om Fatland har auka 
marknadsandelen sin. Fatland er 
glade, stolte og audmjuke over at 
stadig fleire bønder vel oss som sitt 
slakteri! 

Det er viktig for Fatland å vera det 
beste slakteriet for bonden. Prisane 
våre skal vera konkurransedyktige, 
me ynskjer å gje bonden den beste 
kundeservicen og me vil syna 
oss tilliten verdig med å handtera 
råvarer, produktutvikling og sal på 
best mogleg vis.

2022 - Eit år med utfordrin-
gar for heile næringa 
Omtrent alt norsk næringsliv har 
opplevd utfordringar det siste 
året, med auka kostnadar og høg 
inflasjon. Spesielt har dette slege 
hardt ut for bøndene, med nær ei 
dobling i gjødsel og drivstoff-
utgiftene, auka rentekostnader, 
20-30% auke i kraftfôrprisane og 
straumprisar me aldri har sett 
maken til tidlegare! Sjølv med 
kompensasjonsordningar og 
høgare tilskot, er det mange som 

opplever den økonomiske kvar-
dagen som uvanleg hard. Fatland 
kjenner på fleire av dei same 
utfordringane som resten av det 
norske næringslivet, og spesielt 
straumprisane har vore krevjande 
det siste året. Samstundes skal 
me ha fokus på bonden som 
leverandør, og gjera vårt beste for 
å bidra positivt til økonomien i 
næringa.  

Det har vore ein nedgang i 
småfeslakt i nokre av våre slakteri, 
medan andre har hatt ei svak auke 
i slaktemengda. Me kan ikkje 
peika på ein spesifikk årsak, men 
kvaliteten på lamma levert til 
Fatland har jamt over vore god i 
år også. Fine slakte- og feittklassar 
og gode vekter.  Me opplever at 
marknaden i stadig større grad set 
pris på produkta våre av sau og 
lam, og sidan etterspørselen av 
småfeslakt er større enn det me 
kan hente hjå eigne leverandørar, 
er Fatland naudsynt til å kjøpe 
slakt frå andre aktørar i den norske 
marknaden. Me ønskjer i størst 
mogleg grad å kjøpe råstoffet vårt 
direkte av bonden, og vil gjera 
det me kan for å auke verdien på 
dei småfeslakta me har godt sal 
på. Dette er eit godt teikn for den 
norske sauebonden. 

Pris på både sau og lam har hatt ei 
positiv utvikling det siste året, og 
Fatland skal arbeida knallhardt for 
å oppretthalda det gode salet og 
dermed kunne bidra til auka verd-
iskaping for produsentane våre.  

Så vil me også understreka at 
sauen er meir enn berre kjøt. 
Marknaden går rett veg for skinn 
og ull også. Me sel 75.000 hovud 
av lam, bein og knoklar til både 
mat- og sementindustri, og me 
eksporterer fleire tusen kilometer 
med lammetarm til utlandet. 
Fatland arbeider for å heva  
totaløkonomien i sauehaldet.  

Me er der for bøndene våre 
Det er viktig for Fatland å vera 
ein seriøs samarbeidspartnar for 
produsentane våre. Rådgjeving 
og fagleg støtte skal me vera gode 
på. I tillegg arbeider me året rundt 
med fokus på Sauekontrollen. 
Sauekontrollen 
er eit fantastisk verktøy for  
sauebonden, og det er ynskjeleg 
at oppslutnaden i kontrollen 
aukar. Me hjelper deg gjerne om 
du ynskjer å ta i bruk dette gode 
produksjonsverktøyet.  

Me har plass til fleire 
Me ynskjer å invitera nye 
produsentar med på laget! Det 
er fleire gode grunnar for å bli 
Fatland-produsent: 

• Det løner seg! Me har svært 
konkurransedyktige prisar, tillegg 
og bonusordningar.  

• Me treng meir råvare! Salet går 
godt og me treng meir fersk kjøt for 
å dekka opp om salet.  

• Gratis rådgjeving og oppfølging! 
Som Fatland-produsent vil du få til-
gang på fagleg støtte og rådgjeving 
gjennom din produsentrådgjevar, 
og vårt produsentmiljø.  

Ta kontakt for ein spanande 
samtale om våre vilkår, prisar og 
kvardagen som Fatland-bonde!  

Fatland takkar Rogaland Sau og 
Geit for eit godt samarbeid i 2022, 
og ynskjer lukke til med alle dei 
viktige oppgåvene i 2023!  

Helsing Hilde Håland og Solveig 
Horve Bergsholm

Helsing frå Fatland AS ved årsslutt 2022 
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Classification: Open 

 

COOP LANDBRUK / BYGGMIX VIKESÅ | 51 45 40 20 

Åpningstider: 

Man-Fre 08.00-18.00 Lørdag 09.00-16.00 

Salg av byggevarer og landbruksvarer 

 

Saudavegen 7478 
5576 Øvre Vats 

www.veldemaskin.no 

Hege Vigre – 940 11 285 
hege@veldemaskin.no 
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Hvorfor er det  
lurt å være medlem  
i Nortura?
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Tusen takk for igjen å ha levert kjempefine 
lam i 2022, kjenner meg stolt av å få være en 
del av den flotte jobben dere gjør både med 
landskapet og dyra deres.

Nortura har løfta prisen på lam med kr 7,20 og 
5,85 på sau fra forrige sesong, til tross for stor 
kostnadsøkning også i Nortura.

Litt forsinka slakting- i ca 22 000 lam etter 
fjoråret pr uke 47 (27.november). Viktigste 
årsak til forsinka slakting i forhold til fjoråret: 
Mer sluttfôring pga varierende beiteforhold 
og lave vekter på lamma ved sanking.  
Mer slakting etter nyttår?

Stabil vekt, fettgruppe og klasse og andel  
Stjernelam, litt nedgang i andel Gourmetlam 
som følge av endrede kvalitetskrav. Ulikt 
hvordan dette har slått ut i ulike deler av  
landet. 

Nortura har levert 8 % eller  516 tonn mer 
sau/lam (ferskt og frossent) i årets sesong enn 
i 2021 pr uke 48, til tross for forsinka slakting. 

Sesongleveranse til dagligvare-, industri og 
storhusholdningskunder er prioritert i starten 
av sesongen. Godt industrisalg mot slutten av 
sesongen av både sau og lam. 

Gode tilførsler i uke 40 gjorde at Nortura kom 
godt i rute også med pinnekjøtt-produksjonen 
og har fått produsert ønsket mengde. 

Ingen innfrysing på reguleringslager- deknings-
graden har vært på 70-85 % gjennom hele 
sesongen helt til uke 42 (17.oktober). Da fikk 
vi full dekning både på sau og lam. Det betyr 
godt «sug» i markedet, men salget til daglig-
vare dalte raskere utover oktober i år enn i fjor.

Sauebøndene i Rogaland har som vanlig levert 
kjempegode lam, nr to på stjernelamtoppen i 
Norge etter Agder og nr 3 på gourmetlam etter 
Agder og Innlandet, det må jo vera kjempebra 

Vennlig hilsen
Stian Espedal

Hilsen fra Nortura

Lever ulla til Nortura/
Norilia og bidra til norsk 

ull og din fremtid!

Lever ulla til Nortura/
Norilia og bidra til norsk 

ull og din fremtid!

Foto: G
rethe Ringdal
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Lokal, nær og personlig
haugesund-sparebank.no

Pengesilo 
på tunet eller
(Land)Brukskonto 
hjå oss?
Heile regionen er avhengig av at gardbrukarane kan lukkast. Me i Haugesund Sparebank 
kjenner bøndene sine utfordringar og har gode løysingar for dei fleste formål.

Ta kontakt, og la rådgivarane våre i Aksdal, Skjold, Ølen eller Etne laga eit skreddarsydd 
tilbud som passar for deg og di   bruk.

Kontakt: Margareth Alfsvaag (Aksdal): 52 70 51 10 / 
Marit Synnøve Frantsen (Skjold): 52 70 50 11 / 
Lars Olav Larsen (Ølen og Etne): 52 70 51 42

ta
d

a
.n

o
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Årsmelding og rekneskap – 201856

Telefon: 982 59 800
bg@bgsuldal.no - www.bgsuldal.no

Ravndal Klyppeservice

• Topp kvalitet klyppeutstyr
• Hengemaskiner
• Håndmaskiner
• Saueskjær tilpassa

mange ulltypar
• Skjær for lama,

storfe og hest
• Sliping og reparasjon

Stort delelager til  
Heiniger, Lister 
og Supershear.

Gjesdalvegen 594, 4334 ÅLGÅRD – Mobil 916 35 364
E-post: ravndal@klyppeservie.no – www.klyppeservice.no – https://www.facebook.com/klyppeservice

Har du byggeplaner?
 
Nybygg eller rehabilitering!
Vi i Ravndal Stålbygg leverer bygg oppført i stål, isolerte  
sandwichelementer eller betongelementer. 

Dine behov og bruksområde avgjør type bygg/konstruksjon.
22 års erfaring med landbruksbygg – trygghet for deg som skal bygge!

Kontakt Asgaut Ravndal
asgaut@ravndalstalbygg.no / 958 50 074
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Idèreiser AS  

 
Godt Nyttår!  

 
 
 

Vi overlevde pandemien   
- og lager turer for alle kunder. 

        
 
 

**  LLaannddbbrruukk  **  BBeeddrriifftteerr  **  SSkkoolleettuurreerr      FFeerriieettuurreerr                                                                    
**  SSyykkkkeellttuurreerr  **  PPeennssjjoonniissttllaagg  **  JJuubbiilleeuumm  **  FFoorreenniinnggeerr  

 
VVii  hhjjeellppeerr  aallllee  mmeedd  rreeiissee  ssppøørrssmmååll!!   

 
 

Vi omarbeider nettside  
annonser derfor                                    

på Facebook!   
 
 

 
Idèreiser as  

 
Vardalsvegen 28, 4352 Kleppe,  

ide@idereiser.no 
Tlf. 51425744  -  Mobil. 909 77 141  
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Verering: Kontaktperson: Telefon: Adresse: E-post:

Bjerkreim Svend Georg Apeland 481 57 641 4387 Bjerkreim svendgeorg@hotmail.com

Dalbuen Kari Melhus 958 44 655 4376 Helleland k-melhus@frisurf.no

Finnøy Karl Andre Vignes 992 63 015 4160 Finnøy fadosten@hotmail.com

Gjesdal Steinar Fossfjell 905 77 620 4330 Ålgård stfossfjell@gmail.com

Haugaland NKS ring Per Johan Lyse 470 26 006 5576 Nedstrand pejl@online.no

Ryfylke Sverre Nordbø 412 07 535 4120 Tau sverrenordboe@gmail.com

Hå Leif Matnisdal 918 86 165 4363 Brusand lematnis@online.no

Lund Knut R. Thunheim 418 43 496 4460 Moi knut.thunheim@dabb.no

Rennesøy Anders Scanche Rettedal 450 44 829 4156 Mosterøy anders@klostergarden.no

Rogaland Spelring Vilhelm Bue 959 10 434 4330 Ålgård vibue@online.no

Sandnes Olav Furenes 915 77 720 4308 Sandnes ofurenes@yahoo.no

Time Jone Lende 480 33 033 4347 Lye jone.lende@gmail.com

Andre Sauelag:

Svartfjeslaget Ole Johan Bergene 982 30 354 4376 Helleland ojb@svea.no

Suffolklaget Anders Rettedal 450 44 829 4156 Mosterøy anders@klostergarden.no

Fuglestadbrokete & 
Blæselaget

Livar Ravndal 917 95 433 4330 Ålgård livar.ravndal@gmail.com

Rygjalaget Torbjørn Nordmark 40406327 4233 Erfjord
torbjorn.normark@suldal.
kommune.no

Norsk Reinrasa Sau Sondre Reiersen 917 28 661 4330 Ålgård sondre.reiersen@lyse.net

Steigarsau Solfrid Bye 900 78 225
raselaget.steigarsau@
gmail.com

Norsk Pelssau lag Knut Sveinung Kleppa 928 42 053 4130 Hjelmeland knu-kle@online.no

Farga Spælsau Sveinung Skjerahaug 951 49 873 4233 Erfjord sveinung@suldalokonomi.no

Kontaktliste vereringar og andre raselag

Støtt våre annonsører
- de støtter oss!



80 Årsmelding og rekneskap - 2022                                                                          

Kåringssted Utstillere Bedømte lam Kåra Kåra på disp Vraka

[Gardskåring Rogland] 22 45 100% 37 82% 6 13% 2 4%

Bjerkreim 17 141 100% 127 90% 0 0% 14 10%

Finnøy 10 89 100% 65 73% 12 13% 12 13%

Forsand 6 63 100% 50 79% 7 11% 6 10%

Gjesdal 32 209 100% 180 86% 15 7% 14 7%

Helleland 14 100 100% 95 95% 2 2% 3 3%

Hjelmeland 10 87 100% 69 79% 12 14% 6 7%

Hå 15 116 100% 111 96% 1 1% 4 3%

Karmøy 6 58 100% 42 72% 6 10% 10 17%

Lund 6 56 100% 46 82% 5 9% 5 9%

Nedstrand 18 134 100% 118 88% 8 6% 8 6%

Rennesøy 10 117 100% 106 91% 4 3% 7 6%

Sandnes 17 135 100% 103 76% 21 16% 11 8%

Sauda 7 36 100% 25 69% 4 11% 7 19%

Strand 7 61 100% 54 89% 3 5% 4 7%

Suldal 14 127 100% 110 87% 10 8% 7 6%

Time 10 77 100% 65 84% 6 8% 6 8%

Vindafjord 15 191 100% 162 85% 13 7% 16 8%

Rogaland Sau og Geit 215 1842 100% 1565 85% 135 7% 142 8%

Østfold Sau og Geit 6 54 100% 43 80% 0 0% 11 20%

Akershus Sau og Geit 19 139 100% 80 58% 4 3% 55 40%

Buskerud Sau og Geit 72 422 100% 360 85% 14 3% 48 11%

Hedmark Sau og Geit 72 529 100% 395 75% 12 2% 122 23%

Oppland Sau og Geit 174 1294 100% 915 71% 15 1% 364 28%

Vestfold Sau og Geit 16 99 100% 63 64% 4 4% 32 32%

Telemark Sau og Geit 39 261 100% 170 65% 11 4% 80 31%

Aust-Agder Sau og 
Geit

23 196 100% 154 79% 7 4% 35 18%

Vest-Agder Sau og 
Geit

34 254 100% 220 87% 14 6% 20 8%

Rogaland Sau og Geit 215 1842 100% 1565 85% 135 7% 142 8%

Hordaland Sau og 
Geit

194 1145 100% 976 85% 29 3% 140 12%

Sogn og Fjordane Sau 
og Geit

157 848 100% 699 82% 17 2% 132 16%

Møre og Romsdal Sau 
og Geit

89 536 100% 440 82% 32 6% 64 12%

Sør-Trøndelag Sau 
og Geit

74 614 100% 461 75% 31 5% 122 20%

Nord-Trøndelag Sau 
og Geit

50 510 100% 343 67% 10 2% 157 31%

Nordland Sau og Geit 72 652 100% 531 81% 16 2% 105 16%

Troms Sau og Geit 42 261 100% 226 87% 3 1% 32 12%

Finnmark Sau og Geit 11 58 100% 50 86% 2 3% 6 10%

Landet 1359 9714 100% 7691 79% 356 4% 1667 17%

Kåringsstatistikk 2022:
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Kåringsstatistikk raser 2022: 
Rase Utstillere Bedømte lam Kåra Kåra på disp Vraka

Dala 3 6 100% 3 50% 2 33% 1 17%

Rygja 16 69 100% 58 84% 8 12% 3 4%

Sjeviot 3 4 100% 0 0% 3 75% 1 25%

Kvit spæl 33 137 100% 115 84% 15 11% 7 5%

Suffolk 9 31 100% 27 87% 2 6% 2 6%

Svartfjes 25 118 100% 105 89% 8 7% 5 4%

NKS 147 961 100% 864 90% 17 2% 80 8%

Texel 9 62 100% 27 44% 25 40% 10 16%

Pelssau 8 62 100% 52 84% 2 3% 8 13%

Gmlnorsk sau 3 19 100% 15 79% 2 11% 2 11%

GNS 5 20 100% 17 85% 0 0% 3 15%

Grå trønder 1 5 100% 5 100% 0 0% 0 0%

Fuglestadbroget 16 50 100% 47 94% 1 2% 2 4%

Blæset 19 66 100% 63 95% 2 3% 1 2%

Nor-X 2 3 100% 1 33% 1 33% 1 33%

Farga spæl 57 222 100% 166 75% 42 19% 14 6%

Charollais 4 5 100% 0 0% 3 60% 2 40%

Shropshire 1 2 100% 0 0% 2 100% 0 0%

Rogaland Sau 
og Geit

215 1842 100% 1565 85% 135 7% 142 8%

Dala 10 28 100% 14 50% 13 46% 1 4%

Rygja 27 116 100% 93 80% 12 10% 11 9%

Sjeviot 36 118 100% 90 76% 6 5% 22 19%

Kvit spæl 215 1056 100% 787 75% 30 3% 239 23%

Steigar 11 63 100% 45 71% 11 17% 7 11%

Suffolk 36 115 100% 86 75% 14 12% 15 13%

Svartfjes 52 199 100% 169 85% 14 7% 16 8%

NKS 963 6008 100% 4962 83% 30 0% 1016 17%

Texel 21 93 100% 33 35% 50 54% 10 11%

Pelssau 41 278 100% 204 73% 22 8% 52 19%

Gmlnorsk sau 17 79 100% 62 78% 2 3% 15 19%

GNS 95 393 100% 264 67% 15 4% 114 29%

Grå trønder 25 127 100% 82 65% 13 10% 32 25%

Fuglestadbroget 29 71 100% 61 86% 6 8% 4 6%

Blæset 81 271 100% 240 89% 12 4% 19 7%

Nor-X 5 11 100% 7 64% 2 18% 2 18%

Farga spæl 202 681 100% 492 72% 99 15% 90 13%

Charollais 4 5 100% 0 0% 3 60% 2 40%

Shropshire 1 2 100% 0 0% 2 100% 0 0%

Landet 1359 9714 100% 7691 79% 356 4% 1667 17%
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Sunt bondevett i generasjoner.

Du eier ikke en gård, du tar bare vare på den 
for de som kommer etter deg.
Og for mange bønder er målet å overlate familiegården til neste slektsledd. Helst 
i bedre stand enn da man overtok. Da må man sørge for trygghet for liv og verdier. 

Vi har mer enn 200 års erfaring med forsikring av landbruket. 
I fremtiden skal vi gi nye generasjoner av bønder tryggheten 
de trenger for å kunne overta og forvalte gården videre. 
Les mer på gjensidige.no/bondevett

Til odel,
ikke til eie

Skotpremieutbetaling for rev til lokallag 2022

Lokallag Rev ÅR

Bjerkreim 59 2 022

Bokn 0

Eigersund 32 2022

Finnøy 0

Forsand 13 2 022

Gjesdal 54 2 022

Halsnøy 0

Helleland 17 2022

Hjelmeland 27 2022

Karmøy 21 2022

Kvitsøy 0

Lund 26 2022

Nedstrand 26 2 022

Rennesøy og Mosterøy 0

Sandeid 10 2022

Sandnes 45 2022

Sauda 33 2022

Skjold 27 2022

Skåre 4 2022

Sokendal og Heskestad 64 2 022

Strand 63 2022

Suldal 169 2022

Sør-Jæren 41 2022

Time 18 2022

Tysvær 53 2022

Vats 11 2022

Vikedal og Imsland 36 2022

Ølen 51 2022

Sum 900 rev

un
sp
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sh
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om
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Sunt bondevett i generasjoner.

Du eier ikke en gård, du tar bare vare på den 
for de som kommer etter deg.
Og for mange bønder er målet å overlate familiegården til neste slektsledd. Helst 
i bedre stand enn da man overtok. Da må man sørge for trygghet for liv og verdier. 

Vi har mer enn 200 års erfaring med forsikring av landbruket. 
I fremtiden skal vi gi nye generasjoner av bønder tryggheten 
de trenger for å kunne overta og forvalte gården videre. 
Les mer på gjensidige.no/bondevett

Til odel,
ikke til eie
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Prioriteringer for NSG til jordbruksforhandlingene 2022 
  

FYLKE: Rogaland    
 

Hva mener fylket må prioriteres høyest i de kommende jordbruksforhandlingene? 
Hva mener fylket ny sats bør være?    
Sett et poengtall på hver ordning, der 5 betyr SVÆRT VIKTIG og 0 betyr SKAL IKKE PRIORITERES 

    

Ordning Gjeldende sats 
Ønsket 

sats Prioritet 
Generelt    
Generelt beiteilskudd 50 kr/dyr  150 kr   
Utmatrksbeitetilskudd 235 kr/dyr  550 kr   
Bunnfradrag (35 % husdyr og 65 % areal) 6.000 kr/foretak     
Maksimalsats per foretak, husdyrtilskudd 530.000 kr/foretak  630000 kr    
Investeringsstøtte Organisert beitebruk 26 mill. kr nasjonal  50 mill kr   
Avløserordning ferie/fritid melkegeit/melkesau 969 kr/dyr  1200 kr   
Avløserordning ferie/fritid melkegeit/melkesau 482 kr/dyr  550 kr   
Maksimalsats avløsning ferie/fritid  87.800 kr/år  100000 kr   
Maksimal dagsats for avløsning ved sykdom 1670 kr/dag  2500 kr   
Kulturlandskapstilskudd 215 kr/daa  600 kr  
Arealtilskudd grovfôr Soneavhengig  52 kr   
Økologisk arealtilskudd Produktavhengig     

    
Sau    
Produksjonstilskudd sau/ammegeit 1-150 dyr 985 kr/dyr  1000 kr   
Produksjonstilskudd sau/ammegeit 151+ dyr 209 kr/dyr  225 kr   
Kvalitetstilskudd Lammeslakt O+ og bedre 450 kr/slakt  550 kr   
Tillegg økologiske lam 40 kr/slakt     
Grunntilskudd for kjøtt sau/lam 3,81 kr/kg  5,50 kr   
Bevaringsverdige raser 310 kr/dyr  325 kr   
Distriktstilskudd for kjøtt Avhengig av sone  1 kr  
Tilskudd til norsk ull 40 kr/kg  60 kr   

    
Geit    
Produksjonstilskudd melkegeit/melkesau 1-125 dyr 1.702 kr/dyr  1800 kr   
Produksjonstilskudd melkegeit/melkesau 126+ dyr 688 kr/dyr     
Målpris geitemelk 5,54 kr/liter  6 kr   
Grunntilskudd geitemelk 3,46 kr/liter  3.60 kr   
Distriktstilskudd geitemelk Soneavhengig     
Driftstilskudd geitemelk 189.310 kr/bruk     
Kvalitetstilskudd kjeslakt over 3,5 kg 300 kr/slakt  600 kr   
Øke vektgrense for kjeslakt 3,5 kg  6 kr   
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Rogaland Sau og Geit mener at det er potensial til å øke de forskjellige satsene for å få opp inntekta 
jamfør Hurdalsplattformen. 

Rogaland Sau og Geit mener også at det er rom for å øke høstens prisløype med 8%. 

Vi har valgt å vektlegge faktorer som styrker produksjon på norske ressurser, og da også ressurser 
som vanskelig kan nyttiggjøres til å produsere annen mat. Dette er med på å ivareta tradisjon og det 
norske kulturlandskapet, samt å ivareta norske arbeidsplasser i blant annet reiselivsektoren ved å 
opprettholde et åpent landskap. 

Vi har også valgt å prioritere ordninger som styrker distriktene. Dette mener vi er viktig for å sikre 
produksjon over hele landet, samtidig at vi forhindrer at distriktene gror igjen. Dette er også positivt 
for klimaet. 

Produksjon over hele landet er også viktig for å kunne ivareta selvforsyningsgraden. 
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Rovviltforvaltning i Rogaland 

Dei viktigaste aktørane: 

 
Statsforvaltaren i Rogaland 
Miljøvernavdelinga har ansvar for bestandsforvaltning, irekna kunnskap om førekomstar og 
mengde per areal av freda rovvilt i fylket. Dessutan kan avdelinga gi løyve til felling av 
skadegjerande individ av freda rovvilt, og har ansvar for å handsame søknadar om erstatning for 
husdyr tatt av freda rovvilt. Søknadar om førebyggande og konfliktdempande tiltak vert og 
handsama av Statsforvaltaren.  

Rovviltnemnda for Region 1 
Rovviltnemnda tiltredde i funksjon 1. april 2005 og dekker Rogaland, Vestland og Vest-Agder. Den 
har ansvar for mellom anna fordeling av fylkesvise rammer til tilskot til skadeførebyggande tiltak 
og fastsetting av fellingskvotar og skadefellingskvotar på dei store rovpattedyra. Ein 
forvaltningsplan for regionen er utarbeida. 

Statens naturoppsyn (SNO) 
SNO har ansvar for dokumentasjon av moglege rovviltskadar på husdyr og undersøking av 
observasjonar, spor og sporteikn. Til å hjelpa seg i dette arbeidet er lokale rovviltkontaktar 
engasjert. I Rogaland er det fire slike rovviltkontaktar. 

 

Tilskot om førebyggande og konfliktdempande tiltak 
Førebygging av rovviltskadar på husdyr er ein prioritert oppgåve i fylkets rovviltforvaltning. 
Tilskot kan gis til private tiltak for å hindre eller avgrense slike skader. Søknaden skal sendast 
elektronisk gjennom elektronisk søknadssenter innan fristen 15. februar.  
https://soknadssenter.miljodirektoratet.no/Default.aspx 

I beitesesongen kan ein søke om tilskot til skadeførebyggande, akutte tiltak. Dersom dette er 
aktuelt, ta straks kontakt med Statsforvaltaren i Rogaland, Miljøvernavdelinga. 

 

Slik går ein frem ved funn av husdyrkadaver 
Finn du eit kadaver og mistenker at rovdyr har vært på ferde, bør du gjere fylgjande: 

- La kadaver ligge mest mogleg urørt, men dekk det til slik at åtseletarar ikkje kjem til. 

- Merk funnstad, gjerne med plastpose i eit tre e.l. slik at det er lett å finne. 

- Beskriv funnstad og kryss av på kart om mogleg, aller best er GPS-posisjon. 

- Fotografer kadaver om mogleg frå ulike vinklar, gjerne med ein gjenstand av kjent 
størrelse ved sidan av kadaver (særleg bra for å anslå f.eks. størrelse på bitt og avstand 
mellom tenner). 

- Meld frå til næraste rovviltkontakt så snart som råd – bevis forsvinn raskt! 
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Det er eit krav for seinare å ha rett til å søka om erstatning at alle funn av kadaver eller skadar på 
husdyr som kan skyldast rovdyr straks vert meldt til naturoppsynet. Her er ein oversikt over 
rovviltkontaktar i Rogaland: 

 

Namn Mobilnummer Ansvarsområde 
Andreas Dunkley 480 25 444 Haugesund, Sauda, Suldal, Tysvær og Vindafjord. 
Berit Helland 977 03 275 Bjerkreim, Eigersund, Forsand, Gjesdal, Hå, Klepp, 

Lund, Randaberg, Sandnes, Sokndal, Sola, Stavanger, 
Time 

Kristian Eiken Olsen 905 33 793 Bjerkreim, Bokn, Eigersund, Finnøy, Forsand, Gjesdal, 
Haugesund, Hjelmeland, Hå, Karmøy, Klepp, Kvitsøy, 
Lund, Randaberg, Rennesøy, Sandnes, Sauda, 
Sokndal, Sola, Stavanger, Strand, Suldal, Time, Tysvær, 
Vindafjord og Utsira. 

Krister Seljeset 915 40 836 Hjelmeland og Suldal. 
 

Rovviltansvarleg for SNO i Rogaland er Jon Erling Skåtan. Mobil: 482 54 803, e-post: 
jon.erling.skatan@miljodir.no 

 

Søke erstatning for skader på husdyr 
Fristen for å søke om erstatning for skader på husdyr er 1. november. Staten erstattar 
dokumenterte og antatt tap og skader frå freda rovvilt på husdyr. Alle søknader skal leverast 
elektronisk gjennom Miljødirektoratets database elektronisk søknadssenter: 
https://soknadssenter.miljodirektoratet.no/ 

Dersom ein opplever problem med å levere elektronisk kan ein ta kontakt med 
landbrukskontoret i kommunen og be om hjelp. Nye søkarar må først registrere seg som søker. 

Alle relevante opplysningar må fylgje søknaden. Dette er viktig for at vi skal kunne vurdere 
søknaden etter forskrift om erstatning når husdyr blir drept eller skadet av rovvilt: 
http://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2014-05-30-677 

Søknaden må innehalde eit kart der beiteområdet er teikna på. Det er også eit krav om å legge 
ved ei liste med besetningsdata. Denne skal som minimum innehalde alle individnummer i 
besetningen, kopling mellom mor og lam, dødsårsaker og helse/sjukdomsinformasjon. 

 

Rovviltkontaktar hos Statsforvaltaren i Rogaland: 

Bjørn Mo: tlf: 51568909, e-post: bjomo@statsforvalteren.no  

Cathrine Stabel Eltervåg: tlf.: 51 56 89 15, mobil: 986 76 987, e-post: fmrocsh@statsforvaltaren.no 
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DRIFTIGE BØNDER SKAPER DE BESTE RÅVARENE!

PRIMA JÆREN er stolte over å levere det ypperste norske kjøttprodusenter 
kan produsere. Å alltid tilby kun det beste er en edel kunst, og vi klarer det 
med hjelp fra våre dyktige bønder. Vi legger mye tid og krefter i å samarbeide 
med kvalitetsbevisste gårdseiere, og Norges beste kjøttprodusenter fi nner 
man på Sør-Vestlandet.

Dette er et frieri til kremen av lokale bønder: 
Småfeprodusenter! Storfeprodusenter! Svineprodusenter!

VI BETALER BEST FOR KVALITET!
Ikke bare med gode ord, men med klingende mynt. Prima Slakt as har 
vært best på totaløkonomi for bonden de siste ti årene, og slik skal det 
fortsatt være. Bli med på laget, og kontakt oss i dag:

Tilførselsleder Gris
Leidulf Sigmundstad

Tlf.: 45287830 
leidulf.sigmundstad@prima.as 

Tilførselsleder Storfe
Siri Haugland
Tlf.: 92885919 

siri.haugland@prima.as

Tilførselsleder Småfe
Leif Håkon Korsbø

Tlf.: 92828420
leif@prima.as

“BEST PÅ BETINGELSER”

P S
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Prima slakt i 2022 

 
Prima har nok et år motatt lam av svært god kvalitet. Totalt slakta Prima Slakt 24 000 småfe i 2022,  
en økning på rundt 10%.  

Jæren Smak Lam er et ettertraktet lam som vi trenge mye mer av.  

Dyktige sauebønder leverte i 2022 snaue 60% i Jæren smak ekstra som honoreres med 11 kr ekstra 
pr. kg.  I Jæren Smak traff 80% av lammene, disse lammene fikk en ekstra pris på 7 kr. pr kg. Dette er 
knall bra. Kvalitet skal betale seg.  

Gjennomsnitt vekt endte på 20.2 kg ,R i klasse og 2+ i fett.  

Prima slakt jobber for at du skal lykkes. Har du mål om høyere treff prosent i 2023? Vi hjelper deg 
gjerne til å nå målene dine.  

Fjellam Frå Ryfylke er et annet konsept vi jobber med, sammen med Fjellam Frå Ryfylke bøndene.  

 I 2023 vil det jobbes med å øke innteresse fra småfe produseter i Ryfylke som vil løfte fjellammet og 
økonomien i saueholdet sitt. Prima Slakt skal være det beste alternative for å oppnå best 
totaløkonomi for våre småfe produsenter. 

En stor takk til dere dyktige sauebønder, kvaliret skal lønne seg. 

Ønsker du å heve lønsomheten på gården din, ta kontakt med oss i Prima Slakt.  

 

Mvh 

Tilførselsleder Sau og Lam 
Leif Håkon Korsbø 
Mobil: 92828420 
Mail: leif@prima.as                                                  
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Vi har slutta av eit svært spesielt år. 2022 
starta nedstengt på grunn av korona, i februar 
vart det krig i Ukraina som auka prisane på 
innsatsfaktorar som straum, diesel, gjødsel og 
korn og seinare renta. Med unntak av gjødsel 
er dette utgiftspostar også for FKRA, og det har 
som de veit medført auka kraftfôrpris også. 

På den positiva sida trur eg desse forholda har 
endra styresmaktene sitt syn på sjølvberging. 
Det nyaste jordbruksoppgjer vil gje tidenes løft 
for sau i 2023. Samstundes startar vi året utan 
sau og lam på fryselager.

Rogaland hadde i 2022 nest høgast prosentvis 
del stjernelam i landet, berre slått av Agder. 
Det vitnar om god og rett fôring og ein god 
strategi for oppfôring av ikkje slaktemodne 
lam. Det kan vi også stadfesta ut frå tilbake-
meldingane vi har fått på Formel Lam Haust.    

Vi har også fått mykje positiv tilbakemelding 
på blandingane vi har til sau. Spesielt Formel 
Sau Ekstra og Formel Sau vert trekte fram. 
Toppblandinga vår for sau frå 8 veker før 
lamming til beiteslepp har høg energi og høgt 
proteininnhald. God næringstilgang den siste 
tida før lamming gjev friske søyer med god 
råmjølkkvalitet og friske lam. Ekstra E-vitamin 
og metionin gjev meir levedyktige lam ved tre 
lam og fleire.

Nytt av 2022 var ekspandat til sau, Formel Sau X. 

Ekspandert kraftfôr gjev oss moglegheit til å 
laga kraftfôr med grovare indre struktur.

Dette gjev betre utnytting av fôret og reduserer 

faren for sur vom ved høgt kraftfôropptak 
etter lamming. Denne blandinga eigner seg 
også svært godt til fullfôr, blant anna fordi ein 
unngår separasjon.

Vi i Felleskjøpet ser også på andre produkt til 
sau og lam der vi kan utnytta grovare struktur.  

Det å gje Formel Lam frå fødsel i lammegøymer 

sikrar tilveksten og utvikling av drøvtyggjar-
funksjonen for lamma. Tidleg start med Formel 
Lam sikrar opptaket om støttefôring på beite 
vert nødvendig. Lamma må vera tilvende kraft-
fôr om dei skal vennast av mjølkefôring tidleg. 
Sidan marknaden ikkje vil betala for vårlam og 
sommarlam, vil tidleg avvenning med mjølk 
sikra det økonomiske resultatet for kopplam.

Stavanger 06.01.2023
Ådne Undheim

Felleskjøpet Rogaland Agder
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Bondens 
butikk siden 

1899!

Her finner du oss

bondekompaniet.no

NETTBUTIKKKLIKK OG HENT

VESTLAND
Etne  53 77 11 30
Kvinnherad  99 38 48 70
Stord  53 40 09 00

ROGALAND
Bryne  48 01 08 78
Egersund  48 02 29 00
Haugesund  52 70 54 70
Klepp  47 62 55 00
Randaberg  48 03 55 00
Sandnes  47 80 11 80
Stavanger  90 29 50 54
Varhaug  51 77 14 70
Vikeså  51 45 12 12
Årdal  51 75 42 30

AGDER
Evje  99 33 36 33
Flekkefjord  38 32 68 40
Grimstad  47 61 04 00
Lyngdal  38 33 10 70
Mandal  38 27 29 70
Rigetjønn  38 05 67 20
Sørlandsparken  90 94 70 00
Tvedestrand  37 16 69 25
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1. Styret og medlemmer 2022 
Styret i Rogaland gjeterhundlag har i 2022 hatt følgende sammensetning: 

Leder: Anita Vikingstad (sekretær og kasserer), trukket seg oktober 2022. Sven Kverneland 
overtok oktober 2022.   

Nestleder:   Sven Kverneland, Lone Gilje Moen overtok oktober 2022.  

Styremedlem:       Lone Gilje Moen, overtok som nestleder oktober 2022.  

Styremedlem:  Ola P. Hetland 

Styremedlem:   Erlend Kvinnesland  

1. varamedlem:    Lise Vistnes, gikk inn som styremedlem oktober 2022.  

2. varamedlem:     Ingar Ivesdal  

3. varamedlem:     Jacob Vetrhus 

Revisorer:  Torill Undheim og Arvid Årdal 

Per 31.10.22 hadde Rogaland gjeterhundlag 140 medlemmer, en økning på 14 medlemmer fra 2021, 
og 20 medlemmer i 2020 (120 medlemmer).  

2. Arrangerte prøver i fylket 
Årstall  Kl. I Antall st. Kl. II Antall st. Kl. III  Antall st. 
2017 7  5  11*  
2018 10  5  13*  
2019 13 169 10 89 18* 492 
2020 10 154 7 106 14** 342 
2021 16 173 8 137 18* 568 
2022 12  8  21*  

* Hvorav én var prøver med dobbelhent (FC-finalen). 

** Hvorav to var prøver med dobbelhent (FC- og NM-finalen). 

På generelt grunnlag er det verdt å merke seg at Haugaland gjeterhundlag strekker seg over fylkes-
grensen inn i Hordaland.  Det vil si at prøver som arrangeres i Haugaland gjeterhundlags område i 
Hordaland ikke nødvendigvis telles med. 

3. Nye gjeterhundførere og godkjente bruksprøver 
I 2022 har XX nye førere oppnådd bruksprøven (21 i 2021, 12 i 2020 og 15 i 2019). Så langt det er mulig 
å finne med dagens registreringssystem har XX hunder har oppnådd godkjent gjeterhundprøve (min. 
60p i kl. I).  

 

   

 

 

  

ÅRSMELDING FOR 2022                           
ROGALAND GJETERHUNDLAG 
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Årstall Nye førere Nye godkjente 
bruksprøver 

2017 12 37 
2018 8 41 
2019 15 67 
2020 12 55 
2021 21 74 
2022   

 

3.1 Fatlandcup 
Fatlandcupen innledende runder ble arrangert i samarbeid med Sandnes sau og geit, hos Sven 
Kverneland.  gjeterhundnemnd, og foregikk helga 27.-28. august. Det var god deltakelse, med 39 
startende lørdagen og 45 startende søndagen. De åtte beste ekvipasjene fra første innledende runde 
og de åtte beste fra andre innledende runde, som ikke allerede har kvalifisert seg i første runde, gikk 
videre til finalen i cupen. Finalen ble gjennomført 12. november og ble arrangert i samarbeid med Hå 
gjeterhundnemnd.. Fatlandcup er en regional prøve i bruk av gjeterhund for fylkene Vestland, 
Rogaland og Agder, og Fatland AS er sponsor for cupen. Cupens målsetting er å rekruttere nye 
gjeterhundførere.  

Vinner av Fatlandcupen 2021 ble Linn Kristin Flaten med Nesbakkens Ted,  2. plass gikk til Jane Espevold 
Haugen og Saga, mens 3. plass gikk til Erlend Kvinnesland med Minni.  

En stor takk til Fatland for sponsing av cupen, til Hå gjeterhundnemnd og Sandnes Sau og geit som tok 
på seg å arrangere prøvene!    

3.2 Fylkesmesterskap 
Fylkesmesterskapet 2022 ble arrangert i samarbeid med Haugaland gjeterhundlag, og ble avholdt 
søndag 2. oktober. Dommer var Stein Dalland. Sven Kverneland og Buddy stakk av med Fylkesmester-
tittelen, mens Olga L. Espevoll og Dot tok 2. plassen og var også årets beste unghund.  3. plassen gikk 
til Erlend Kvinnesland med Ziko.  Vi gratulerer! 

3.3 Landsprøver 
Rogaland arrangerte to NS-prøve-helger i 2022. Første helg 13.-14. august arrangerte Hå gjeterhund-
nemnd og 24.-25. september arrangerte Haugaland gjeterhundnemnd.  

Rogaland hadde 12 ekvipasjer med i årets NM.  Dette var:  

Poeng Hund Fornavn Etternavn 
236 Ylva Arvid Årdal 
224 Mac Arvid Årdal 
215 Iris Jane Haugen 
120 Saga Jane Espevoll Haugen 
114 Nemi Glenn Nodland 
114 Bea Glenn Nodland 
111 Ziko Erlend Kvinnesland 

00 Meg Jone Gystøl 
89 Zac Erlend Kvinnesland 
70 Leo Karl-Johan Mattingsdal 
61 Tullamore Dew  Jarl Nord-Varhaug 
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46 Balder Karl-Johan Mattingsdal 
43 Lyda Jone Gystøl 

 

Arvid Årdal og Ylva kom til finalen, som eneste ekvipasje fra Rogaland, og kom på 2. plass. Dommere 
var Stein Dalland og Audun Seilen.  

3.4 Internasjonale prøver 
Nordisk mesterskap ble arrangert i Sverige i 2022. Fra Rogaland reiste Jane E. Haugen og Iris, samt 
Arvid Årdal og Mac. Her kom Jane og Iris til finalen, og landet til slutt på 12. plass.  

EM 2022 ble arrangert i august i Frankrike. Her deltok Arvid Årdal med Ylva og Mac fra Rogaland. Han 
kvalifiserte seg til finalen, men ble disket med Ylva, og fikk dermed en 17. plass, mens han oppnådde 
en 9. plass i finalen med Mac.  

I 2022 ble Nordisk nursery avlyst.  

4. Kursvirksomhet i fylket 
I 2022 er det avholdt XX kurs, sammenlignet med 12 kurs i 2021. I 2020 ble det arrangert 6 kurs, mot 
11 i 2019. Vær obs på at oversikten er basert på innmeldt kursvirksomhet fra den enkelte instruktør.  

Type kurs Antall 
deltakere 

Instruktør 

Vinterkurs, Suldal  
(3 helger)  

7 
 

Jane Espevoll, Suldal Sau og 
Geit 

Helgekurs, Sauda  5 Jane Espevoll, Sauda Sau og 
Geit 

Helgekurs, Hjelmeland 
 

6 Jane Espevoll 

Konkurransekurs Årdal  8 Jane Espevoll 
Helgekurs, Hå 
 

10 Arvid Årdal, Jarl Nord-
Varhaug og Karl Johan 
Mattingsdal, Hå 
gjeterhundnemnd 

Helgekurs, Hå 
 

12 Arvid Årdal, Jarl Nord-
Varhaug og Karl Johan 
Mattingsdal, Hå 
gjeterhundnemnd 

Dagskurs 7 Arvid Årdal, Hå 
gjeterhundnemnd 

Dagskurs 7 Arvid Årdal, Hå 
gjeterhundnemnd 

Dagskurs 7 Arvid Årdal, Hå 
gjeterhundnemnd 

Kveldskurs, 5 kvelder, 
Bjerkreim 

8 Jarl Nord-Varhaug, Hå 
gjeterhundnemnd 

Helgekurs, Nærbø 
4 lørdager 

9 Jarl Nord-Varhaug og Karl 
Johan Mattingsdal, Hå 
gjeterhundnemnd 

Gjeterhundkurs, Bokn 8 Erlend Kvinnesland 
Vinterkurs Tysvær  6 Jonathan Gerhard Haakull 
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(10 samlinger)  
Sommerkurs Tysvær 
(10 samlinger), avsl. prøve 

5 Jonathan Gerhard Haakull 
 

Høst ’20 /vinter ’21 Bømlo 
(10 samlinger) 

6 Jonathan Gerhard Haakull 
 

 

Haugaland gjeterhundlag strekker seg som nevnt over fylkesgrensen inn i Hordaland.  Det vil si at det 
kan være at flere kurs som arrangeres i Hordaland ikke vil telle med i den nasjonale statistikken, men 
tas med her for å synliggjøre den aktiviteten som faktisk foregår i Haugaland gjeterhundlags område. 
Flere instruktører gir tilbud om 1-til-1-undervisning, og ikke minst bidrar mange aktivt på 
fellestreninger i sitt nærområde.  

5. Samarbeid 
Hanne Lundal fra styret i RSG har også i år inngått som observatør i RGLs styre.  Rogaland gjeterhundlag 
opplever et godt og konstruktivt samarbeid med RSG, og det har vært positivt å ha en fast 
kontaktperson mellom de to styrene. RGL og RSG følger den utarbeidede arbeidsinstruksen for 
hvordan samarbeidet om gjeterhundarbeid i fylket skal gjennomføres.     

Vi har også hatt et godt samarbeid med lokallagene i fylket i forbindelse med gjennomføring av de 
større prøvene i fylket i år, som NS-prøver, Fatland-cupen og FM-finalen. Det er utrolig flott at lokal-
lagene stiller opp og er med på å få i havn disse store, viktige og ikke minst kjekke arrangementene.   

Det har allikevel dessverre i 2022 vært et turbulent år i Rogaland gjeterhundlag. Styret i Rogaland 
gjeterhundlag spilte sammen med 7 andre fylkeslag for gjeterhund inn en klage på et vedtak gjort av 
Gjeterhundrådet, samt flere oppfordringer til hvordan organisasjonen burde ivareta rådsfunksjonen.  
Det ble stilt spørsmål fra medlemmene i Rogaland gjeterhundlag om styret har gått ut over sitt mandat 
da de spilte inn saken. Det ble gjennomført et medlemsmøte i et forsøk på å informere, oppklare og 
lytte til medlemmene. NSG behandlet innspill til rådsfunksjon.  

I oktober 2022 takket daværende leder i RGL, Anita Vikingstad, nei til gjenvalg for 2023. Valgkomiteen 
spurte deretter alle styremedlemmer som var på valg om de ønsket gjenvalg.  Anita Vikingstad valgte 
deretter å trekke seg med umiddelbar virkning som leder, sekretær og kasserer.  Sven Kverneland 
overtok deretter som leder, med Lone Gilje Moen som nestleder og Ola P. Hetland som kasserer.  
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TopLac  Sau Fiber
 løyser utfordringa!

®

GODT GJORT ER BETRE ENN GODT SAGT
FISKÅ MØLLE ROGALAND  Tlf. 51 74 33 00
FISKÅ MØLLE ETNE                    Tlf. 53 77 13 77

Mange testa vårt nye kraftfôr i lamminga i 
fjor, og tilbakemeldingane er svært positive. 

Det høge fiberinnhaldet kvesser appetitten 
på både kraftfôr og surfôr. Sauene held seg 
friskare, mjølkeproduksjonen blei god og 
lammetilveksten likeeins.

TopLac Sau Fiber er spesielt effektiv om 
surfôret har høg kvalitet, eller tilgangen er 
avgrensa.

Ventar du fleire trilling - og firlingsøyer så 
tilrår vi den prisgunstige TopLac® Sau Fiber i 
lamminga. 

Sikrar høg mjølkeproduksjon 
trass fibermangel 
 
Skånsam for vomma trass høge 
kraftfôrrasjonar  

Kvar pellet består av 75% 
TopLac® Sau og 25% Roetopp 

Svært god smaklegheit  

TopLac® Sau Fiber – den perfekte løysinga ved store lammekull og ekstra godt surfôr.

Produksjonsstart: 15. februar

Supert til lamminga!
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Vi har lagt bak oss eit begivenhetsrikt år 
der ikkje alle nye utfordringar har vore like 
kjærkomne. Den store prisstigninga på mange 
viktige innsatsfaktorar i jordbruket har sett sitt 
preg både på innteninga og motivasjonen til 
å fortsetje som bonde. Statistikkane viser at 
det var ein del sauebønder som la ned drifta 
i fjor, og det er ikkje unaturleg at nokre tel på 
knappane om kva dei skal gjere framover. 

Som leverandør til sauenæringa har vi stor 
forståelse for at fleire vurderer å redusere 
bruken av både kraftfôr, tilskotsfôr og gjødsel 
for å redusere kostnadane. Vi heier på alle 
tiltak som kan gjerast for å auke lønsemda 
på eigen gard, men vil likevel minne om 
faren for å «spare seg til fant» For å produs-
ere godt og kraftfôrbesparande grovfôr trengs 
det rett næringstilførsel til jorda. Kalking for 
å oppnå rett pH i jorda er avgjerande for at 
graset tek opp mineral for optimal vekst. Så 
må du bestemme deg for kva utviklingstrinn 
du ønskjer at graset skal ha ved hausting. Ved 
begynnande skyting er energikonsentrasjonen 
høg samtidig som avlinga blir stor. Når ønsket 
er definert er det opp til vêret korleis avlinga 
og kvaliteten blir. Den som treff godt med 
haustetidspunkt og gjer det som trengs for 
å sikre god ensilering vil sitje igjen med det 
beste grovfôret. Det er gull verdt for sauebonden.

Fiskå Mølle tilbyr ulike kraftfôrtypar gjennom 
sesongen som er tilpassa sauene sine behov 
på det aktuelle tidspunktet. Med godt grovfôr 
er det gode muligheter for å spare kraftfôr 
gjennom vinteren. Då er det imidlertid sterkt 
anbefalt å gje ekstra mineraltilskot til sauene. 
Premium Drektig Sau (pulver) sikrar både 
friske sauer og livskrafttige lam, og er den klart 
rimelegaste løysinga gitt at holdet på sauene 
er godt og du har rikeleg med godt surfôr. 
Toplick Sau (mineralbøtte) kostar meir per sau 
per dag, men opplevast av mange til å vere 
meir lettvindt. For dei som gjev litt kraftfôr til 

alle sauene heile vinteren vil Sauefôr Drektig 
dekke behovet for mineral og vitamin allerede 
ved mengder på 3 hekto per dag. Husk uansett 
saltsteinen!

Jo betre grovfôr du har produsert jo meir fiber 
er det behov for i mjølkekraftfôret til sauene, 
spesielt til sauer med store kull. Der tilbyr vi 
TopLac® Sau Fiber for dei som ynskjer mak-
simal mjølkeproduksjon på sauen. Om ingen 
går med meir enn to lam klarer dei seg godt 
med Sau/Lam Appetitt. Er grovfôret svakare 
og meir fiberrikt anbefaler vi henholdsvis 
TopLac® Sau og Sauefôr.

Om du let mange sauer gå med meir enn to 
lam anbefaler vi tilleggsfôring av kraftfôr i 
lammegøymet og i første del av beitesesongen. 
Det sikrar tidleg vomutvikling og dermed 
raskare tilvenning til høgt grovfôropptak, og 
dermed mindre press på juret til søya. Litt 
kraftfôr til lamma om våren sparer fort mange 
kilo kraftfôr til sluttfôring om hausten. Lam  
Beite vil i dei fleste tilfeller vere førstevalget 
her, men på veldig sterkt beitegras kan  
Roetopp også vere aktuelt. 

Nokre kopplam er nesten ikkje til å unngå. 
Enten du har få eller mange, fôrer manuelt 
eller med automat anbefaler vi Denkamilk 
Lammedrikk til desse. Med sin gode smak og 
tekniske eigenskapar oppnår du god tilvekst, 
lite diarè og minimalt med utfordringar med 
utfôringa. 

Vi set stor pris på å vere med der sauefolket 
møtes! Ta gjerne kontakt om de vil ha besøk 
på ei treff med sauelaget, enten det er årsmøte 
eller andre samlingar! Håper me treffest i løpet 
av året!

God Lamming!

Leif Malvin Eggebø, Rådgjevar Drøvtyggarfôr, 
Fiskå Mølle

Gode Sauebonde!
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Resultatregnskap
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Eiksenteret Klepp Rogneveien 2, 4352 Kleppe

Eiksenteret Varhaug Oppstadveien 651 , 4360 Varhaug

Eiksenteret Haugesund Eikeskogvegen 72, 5570 Aksdal
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Valgnemda RSG 2022:
Valnemnda for Rogaland Sau og Geit har i 2022 vore Hilde Håland (Nord-Rogaland), 
Leif Håkon Korsbø (Dalane), Bjarne Østerhus (Ryfylke), Knut Åge Gjersdal (Sør-Jæren) 
og Odd Einar Lundervold (Nord-Jæren). Leiar for valnemnda har vore Hilde Håland.

Valnemnda sitt arbeid. 

Valnemnda har hatt to fysiske møte, eit 16 november og eit 5 desember 2022. 

16 november var valnemnda invitert til dialogmøte med styret i RSG. Møtet var delt, 
med ein felles bolk saman med styret og runde rundt bordet, før valnemnda gjekk til 
eige lokale og starta arbeidet. Valnemnda fekk møte kvart styremedlem til intervju, der 
alle fekk følgjande spørsmål: 

 1. Korleis opplever du styret si handsaming av dets oppgåver og lags-arbeid?

 2. Kven i styret ser du på som ressurs, og kvifor?

 3. Om valnemnda innstiller deg som styremedlem, kva rolle kunne du tenke deg,  
  og kvifor?

 4. Kva eigenskapar eller kompetanse meiner du manglar, eller kunne vore meir av,  
  i styret?

I tillegg til desse spørsmåla, kom spørsmål om attval, til dei som var på val.

Valnemnda opplevde det nyttig å bli litt betre kjend med styret gjennom intervjudelen. 
Styret skal vera NSG sitt ansikt utad i fylket, og valnemnda har vore oppteken av at 
det skal fungere som eit team. Styremedlemmer som vert valde bør utfylle kvarandre, 
både fagleg og med sine personlege eigenskapar. I valet av kandidatar vart det lagt til 
grunn følgjande: interesse for økonomisk styring, bruk av sosiale medier og geografisk 
tilhøyring.

På møtet 5. desember møtte vara Erik Ravndal - Nord Jæren, for Odd Einar Lundervold. 

Styret i RSG har i 2022 vore:

Leiar,   Kjell Åge Torsen   Nord Jæren  på val

Nest leiar,  Hanne Lundal    Nord Rogaland  ikkje på val

Styremedlem Hallvard Veen  Dalane   på val

Styremedlem Jon Egil Østerhus   Ryfylke   ikkje på val

Styremedlem Iren Vestersjø  Nord Jæren  på val

1 vara,   Elin Fuglestad    Sør-Jæren  på val

2 vara,   Dagfinn Knutsen  Nord Rogaland  på val

3 vara,   Odd Einar Lundervold Nord Jæren  på val



 Årsmelding og rekneskap - 2022 103

Valnemnda si innstilling til nytt styre 2023:

Leiar   Anders S Rettedal   Nord Jæren  1 år

Styremedlem  Hanne Lundal    Nord Rogaland ikkje på val (nestleiar 1 år)

Styremedlem  Henning Skeie   Sør-Jæren  2 år

Styremedlem  Jon Egil Østerhus   Ryfylke   ikkje på val

Styremedlem  Odd Einar Lundervold  Nord Jæren  2 år

1 vara   Lisa Marie Hatleskog Dalane   1 år

2 vara   Dagfinn Knutsen  Nord Rogaland  1 år

3 vara   Johannes Herheim   Ryfylke   1 år

Ordstyrar årsmøte 2023: Hanne Elise Lindal og vara Jostein Eiane

Honorar 2023:

Leiar:   kr 30 000,-
Nestleiar:  kr 15 000,-
Kasserer:  kr 15 000,-
Styremedlem:  kr 8000,-
1.vara:   kr 8000,-

Godtgjersle 2023:

Arbeidsinstruksen til styret syner 10 årlege møte, dvs. eit møte pr månad, med unntak 
av april og juli. Valnemnda ønskjer å auke dekninga med 2 møte, dvs. godtgjersle for 
alle 10 møtene i styret. Årsmøte kjem i tillegg. 

10 styremøter + årsmøte: kr 1 600,- pr møte + km-godtgjersle

Øvrige møte får kun dekka km-godtgjersle.

Valnemnda ønsker å fremje fordelen med bruk av digitale hjelpemiddel på nokre av 
møta. Bruk av eksempelvis teams, kan redusere timebruk til halvdagssats (kr 800,-) og 
reisekostnader.
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Bryne Landbruksservice AS 
 
Hålandsveien 31, 
4344 Bryne 
www.bls-as.no 
51 77 07 00 
post@bls-as.no 

ÅPEN SAUEDAG 
HOS BLS 

Lørdag 18. Februar 2023,  
fra kl 09.00 til 16.00 

i butikken på Hålandsveien 31, Bryne 

Åpen-dag priser og varm grill! 
Benytt anledningen til å få/bestille  

det dere trenger til sesongen. 


